
معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری قم :

اجازه ورود پسماند صنعتی دیگر استان ها به قم را نخواهیم داد

مسئول امور سرمایه گذاری شهرداری قم اعلام کرد:

تکمیل پارکینگ شرقی حرم با 
سرمایه گذاری در فرابورس 
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معاون دادستان قم خبر داد؛

مشاورین املاک 
زیرذره بین نظارت 
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تمامی معاملات باید دارای کد رهگیری باشد 
برخورد قاطع با اخلال گران بازار مسکن

رهبرمعظم انقلاب در سخنرانی زنده تلویزیونی:

ضوابط ستاد ملی کرونا 
در محرم رعایت شود 

علاج تحریم ها فعال کردن ظرفیت های داخلی است

موافقت وزیرراه با احداث فرودگاه قم

 استاندار قم گفت: آیین های عزاداری ماه محرم تا جایی که امکان 
دارد باید در فضاهای باز و غیرمسقف برگزار و از برپایی در مکان های 
سرپوشیده جلوگیری شود.  بهرام سرمست روز چهارشنبه در 
جلسه ستاد مدیریت بحران در سالن کرامت استانداری افزود: اصل 
و تصمیم نهایی استان بر برگزاری آیین های عزاداری ماه محرم در 
کنار رعایت پروتکل های بهداشتی و جلوگیری از شیوع بیش ازحد 
کرونا است. استاندار قم در ادامه گفت: هنوز قم از سهمیه ۱۷ هزار 

ماسکی که باید هرروز از طریق وزارت بهداشت به این استان

در  تجمع  اینکه  بیان  با  قم  پزشکی  علوم  دانشگاه  رئیس 
آرامستان های قم در آخر هفته نگران کننده است، گفت: هر نوع 
تجمعی می تواند خطر گسترش ویروس کرونا را به همراه داشته 
باشد.  محمد رضا قدیر درجلسه ستاد پیشگیری, کنترل و مبارزه با 
کرونای این استان اظهار داشت: میزان ابتلا به ویروس کرونا در قم 
افزایش یافته است. وی افزود: روندی که امروز در مورد ویروس کرونا 
شاهد هستیم کاملا افزایشی بوده و نگرانی ما را زیاد کرده است . 

قدیر گفت: مردم باید همکاری نموده و با استفاده از ماسک و

استاندار قم: 

آیین های محرم در فضاهای باز 
برگزار شود

رئیس علوم پزشکی قم:

تجمع در آرامستان های قم
 نگران کننده است
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روزنامه

1

مدیرعامل سازمان زیباسازی شهرداری قم از طراحی و ساخت 500 المان بتن گلاسه 
و 5 المان فیگوراتیو برای باغ پرندگان شهر قم خبر داد. سید محمد موسوی منش با 
اشاره به کاربرد المان ها و مبلمان شهری در باغ پرندگان شهر قم که قرار است در 
ماه های آینده افتتاح شود، اظهار داشت: برای این مجموعه 500 المان با متریال بتن 
گلاسه، پنج المان فیگوراتیو و دو المان شاخص طراحی و ساخته شده است. مدیرعامل 
سازمان زیباسازی شهرداری قم با اشاره به ساخت ۱۱0 لانه پرنده برای باغ پرندگان 

قم، گفت: همچنین سازمان برای این مجموعه حدود ۲00 متر مربع دیوارنگاره و ۲5

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی )ره( قم با اشاره به افزایشی بودن روند خانوارهای 
تحت پوشش این نهاد در استان گفت: نرخ خانوارهای تحت پوشش کمیته امداد امام 
قم از ابتدای سال جاری تا پایان تیرماه امسال حدود ۳0 درصد نسبت به مدت مشابه 
سال قبل رشد پیدا کرده است.  اکبر میرشکار روز چهارشنبه در جمع خبرنگاران 
اظهار داشت: در این مدت نزدیک به هزار خانواده تحت پوشش قرار گرفتند. وی  
مسائل اقتصادی و بیکاری را از عوامل اصلی افزایش نرخ مددجویان استان ذکر کرد 
و گفت: شیوع بیماری کرونا موجب شده تا کمیته امداد دامنه و گستره خدمات خود

مدیرعامل سازمان زیباسازی شهرداری قم  خبرداد:

ساخت بیش از ۵۰۰ المان برای باغ پرندگان 
مدیرکل کمیته امداد امام  خمینی استان قم خبرداد:

افزایش30درصدی خانوارهای تحت پوشش
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1. شرکت گاز استان قم در نظر دارد، به منظور تهیه مصالح و اجرای عملیات تکمیلی ساختمان پست امداد منطقه یک شرکت گاز استان قم 
از خدمات پیمانکار ذیصلاح استفاده نماید.

لذا از کلیه پیمانکاران که دارای صلاحیت در رشته ابنیه )پایه 4 و بالاتر( و رشته تاسیسات )پایه 5 و بالاتر( بصورت توامان می باشند دعوت می شود نسبت 
به دریافت فرم های استعلام ارزیابی کیفی از سامانه ستاد به شماره 2099091459000020 اقدام نمایید. کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت 
 www.setadiran.ir اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس
و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه 

محقق سازند.
۲. برنامه زمانبندی:

2-1- تاریخ انتشار اسناد مناقصه در سامانه: مورخ ۱۳99/05/۷ می باشد.
2-2- مهلت دریافت فرمهای استعلام ارزیابی کیفی تا ساعت 19روزیکشنبه مورخ 99/05/۱9 می باشد.

2-3- مهلت عودت ارائه اسناد ارزیابی کیفی تاساعت 19روز یکشنبه مورخ 99/06/0۲ می باشد.
2-4- زمان گشایش پاکت های ارزیابی کیفی ساعت 9 صبح روز سه شنبه مورخ ۱۳99/06/04و تاریخ دریافت اسناد مناقصه متعاقبا به اطلاع 

مناقصه گران رسانده می شود.
3. نکات قابل توجه:

3-1- ارایه مدارک فوق الذکر هیچگونه حقی را جهت متقاضیان ایجاد نخواهد کرد.
3-2- شرکت گاز استان قم در قبول یا رد کلیه پیشنهادها مختار بوده و اعتراضی پذیرفته نخواهد شد.

3-3- در صورت نیاز به اطلاعات بیشتر متقاضیان می توانند با شماره های 36121266-025 و یا 36121303-025تماس حاصل فرمایند.
3-4- این آگهی از طریق نشانی سایت شرکت گاز استان قم به آدرس: www.nigc-qpgc.ir ارسال گردیده است.

آگهی فراخوان شناسایی پیمانکار ) نوبت اول (

روابط عمومی شرکت گاز استان قم

شرکت گاز استان قم 
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مسئول امور سرمایه گذاری شهرداری قم گفت: 1000 
میلیارد تومان سرمایه گذاری برای تملک و احداث پارکینگ 
شرقی حرم مطهر موردنیاز است و برای آن صندوق پروژه 
تعریف شده تا با کمک فرابورس و سرمایه های خرد مردم 

را  آن  بتوان  به صورت مستقیم  از سرمایه گذار  استفاده  و 
عملیاتی کرد.  محمدرضا معرفت با اشاره به اهمیت حضور 
و جذب سرمایه گذاران برای توسعه شهری، اظهار داشت: 
منابع شهرداری و دولتی محدود بوده و نمی توان تنها با این

 در نظر دارد نسبت به واگذاری)به صورت اجاره( واحد تزریقات  درمانگاه فرهنگیان واقع در میدان سعیدی 
پشت فروشگاه رفاه، درمانگاه فرهنگیان، به اشخاص واجد صلاحیت  از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی 
دولت )ستاد(، اقدام نماید.کلیه مراحل برگزاری مزایده، از دریافت اسنادمزایده، تا ارائه پیشنهاد متقاضیان و 
 www.setadiran.ir : بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد(، به آدرس
انجام خواهد شد. ضروری است.متقاضیان در صورت عدم عضویت قبلی،  مراحل ثبت نام در سایت مذکور 

و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را،  جهت شرکت درمزایده محقق سازند. 
* تاریخ انتشار اسناد مزایده در سامانه :چهارشنبه ساعت:۱4 مورخ99/5/8     

*مهلت زمانی دریافت اسناد مزایده  از سایت : از تاریخ99/5/8 تا ساعت ۱9 روز یکشنبه  مورخ99/5/۱۲  
*مهلت زمانی ارائه پیشنهاد درمزایده  : از تاریخ 99/5/۱۳  تا ساعت ۱9 روزچهارشنبه99/5/۲۲

*تاریخ برگزاری مزایده ) بازگشایی پاکت ها( در سامانه: ساعت ۱0 صبح روز پنجشنبه99/5/۲۳
*مبلغ اجاره ماهیانه طبق نظر کارشناسی 20000000)بیست  میلیون ریال( و برای مدت یک سال جمعا 

240000000)دویست و چهل میلیون ریال(می باشد .
متقاضیان می توانند از تاریخ انتشارآگهی)نوبت اول( لغایت روز یکشنبه مورخ99/5/۱۲ از ساعت 8 صبح  

لغایت ۱۲)ظهر( با هماهنگی عوامل مستقر از مکان مزبور، به آدرس فوق الذکر بازدید نمایند.
*متقاضیان می بایست جهت شرکت در مزایده مبلغ 12000000)دوازده میلیون ریال ( به عنوان تضمین 
شرکت در مزایده به حساب شبا شماره IR830100004076031207895836  و شناسه واریز 9421
27576199999991111119000000نزد بانک ملی  بنام تمرکز سپرده هزینه ای اداره کل آموزش و 
پرورش استان قم واریز، و یا به صورت ضمانتنامه بانکی)بدون قید و شرط(به مدت اعتبار سه ماهه از تاریخ 
تشکیل کمیسیون مزایده ) قابل تمدید،(تهیه و ضمن بارگذاری در سامانه ستاد، اصل فیش واریز وجه یا 
ضمانت نامه را تا ساعت 13روز  چهارشنبه مورخ: 99/5/22 به کارشناسی امور قراردادها، اتاق  10تحویل 

نمایند.اطلاعات تماس دستگاه مزایده گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مزایده :   
 اداره کل آموزش و پرورش استان قم ، شماره تماس: 02532937542مرکز تماس پشتیبانی سامانه 

ستاد : 021- 41934
تبصره مهم:در صورت مصادف شدن آخرین روز دریافت اسناد  و یا روز جلسه کمیسیون با تعطیلی غیر منتظره ، اولین 

روز بعد از تعطیلی  مهلت قانونی دریافت اسناد بوده و به تاریخ جلسه کمیسیون نیز به همان میزان افزوده خواهد شد.

 اداره کل آموزش و پرورش  استان قم
آگهی مزایده)نوبت دوم(

شناسه اگهی.9۲6040

شهردار قم با صدور پیامی فرا رسیدن دهه ولایت را تبریک گفت.
دکتر سید مرتضی سقائیان نژاد در آستانه فرا رسیدن عید سعید قربان و 
آغاز ایام فرخنده دهه ولایت، با صدور پیامی فرا رسیدن ایام دهه ولایت را 

تبریک گفت.
متن پیام شهردار قم به این شرح است:

عجز از شکرگزاری برخی نعمت های الهی آینه در آینه است و جز نسیم 
لطف حق تعالی، تفسیری برای آن مهرو محبت نمی توان بیان داشت که 
ذِی  هِ الَّ غدیر مصداقی از این نوع بوده و توفیق شیعه بودن را باید با الْحَمْدُ لِلَّ
هِ المعصومین  ئِمَّ

َ
مِیرِ الْمُؤْمِنِینَ وَ الْ

َ
کِینَ بِوِلایََهِ مولانا أ جَعَلَنَا مِنَ الْمُتَمَسِّ

لَامُ لبیک گفت. دهه ی ولایت از نعمت های بی بدیل الهی است  عَلَیْهِمُ السَّ
و عید غدیر لطفی ازجانب حق تعالی برای یادآوری عهد ازلی است و با 
ظهورمنجی عالم بشریت از حقیقت آن رونمایی خواهد شد. اسفار عشق 
بندگی درتقدم و تاخر زمانی عرفه، عید قربان و عید غدیر مشهود است که 
حامل پیامی معنی دار بوده که انسان با شناخت در عرفه و قربانی نفس در 
عید قربان است که می تواند احرام طاعت بسته و به استقبال عملی غدیر 
پیش برود و می توان گفت که ظهور، بازخوانی اصیل غدیراست وهویت 
از کنار غدیر  با بی مهری  آینه غدیر تجلی می یابد و کسی که  ظهور در 
عبور کرده است نباید انتظارفهم و درک ظهور را داشته باشد. در روز غدیر 
ینَ اسدالله الغالب مولانا علی ابن ابیطالب علیه  بِیِّ ازاستوارنامه وَارِثَ عِلْمِ النَّ
آلاف التحیه و الثنا به عنوان سفیر الهی توسط رسول الله صلی الله علیه وآله 
و سلم رونمایی شد تا این حقانیت در قاب تاریخ ماندگار گردد و نشان دهنده 
نهایت رضایت وحمایت رسالت از امامت است. بعثت، غدیر، کربلا و ظهور 
ادبیاتی به یاد ماندنی در تاریخ اسلام هستند که هریک به منظومه فکری 

جهان اسلام جلوه هایی معنوی و خاص بخشیدند و با فهم غدیر است که 
ظهور معنی پیدا می کند و غدیر میراثی تاریخی برای نجات بخشی بشریت 
و هم گرایی جهانی است که ظهور آن را محقق می سازد. در واقع انحراف 
فکری وناسپاسی عملی به واقعه ی غدیر به کربلا منتج شد و شکرگزاری 
صحیح غدیر، ان شاءالله به ظهور ختم خواهد شد. بازنگری و بازگشت به 
فلسفه وجودی غدیر راه نجات انسانیت است و عید غدیر صرفا مسئله ای 
اسلامی نیست بلکه سعادت عام وجهان شمولی را در بردارد. اینجانب 
ضمن تبریک دهه ولایت و امامت در سایه لطف حق تعالی و عنایات خاصه 
بقیه الله الاعظم و شکرگزاری از توفیق همجواری بانوی کرامت، عمل به 
دستورات مقام عظمای ولایت و ولایت مداری برای صیانت ازغدیر را برای 

همگان مسالت دارم .
شهردار قم- سیدمرتضی  سقا ئیان نژاد
نهم مرداد ۱۳99

پیام شهردار قم به مناسبت آغاز دهه ولایت

شماره مناقصه: 
99-۱۱

شماره مجوز:
۱۳99/۲۲6۳



شنبه -یازدهم مرداد ماه 1399-    سال بیست  و سوم -   شماره 25086

 

رهبر معظم انقلاب اسلامی معیار در برگزاری عزاداری های محرم را ضوابط 
کارشناسان بهداشتی و ستاد ملی مقابله با کرونا بیان کردند و فرمودند: هرچه 

آنها لازم بدانند، باید مراعات شود. 
آیت الله  پایگاه اطلاع رسانی دفتر مقام معظم رهبری، حضرت  به گزارش 
خامنه ای روز - جمعه - در خجسته عید قربان در سخنرانی زنده تلویزیونی، ملت 
شریف ایران را به حضور پُر نشاط و گسترده تر در مسابقه معنوی »کمک مؤمنانه 

به قشرهای آسیب دیده و یاری مجاهدان سلامت« فراخواندند.
ایشان درباره عزاداری ماه محرم تأکید کردند: همه سوگواران حسینی، هیأت 
ها و مداحان موظف هستند به هرچه ستاد ملی مبارزه با کرونا اعلام می کند، 
عمل کنند زیرا موضوع بسیار مهم است. رهبر معظم انقلاب به مساله عزاداری 
در محرم اشاره و تصریح کردند: در عزاردای ها معیار آن چیزی است که ستاد 
ملی کرونا اعلام می کند. بنده هر چه آنها لازم بدانند مراعات خواهم کرد. توصیه 
و تأکید من به همه عزاداران، هیات ها، منبری ها و مداحان نیز این است که 
ضوابط ستاد ملی کرونا باید رعایت شود، چرا که اگر همین مقدار مراقبت و کنترل 
هم سست شود، فاجعه ای بزرگ پدید خواهد آمد. حضرت آیت الله خامنه ای 
با تبریک عید سعید قربان به ملت عزیز ایران، مسلمانان جهان و پیروان ادیان 
ابراهیمی، دهه اول ذی حجه را دهه خاطرات پر شکوه و هدایت گر و دهه تضرع 
و توسل خواندند و افزودند: دهه دوم این ماه پر برکت، با توجه به عید سعید غدیر 
دهه ولایت است که این موضوع از همه احکام الهی جایگاه برتری دارد چرا که 

ولایت تضمین کننده اجرای همه احکام الهی است.
ایشان افزودند: دهه سوم ذیحجه نیز با مناسبت هایی از جمله مباهله، دهه 
مهمی است که امیدواریم ملت دهه اول را به مبارکی و دو دهه بعد را آنچنان که 

موجب رضای الهی و خوشبختی ملت است، سپری کنند.
حضرت آیت الله خامنه ای دیدارهای مردمی را از دلخوشی ها و دلبستگی های 
پرجاذبه خود خواندند و خاطرنشان کردند: این دشمن حقیر اما بسیار خطیر 

یعنی کرونا این دلخوشی را نیز سلب کرده است.
کمک مومنانه؛ مصداق انقلابی  گری است

با  تصویری  صورت  به  دیدار  این  بود  قرار  افزودند:  زمینه  همین  در  ایشان 
خدمتگزاران عرصه سلامت و کمک مؤمنانه انجام شود اما چون ستاد ملی مبارزه 
با کرونا گفته اجتماع بیش از ده نفر ممنوع است، متأسفانه این دیدار تصویری هم 
ممکن نشد. ایشان ایثارگری را از خصوصیات بارز ملت ایران برشمردند و افزودند: 
امروز نیز که مجموعه های درمانی اعم از پزشکان، پرستاران و دیگر عوامل، با 
تمام وجود در خدمت بیماران کرونا هستند لازم است داوطلبان در کارهای 

غیرتخصصی و عمومی به یاری آنان بشتابند.
رهبر انقلاب با اشاره به آسیب دیدن اقتصادی اغلب مردم در دوران کرونا 
افزودند: البته در این میان عده ای دچار آسیب ها و مشکلات جدی شده اند 

که باید با گسترش نهضت کمک مؤمنانه مردمی، به کمک این قشرها شتافت.
حضرت آیت الله خامنه ای با استناد به آیات قرآنی، مردم را به حضور پرنشاط 
و فعال تر در این مسابقه معنوی دعوت کردند و افزودند: سبقت در کار خیر از 
دستورات مؤکد و مکرر الهی در قرآن مجید است و موجب شوق و انگیزه دیگران 

به کارهای خیر نیز می شود.
رهبر انقلاب این گونه کارها را معنای واقعی انقلابی گری خواند و افزودند: 
اطعام ماه محرم نیز می تواند با رعایت کامل دستورالعمل های بهداشتی به شکل 

کمک مؤمنانه به دست خانواده ها برسد.
هدف دشمن به ورشکستگی کشاندن کشور است

حضرت آیت الله خامنه ای با اشاره به تلاشهای جدی علمی در کشور برای 
شناخت ویروس کرونا و راههای مقابله و درمان آن افزودند: اینگونه تلاش ها در 

همه ابعاد باید گسترش یابد.
رهبر انقلاب در بخش دوم سخنانشان، تحریم های امریکا را جنایتی بزرگ علیه 
ملت ایران برشمردند و افزودند: دشمن خبیث از این تحریم ها که همه ملت را 

نشانه گرفته اهداف مختلفی دارد.
ایشان »خسته کردن و به ستوه آوردن ملت« را هدف کوتاه مدت تحریم ها 
برشمردند و گفتند: دشمن می خواهد مردم را آشفته کند تا در خیابان ها در 
مقابل حکومت بایستند به همین علت مدام از تابستان داغ سخن گفته و می 

گوید اما اکنون خودشان به تابستان داغ مبتلا شده اند.
»ایجاد محدودیت و جلوگیری از پیشرفت کشور بخصوص در بعد علمی« 
هدف میان مدت امریکایی هاست که رهبر انقلاب با تبیین آن گفتند: دشمن در 
درازمدت هم دنبال به ورشکستگی کشاندن و فروپاشی اقتصادی ایران است چرا 

که در آن صورت، ادامه حیات برای یک کشور، امکان پذیر نخواهد بود.
حضرت آیت الله خامنه ای »قطع رابطه جمهوری اسلامی با مراکز و جریانهای 
مقاومت در منطقه« را هدف جنبی امریکایی ها از تحریم ایران دانستند و در جمع 
بندی این بخش از سخنانشان گفتند: به فضل الهی و با هوشیاری ملت، دشمن 
در تحقق همه این اهداف ناکام مانده و به قول ما ایرانی ها شتر در خواب بیند 
پنبه دانه! رهبر انقلاب افزودند: البته کشور دچار مشکلاتی است که بخشی 
از آن به تحریم ها، بخشی به ضعف ها و مدیریت ها و بخشی هم به کرونا باز می 
گردد اما همانگونه که شماری از اندیشمندان و فعالان غربی هم به صراحت 
اعتراف می کنند دشمن با همه شدت عمل خود نتوانسته به اهداف خود در 
جنایت تحریم دست یابد. رهبر انقلاب اسلامی با تأکید بر اینکه به موازات جریان 
تحریم، یک جریان »تحریف حقایق« و واژگون نشان دادن واقعیات هم وجود 
دارد، گفتند: هدف این جریان، ضربه زدن به روحیه مردم و دادن آدرس غلط 
درباره علاج تحریم است. حضرت آیت الله خامنه ای با اشاره به سخنان مداوم 
مقام های آمریکایی و تبلیغات گسترده رسانه های وابسته به آنها برای واژگون 
نشان دادن واقعیات ایران افزودند: هدف دشمن، گرفتن نشاط و امید از ملت 
بویژه جوانان است تا اینگونه القا کنند که کشور به بن بست رسیده و امکان حل 
مشکلات وجود ندارد. ایشان تحریف واقعیات را خط ثابت تبلیغاتی رسانه های 
غربی در طول چهل و یک سال گذشته خواندند و خاطر نشان کردند: در این 
خط تبلیغاتی، نقاط قوت به طور کلی انکار و یا در مورد آن سکوت می شود اما اگر 

نقطه ضعفی باشد، دهها و حتی صدها برابر بزرگنمایی می شود.
راه برداشتن تحریم، عقب نشینی در مقابل دشمن نیست 

رهبر انقلاب اسلامی درخصوص آدرس غلط دادن برای رفع تحریم ها نیز 
گفتند: در این خط تبلیغاتی گفته می شود اگر می خواهید تحریم ها برطرف 
شود، کوتاه بیایید و ایستادگی نکنید و متأسفانه برخی در داخل هم این آدرس 
غلط را تکرار می کنند اما این خط بر روی اکثریت ملت ایران با شناختی که از 

دشمن و غرض ورزی او دارند، مؤثر نیست.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه جریان تحریف واقعیات به مقاصد 
خود نرسیده است، خاطر نشان کردند: اگر جریان تحریف شکست بخورد، قطعاً 
جریان تحریم هم شکست خواهد خورد، زیرا عرصه کنونی، میدان جنگ اراده 
ها است و اگر اراده ملت ایران مستحکم باقی بماند، بر اراده دشمن غلبه خواهد 
کرد. نکته دیگری که رهبر انقلاب اسلامی به آن اشاره کردند، استفاده ملت زیرک 

ایران از تحریم برای شکوفایی علمی کشور بود.
حضرت آیت الله خامنه ای گفتند: با اینکه تحریم یک جنایت بزرگ است اما 

مردم بویژه جوانان، مسئولان، دانشمندان و فعالان سیاسی از این موضوع برای 
افزایش اتکاء به نفس ملی استفاده کردند.

رهبر انقلاب اسلامی در همین زمینه افزودند: تولید جت آموزشی و قطعات 
حساس و ظریف، راه اندازی چند هزار شرکت دانش بنیان، ساخت پالایشگاه 
ستاره خلیج فارس به دست سپاه، اقدامات بزرگ در پارس جنوبی، طرح های 
وزارت نیرو در زمینه آب و برق، طرح های وزارت راه و تولیدات شگفت انگیز 

دفاعی، همه در دوران تحریم انجام شده است.
حضرت ایت الله خامنه ای یکی دیگر از آثار دوران تحریم را تمرین جداسازی 
اقتصاد کشور از نفت برشمردند و گفتند: به علت آنکه نفت کشور کمتر فروش می 
رود، جداسازی اقتصاد از نفت خام به طور طبیعی درحال روی دادن است که این 

موضوع باید با پیگیری دولت و مجلس به سرانجام برسد.
رهبر انقلاب اسلامی در پاسخ به این سؤال مهم که »آیا تحریم ها قابل علاج 
است؟« گفتند: تحریم ها قطعاً قابل علاج است اما علاج آن، عقب نشینی و 
کوتاه آمدن در مقابل امریکا نیست زیرا عقب نشینی موجب پیشروی متجاوز می 

شود.
ایشان افزودند: خواسته امروز آمریکا از ایران، کنار گذاشتن  کاملِ صنعت 
هسته ای، کاهش بسیار شدید توان دفاعی و رها کردن اقتدار منطقه ای است 
اما پذیرفتن این خواسته ها قطعا موجب عقب نشینی آمریکا نخواهد شد و هیچ 
عقلی نیز حکم نمی کند که برای توقف متجاوز، خواسته های او را اجابت کنیم.

رهبر انقلاب اسلامی با اظهار تأسف از  تکرار حرف های دشمن مبنی بر فایده 
نداشتن صنعت هسته ای از زبان عده ای در داخل گفتند:  صنعت هسته ای نیاز 

قطعی فردای کشور برای تولید برق است و امروز باید به فکر فردا باشیم.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه با وجود خسارات فراوان برجام، 
اصل صنعت هسته ای حفظ شده است، درخصوص ادعای آمریکایی ها برای 
مذاکره با ایران، خاطر نشان کردند: من علت مذاکره نکردن با امریکایی ها را بارها 

گفته ام اما برخی یا متوجه نمی شوند و یا وانمود می کنند که متوجه نشده اند.
ایشان تأکید کردند: هدف اصلی امریکایی ها از ادعای مذاکره، گرفتن توانایی 
های حیاتی ملت ایران است. البته رییس جمهور فعلی امریکا هم به دنبال برخی 
منافع شخصی و انتخاباتی است همچون استفاده تبلیغاتی از مذاکره با کره 

شمالی.
علاج تحریم ها فعال کردن ظرفیت های داخلی است 

ایشان با تأکید بر اینکه جمهوری اسلامی ایران با همه کشورها به جز آمریکا و 
رژیم جعلی صهیونیستی مذاکره می کند، افزودند: علاج تحریم ها، عقب نشینی 
و مذاکره با دشمن نیست بلکه علاج واقعی آن، تکیه بر توانایی های ملی، وارد 
کردن  جوانان به میدان و احیای ظرفیت های فراوان کشور، و در یک کلام عمل 

به ارکان اقتصاد مقاومتی  یعنی درون زایی و برون گرایی است.
رهبر انقلاب اسلامی تاکید کردند: ما امکانات و توانایی های داخلی و ظرفیت 
های بین المللی فراوان داریم که باید با مدیریت جهادی و تدبیر واقعی، به فعلیت 

در بیایند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه جمهوری اسلامی ایران دوستان 
مؤثری در دنیا دارد اما تکیه واقعی نظام اسلامی به خدا و مردم است، گفتند: 
تکیه بر امکانات و استقلال داخلی، هم دشمنان خارجی و هم بدخواهان داخلی 
دارد. آن کسی که برای منافع خودش حاضر است کالایی را که در داخل تولید 
می شود، از خارج وارد کند، در واقع خیانت می کند و با وجود تأکیدهای مکرری 
که شده است اما همچنان واردات کالاهایی که در داخل تولید می شوند، ادامه 

دارد.
آخرین نکته ای که رهبر انقلاب اسلامی درخصوص تحریم ها گفتند »دل 

نبستن به وعده های توخالیِ دیگران« بود.
حضرت آیت الله خامنه ای گفتند: در سال 97 و بعد از خروج آمریکا از برجام، 
متاسفانه کشور ماهها معطل وعده های اروپایی ها باقی ماند و اقتصاد کشور 
شرطی شد در حالیکه معطل کردن اقتصاد به وعده های دیگران، بسیار مضر 

است.
ایشان افزودند: اروپایی ها هیچ کاری برای مقابله با تحریم های آمریکا نکردند و 

آنچه که به نام اینستکس نیز مطرح کردند، بازیچه ای بود که محقق نشد.
رهبر انقلاب اسلامی در جع بندی این بخش از سخنان خود تاکید کردند: 
علاج تحریم ها فعال کردن ظرفیت های داخلی است که نیازمند مجاهدت 

است.
صبر« و »ثبات« دو نیاز اساسی برای آینده کشور 

حضرت آیت الله خامنه ای در بخش دیگری از سخنانشان با اشاره به گرانی ها 
و مشکلات جدی خانوارها در تأمین معیشت، گفتند: کارهای لازم برای رفع این 
مشکلات را در جلسات خصوصی با مسئولان از جمله آقای رییس جمهوری 

مطرح کرده ایم و باز هم به دستگاههای مسئول تأکید می کنیم.
رهبر انقلاب اسلامی مسئله فوری در بخش اقتصاد را »مهار نوسان قیمتها، 
ایجاد ثبات در بازار و حفظ ارزش پولی ملی« دانستند و افزودند: این حالتِ هر 
روز یک قیمت برای اجناس و افسار پاره کردن قیمت ارز برای کشور مضرّ است 
و افراد آشنا به مدیریتهای اجرایی معتقدند که این مسئله با برخورد دستگاههای 

اجرایی و در مواردی دستگاه قضایی قابل مهار است.
ایشان افزودند: در قضیه ارز، بانک مرکزی تلاش های زیادی انجام می دهد 
که ان شاءالله موفق خواهد شد البته گزارش های مطمئنی وجود دارد که دلایل 
سیاسی، امنیتی در افزایش قیمت ارز بیش از دلایل اقتصادی مؤثر است که در 

این صورت باید با کسانی که به این آتش دامن می زنند، جداً مقابله شود.
و  تولید«  سمت  به  نقدینگی  »هدایت  مساله  خامنه ای  الله  آیت  حضرت 
همچنین »رفع موانع جهش تولید« را از دیگر اولویتهای اقتصاد کشور خواندند و 
گفتند: عده ای از کارشناسان پیشنهاد کرده اند رؤسای سه قوه کارگروهی را برای 

شناسایی و رفع موانع تولید تعیین کنند.
رهبر انقلاب اسلامی اصلاحات اساسی در اقتصاد کشور را »اصلاح ساختار 
بودجه«، »اصلاح نظام بانکی«، »ارتقاء سرمایه گذاری و اشتغال« و »بهبود محیط 
کسب و کار« برشمردند و گفتند: این موارد دو سال قبل و همزمان با تشکیل 
جلسه شورای عالی هماهنگی اقتصادی به سران قوا ابلاغ شد که البته با وجود 
تلاشها پیشرفت قابل توجهی نداشته است البته مهم این است که ما می دانیم 

چه می خواهیم و به دنبال چه برنامه ای هستیم.
ایشان، »صبر« و »ثبات« را دو نیاز اساسی برای آینده کشور دانستند و با تأکید بر 
اینکه بر اثر ایمان مذهبی و اعتماد مردم به نظام، ثبات ملت خوب است، افزودند: 
مسئولین هم باید با کار جهادی، صبر و ثبات خود را نشان دهند و از تردید و 

نگرانی های مضرّ اجتناب کنند.
مدیریت آمریکا دچار سرگیجه و آشفتگی است 

حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات دشمن اصلی یعنی آمریکا را بسیار بزرگ 
و غیرقابل مقایسه با مشکلات ایران خواندند و با برشمردن مصادیقی از مشکلاتِ 
امروز آمریکا مثل فاصله طبقاتی عجیب، تبعیض نژادی، مشکلات اقتصادی و 
بیکاری های گسترده، مشکلات مدیریتی در قضیه کرونا و مدیریت اجتماعی 
ضعیف که منجر به بی رحمی  و قتل و شکنجه به دست پلیس آمریکا می شود، 

گفتند: امروز آمریکا در سطح دنیا منفور و منزوی است.
ایشان تأکید کردند: حوادث جاری آمریکا آتش زیر خاکستری است که شعله ور 
شده و اگرچه آن را سرکوب کنند اما دوباره شعله ور می شود و نظام کنونی آمریکا 
را از بین می برد چرا که فلسفه سیاسی و اقتصادی این نظام غلط و محکوم به 

نابودی است.
را  ایران  علیه  آمریکایی  مقام های  مکرر  سخنان  اسلامی  انقلاب  رهبر 
نشان دهنده سردرگمی آنها دانستند و افزودند: مدیریت آمریکا دچار سرگیجه و 
آشفتگی است. آمریکایی ها به دنبال پیدا کردن دشمن هستند بنابراین گاهی از 
ایران اسم می برند و گاهی از روسیه و چین، اما امروز رژیم آمریکا دشمنی بزرگ تر 
از ملت خود ندارد و همین دشمن آن رژیم را به زانو درخواهد آورد.حضرت آیت 
الله خامنه ای با تأکید مجدد بر صبر، ثبات و کار جهادی افزودند: دولت در اواخر 
دوران مسئولیت خود قرار دارد البته در طول این 7 سال هر چه توانستند تلاش 
کردند و در برخی بخشهای دولت نیز واقعاً کارهای خوبی انجام گرفت، پس از این 

دولت هم، دولت تازه نفسی خواهد آمد که کارها را با جدیت بیشتر دنبال کند.

مدیرکل کمیته امداد امام  خمینی استان قم خبرداد:

افزایش30درصدی خانوارهای تحت پوشش
مدیرکل کمیته امداد امام خمینی )ره( قم با اشاره به افزایشی بودن روند خانوارهای 
تحت پوشش این نهاد در استان گفت: نرخ خانوارهای تحت پوشش کمیته امداد امام 
قم از ابتدای سال جاری تا پایان تیرماه امسال حدود 30 درصد نسبت به مدت مشابه 

سال قبل رشد پیدا کرده است. 
اکبر میرشکار روز چهارشنبه در جمع خبرنگاران اظهار داشت: در این مدت نزدیک به 

هزار خانواده تحت پوشش قرار گرفتند.
وی  مسائل اقتصادی و بیکاری را از عوامل اصلی افزایش نرخ مددجویان استان ذکر 
کرد و گفت: شیوع بیماری کرونا موجب شده تا کمیته امداد دامنه و گستره خدمات 

خود را بیش از پیش افزایش دهد.
مدیرکل کمیته امداد قم خاطر نشان کرد: از آغاز امسال 14 هزار و 300 تَن از افراد 
غیر تحت پوشش نیز درخواست کمک کردند که به این مراجعه های موردی در حدود 
26 میلیارد و 500 میلیون ریال به صورت بلاعوض کمک کردیم و توانستیم با وام قرض 
الحسنه به طور مقطعی مشکل آنها را حل کنیم. وی با اشاره به اینکه در مدت یاد شده 
به هزار و 953 تَن در مجموع حدود 100 میلیارد ریال قرض الحسنه کارگشایی پرداخت 
کردیم، گفت: در همین مدت کمک هزینه ازدواج با سرانه میانگین 60 میلیون ریال نیز 
پرداخت شده است، که 189 مورد آن به صورت جهیزیه کامل و بقیه آن به شکل نقدی 
بوده است. میرشکار پرداخت 321 فقره وام اشتغال توسط کمیته امداد استان در سال 
جاری را نیز مورد توجه قرار داد و گفت: در سال 99 میزان اعتبارات حوزه اشتغال کمیته 
امداد قم بالغ بر 810 میلیارد است که نسبت به سال گذشته زودتر به بانک های عامل 
ابلاغ شد و 680 میلیارد ریال آن نیز از محل تبصره 16 است. میرشکار افزود: با گذشت 
بیش از 25 روز از ابلاغ دستورالعمل این اعتبار به بانک ها، 320 تَن را معرفی کردیم و 
رقم قابل توجهی را دریافت کردند. وی ادامه داد: 893 پرنده را به بانک ها ارسال کردیم 
و امیدواریم با توجه به همکاری های صورت گرفته 2 هزار سهمیه پیش بینی شده برای 
اشتغال مددجویان قم تا پایان مهرماه پرداخت شود. مدیرکل کمیته امداد قم همچنین 
سهمیه تسهیلات حوزه کاریابی مددجویان این استان را نیز 325 تَن دانست و گفت: 
تاکنون 30 تَن بر اساس کاریابی جذب شدند که در تلاش هستیم آن را به تعداد بیشتری 

تبدیل کنیم.
افزایش۷۲ درصدی درآمد ها از محل مشارکت های مردمی

این مسئول درآمد سال جاری کمیته امداد قم از محل مشارکت های مردمی را 348 
میلیارد ریال عنوان کرد و گفت: این مبلغ در مقایسه با چهار ماهه نخست سال گذشته 
72 درصد رشد داشته و با این روند انتظار می رود بین 30 تا 40 درصد از برنامه ای که 
پیش بینی شده عبور بکنیم و افزایش درآمد داشته باشیم. مدیرکل کمیته امداد قم با 
اشاره به افزایش 15 درصدی میزان مستمری مددجویان استان گفت: در طول چهار 
ماهه گذشته 202 میلیارد و 660 میلیون ریال مستمری به مددجویان تحت پوشش 

پرداخت شد.
 

مسئول امور سرمایه گذاری شهرداری قم  اعلام کرد:

تکمیل پارکینگ شرقی حرم با 
سرمایه گذاری در فرابورس 

مسئول امور سرمایه گذاری شهرداری قم گفت: 1000 میلیارد تومان سرمایه گذاری 
برای تملک و احداث پارکینگ شرقی حرم مطهر موردنیاز است و برای آن صندوق 
پروژه تعریف شده تا با کمک فرابورس و سرمایه های خرد مردم و استفاده از سرمایه گذار 
به صورت مستقیم بتوان آن را عملیاتی کرد.  محمدرضا معرفت با اشاره به اهمیت حضور 
و جذب سرمایه گذاران برای توسعه شهری، اظهار داشت: منابع شهرداری و دولتی 
محدود بوده و نمی توان تنها با این منابع شهر توسعه یابد که نیاز بوده سرمایه گذاران 
بخش خصوصی با سرمایه گذاری وارد این حوزه شوند. مسئول امور سرمایه گذاری 
شهرداری قم با بیان اینکه بدنه محور پیامبر اعظم)ص( در حال شکل گیری است و از 
قسمت میدان امامزاده احمد قاسم)ع( تا فردوسی زمینی برای واگذاری نداریم، ابراز 
کرد: تمامی قراردادها در این محدوده منعقدشده و امسال ساختمان هایی احداث 
می شود و آینده بسیار خوبی از نظر رشد اقتصادی در انتظار بلوار پیامبر اعظم)ص( 
است. معرفت با تأکید بر اینکه شهربازی 72 تن یکی از پروژه های مهم سرمایه گذاری 
است که چند سالی به دلیل مشکلات با بهره بردار و مالک تعطیل بود و در سنوات 
گذشته در جذب سرمایه گذار تلاش شد اما به نتیجه نرسید، افزود: به همین دلیل 
پروژه به چند فاز تقسیم شد تا سرمایه گذاری سبک تر شود، هم اکنون نیز اداره طراحی 

شهرداری مشغول طراحی این پروژه در چند فاز است تا به سرانجام برسد.
وی خاطرنشان کرد: از برنامه های بسیار مهم سرمایه گذاری، احداث پارکینگ شرقی 
حرم مطهر است که بیش از ده سال رهاشده و کار جدیدی روی آن انجام نگرفته است و 

با کمک شهرداری و ورود بخش خصوصی به زودی عملیات آن انجام می شود.

معاون خدمات شهری شهرداری قم :

۷ پروژه در بوستان ۱000 هکتاری  
احداث می شود

معاون خدمات شهری شهرداری قم گفت: روند احداث بوستان 1000 هکتاری در 
قم از سه سال قبل شروع شده که درمجموع 7 پروژه اصلی دارد.

 سید امیر سامع با اشاره به آخرین طرح های افزایش سرانه فضای سبز و لزوم ایجاد 
نشاط اجتماعی در شهر قم، اظهار داشت: اقدامات خوبی در بخش غرب شهر قم 
و شمال و شرق در حوزه فضای سبز جنگلی انجام شده و بیش از 6 میلیون مترمربع 

توسعه فضای جنگلی در حریم شهر قم داشته ایم.
معاون خدمات شهری شهرداری قم با بیان اینکه توسعه فضای سبز سبب افزایش 
رضایتمندی مردم می شود، ابراز کرد: کل حاشیه بلوار آیت الله بروجردی تبدیل به 
فضای سبز شده و در بلوار ظهور بوستان جنگلی به مساحت 15 هکتار مشرف به 
مسجد مقدس جمکران کاشته شده است. سامع تصریح کرد: روند احداث بوستان 
1000 هکتاری در قم از سه سال قبل شروع شده و قرار است از میدان مفید و بوستان 
کوثر که 20 هکتار است به سمت باغ پرندگان و سپس به بوستان خضر، شهدای گمنام، 
بوستان زائر و بوستان ظهور در جمکران برسد که درمجموع 7 پروژه اصلی دارد. وی با 
تأکید بر اینکه در سال 97 مبلغ 20 میلیارد تومان و سال 98 بیش از 30 میلیارد تومان 
اعتبار برای این پروژه تخصیص یافت، یادآور شد: امسال بوستان کوثر افتتاح می شود 
که طرحی زیبا در مجاورت میدان مفید برای حضور خانواده ها و جوانان با ایجاد پیست 
ورزش دوچرخه سواری و پیاده روی است. معاون خدمات شهری شهرداری قم با اشاره 
به اجرایی شدن باغ پرندگان، افزود: این دو پروژه در کنار موزه دفاع مقدس است و 
بوستان کوثر به نوعی محوطه کناری موزه به شمار می رود و کمک می کند بتوانیم بازدید 
شهروندان و مدارس و اردوها را از پروژه به راحتی داشته باشیم. سامع ادامه داد: بوستان 
زائر نیز طرحی گردشگری و تفریحی و فرهنگی است که برای خدمت رسانی به مردم قم 

و زائران به بهره برداری می رسد.

استاندارقم:

 از خبرنگاران قم به صورت ویژه تجلیل شود
 استاندار قم در بخشنامه ای خطاب به مدیران دستگاه های اجرایی بر لزوم اهتمام 
جدی دستگاه ها به بزرگداشت روز خبرنگار و تجلیل ویژه از زحمات خبرنگاران در مبارزه 

با کرونا تاکید کرد. 
بهرام سرمست در این بخشنامه با اشاره به عدم برگزاری مراسم متمرکز بزرگداشت روز 
خبرنگار در استان به دلیل شیوع کرونا و به منظور قدردانی از تلاش خبرنگاران به ویژه 

در مقابله با کرونا، مسئولان دستگاه های اجرایی را مکلف به سرکشی از رسانه ها کرد.
در این بخشنامه آمده است: با عنایت به اهمیت»روز خبرنگار« به عنوان فرصتی مغتنم 
در جهت تکریم و قدردانی شایسته از اصحاب فهیم رسانه و تلاش گران دلسوز عرصه 
خبر، اطلاع رسانی و آگاهی بخشی و با توجه به عدم امکان برگزاری مراسم متمرکز 
مشابه سنوات قبل به دلیل شیوع کرونا، مقتضی است مدیران دستگاه های اجرایی 
استان اهتمام جدی به موضوع قدردانی ویژه از زحمات خبرنگاران در عرصه مبارزه با 
کرونا داشته باشند. بخشنامه ادامه یافته است: مدیران با هماهنگی و همکاری ادارات 
کل روابط عمومی استانداری و فرهنگ و ارشاد اسلامی، برنامه سرکشی و بازدید از 
صداوسیما، دفاتر مطبوعات، خبرگزاری ها و پایگاه های خبری فعال استان به منظور ارائه 
گزارش عملکرد کاری، استماع دغدغه ها و مطالبات صنفی فعالان رسانه ای و تجلیل 
از خبرنگاران شاغل در این رسانه ها را در دستور کار خود قرار داده و گزارش مکتوب 

برنامه های اجراشده را به مراجع یادشده منعکس نمایند. 

 انتخابات آمریکا و دوقطبی کاذب 
جریانات سیاسی 

و  جمهوریخواهان  میان  رقابت  تنها  گویا  آمریکا  ریاست جمهوری  انتخابات   
دموکرات ها نیست زیرا برخی سیاسیون در کشور ما نیز به نوعی وارد دوقطبی ترامپ- 

بایدن شده اند. 
انتخابات ریاست جمهوری آمریکا که قرار است در آبان ماه برگزار شود، از هم 
اکنون مباحث و مجادلات سیاسی را نه فقط در آمریکا، بلکه در کشورهای دیگر هم 
زمینه سازی کرده است؛ از جمله در ایران خودمان؛ رقبای سیاسی اصلاح طلبان و 
اعتدال گرایان آنان را به امیدواری، انتظار و خوشبینی به پیروزی »جوبایدن« نامزد 

دموکرات در انتخابات آمریکا متهم می کنند.
گروه های خاص حتی گام فراتر نهاده و در رسانه های خود با تاکید بر عباراتی چون 
»تبلیغ توهم آمریکای خوب«، »بازگشایی ستاد یاران بایدن در تهران«، طرف مقابل را 

به توهم تغییر رفتار آمریکا در صورت پیروزی بایدن متهم می کنند.
از دید ناظران بخشی از نگرانی اتهام زنندگان به تصویب پیش نویس برنامه های 
بایدن در کنوانسیون ملی حزب دموکرات مربوط می شود که در آن بر بازگشت به 

توافق هسته ای در صورت پیروزی در انتخابات تاکید شده است.
توافق هسته ای، تقریبا پنج سالی می شود به مبنای تعارض جویی برخی گروه ها 
و جریانات در عرصه سیاست ایران بدل شده است.  هنوز فضاسازی علیه مذاکرات 
و طومارنویسی ها و آتش بازی ها در مجلس نهم در جریان تصویب توافق در افکار 
عمومی زنده است. گشایش های حاصل از اجرای برجام برای اقتصاد کشور اگرچه 
در سال های 94 تا 96 قابل انکار نبود، ولی دلواپسان همان زمان هم با ادعای »بی 
ثمر« بودن توافق برای منافع ملی، هجمه به دولت را در دستور کار خود داشتند و 

»خروج از توافق« از دهانشان نمی افتاد.
رفع تدریجی تحریم ها، بازگشت بخش هایی از پول های بلوکه شده به کشور، 
تسهیل تبادلات مالی و پولی، رونق صادرات و ... اگرچه با داده های عینی و آمارهای 
اقتصادی قابل اثبات بود، ولی در همان دوره هم از سوی جریان مخالف دولت انکار 
می شد. ناظران مبنای بخشی از این حرکتِ بر خلاف جریان آب و خواست عمومی را 
به کاسبان تحریم نسبت می دادند، چرا که گروهی عملا از تحریم استقبال می کردند.
روی کار آمدن ترامپ، ورق را برگرداند و تندروهای داخلی را یک گام به خواستشان 
نزدیکتر کرد. رفتارهای خارج از عرف بین المللی رئیس جمهوری آمریکا، نه تنها 
خروج واشنگتن از بسیاری از توافقات بین المللی، بلکه بدعهدی نسبت به برجام را 
هم رقم زد. این مساله بهانه ای مناسب برای تندروهای داخلی فراهم کرد؛ کسانی که 
تا آن زمان از بی تاثیری اجرای برجام می نالیدند، از خروج یکجانبه آمریکا از توافق و 
بازگشت تحریم ها هم به نفع خود بهره برداری کردند. این جریان بی توجه به تعیین 
سیاست های کلی نظام، دولت را به بی توجهی در مفاد توافق و زایل کردن منافع 

کشور متهم کردند.
اکنون که به انتخابات آمریکا نزدیک می شویم و احتمال خروج ترامپ عهدشکن از 
کاخ سفید قوت گرفته، تندروهای داخلی باز از این فرصت استفاده کرده و رقبا را به 

امید بستن به پیروزی دموکرات ها در انتخابات متهم می کنند.
 این در حالی است که به نظر می رسد رژیم صهیونیستی در کنار چند دولت منطقه، 
تنها بازیگر خرسند از پیروزی دوباره ترامپ در انتخابات آتی باشد، چرا که مصوبه بر 
زمین مانده چنددهه ای واشنگتن مبنی بر انتقال سفارت آمریکا به بیت المقدس و 
شناسایی قدس به عنوان پایتخت این رژیم را اجرایی کرد و مسیر اشغالگری را برای 

آنان هموار.
در چنین شرایطی که تداوم حضور ترامپ و تشدید روزافزون فشار حداکثری، به 
طور کلی به نفع کشور نیست، چه اصلاح طلب و چه اصولگرا فارغ از اندیشیدن به 
جانشین ترامپ، می توانند از خروج احتمالی شخص ترامپ از کاخ سفید خرسند 
باشد یا از سیاست های جایگزین او نگران. در چنین شرایطی متهم سازی یکدیگر به 
امید بستن به روی کار آمدن دموکرات ها یا تداوم ریاست جمهوری ترامپ، چیزی جز 
بهره برداری جناحی و سیاسی از یک مساله خارجی و احتمالا بهره برداری انتخاباتی 

از این دوگانه سازی های تصنعی در کشور نیست.
البته که احیای احتمالی برجام، کاهش تحریم ها و گشایش های احتمالی در 
اقتصاد و روابط خارجی، باز هم به مذاق مخالفان همیشگی توافق هسته ای خوش 
نمی آید، چنانکه این جماعت در سال های اجرای برجام و رفع تنگناها هم دست از 
هجمه و حمله به توافق برنداشتند و تا توانستند تاختند و در نهایت به مقصود خود 

رسیدند.

"امید" راه نجات از کرونا
امید، از اهرم های شکست موانع در زندگی است، زندگی معجونی از غم و غضه، درد 
و رنج، شادی و خوشی است و بهترین ابزار رسیدن به هدف در این دنیای خاکی صبر 
و امید است. چه بسیار بیماران سرطانی و صعب العلاج که با ابزار امید بهبود یافته اند 
و چه بسیار افرادی که در زندگی شخصی و کاری خود با شکست مواجه شده اما 
دست روی زانوی خود گذاشته و بار دیگر کمر همت بسته و با امید به آینده به مقصود 
رسیده اند.  واژه امید در گفت و گو با افراد موفق یا کسانی که در برابر بیماری های 
سخت مقاومت کرده و بهبود یافته اند، بیش از هر چیز دیگری تداعی می شود، اینکه 
با صبر و امید به آینده می توان از پس هر سختی با موفقیت بیرون آمد. نکته ای که 
بسیاری از روانشناسان بر آن باور دارند. فرد یا افراد امیدوار برای رسیدن به هدفی که 
در سر دارند به ندرت دچار اضطراب و نگرانی یا اینکه افسردگی می شوند و با وجود 

تمام مشکلات برای رسیدن به مقصد راه خود را ادامه می دهند.
در وضعیت بحرانی کنونی که ویروس کووید 19 بیشتر مناطق کشور را به رنگ 
قرمز  یا هشدار آورده است، در وحله کنونی امیدوار بودن به شکست کرونا و مقابله 
با این ویروس کشنده بهترین هدف برای تمامی افراد جامعه باید مطرح شود و از این 
رو تشویق مردم به رعایت دستورالعمل های بهداشتی، استفاده از ماسک به عنوان 

بخشی از لوازم ضروری زندگی باید مورد تاکید قرار گیرد.
امید یعنی باور رسیدن به هدف در هر شرایطی و از این رو هر فردی که در مسیر 
رسیدن به اهداف خود اراده لازم را دارا است و راه رسیدن به آن را پیدا کرده این 
دسته را افراد امیدوار می خوانند. کسانی که در مسیر رسیدن به هدف  کمتر یا اصلا 
دچار تزلزل،  افسردگی و یا اضطراب حتی خستگی نمی شوند و در واقع ناامیدی را 
شکست می دهند. فرد امیدوار همیشه برای هر مشکلی راه چاره ای پیدا می کند. از 
شکست نمی  هراسد و راه های متفاوتی را برای رسیدن به خواسته های خود امتحان 
می کند. فرد یا افراد امیدوار به خود اطمینان دارند که می توانند اوضاع را بهتر کنند.  

برای غلبه بر ناامیدی ها باید راههای درمان را تشخیص داد.  برای بیرون راندن فرد 
یا افراد ناامید از سیاه چاله افسردگی باید حس امید را در دل آن ها زنده نگاه داشت.

وابستگی یا نیاز، غلبه و بقا سه شرط امیدوار بودن است و هر فردی که این موارد 
را دارا باشد در رسیدن به مقصد نه تنها دچار تزلزل و روان پریشی نخواهد شد بلکه 
انگیزه از خود بیگانگی،  ناتوانی و شکست را به عنوان موارد ناامید کننده، پشت سر 
خواهد گذاشت. برای مقابله با ویروس کشنده کرونا انگیزه های ناامیدی در بین افراد 
جامعه که ناشی از عدم کارکرد سیستم های انگیزشی شامل از خود بیگانگی، ناتوانی 
و در نهایت به خودکشی یا فنا ختم می شود را باید با کمک متخصصین روانشناس و 
روانپزشک شناسایی و بر ناامیدی آنان غلبه کرد.    برای هر شکل از موارد ناامیدی، 
مجموعه ای از راهکارهای درمان های روان و جسم ارائه شده که شامل بازسازی 
افکار، دستیابی به نوع صحیح روابط امیدبخش و تمرینات خاص معنوی است که 
با تاکید بر این موارد می توان امید و آرامش را در زندگی روزمره بازگرداند و حفظ کرد.

در مواقع بحرانی برای اینکه امید را بتوان در فکر و ذهن مردم حفظ و ناامیدی را 
برطرف کرد باید تا جایی که امکان دارد افراد خود باخته که فکر می کنند رها شده اند 
و دیگر لیاقت عشق ورزی ندارند را بیشتر مورد حمایت قرار داد.  احساس بی انگیزگی 
بویژه در بین اقشار آسیب پذیر و محروم جامعه که فرصت رشد در نتیجه به چالش 
کشیده شدن دو نیاز وابستگی و بقا که ممکن است در میان این اقشار بی ارزش یا 
کم ارزش جلوه کند، بخصوص در روزهای کرونایی که بیشتر نمود پیدا کرده،  بطور 
طبیعی ناامیدی را در سطح جامعه افزایش خواهد داد که با تشخیص به موقع این 

موارد می توان بر اضطراب،  افسردگی و ناامیدی غلبه کرد.
روانشناس بالینی

اخبار

رهبرمعظم انقلاب در سخنرانی زنده تلویزیونی:

ضوابط ستاد ملی کرونا در محرم رعایت شود
اعظم حمید پور*

محمدرضا محمدی *
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در برخی موارد، دلشوره نشانه خوبی در بدن نیست؛ اما گاهی دلشوره یا تپش 
قلب، عکس العملی طبیعی به یک موقعیت است که نیازی به نگران شدن ندارد. 

قلب ما در هر دقیقه بین 60 تا 100 بار می تپد. به عبارتی دیگر، روزانه قلب ما بین 
14 هزار و چهارصد تا 86 هزار و چهارصد بار می تپد. گفتنی است که تپش قلب 
در کوتاه مدت ضرری ندارد و حاصل یکی از شرایط ذیل است؛ اما اگر در طولانی 
مدت تپش قلب داشته باشید ممکن است منجر به حمله قلبی شود. در ادامه »ایرنا 
زندگی« شما را با 9 موقعیتی که ممکن است دلشوره طبیعی داشته باشید آشنا 

می کند.
۱. استرس

آدام اسپلاور، متخصص قلب از موسسه نانو هلث در جنوب فلوریدا، می گوید: 
»استرس موجب کاهش هورمون های آدرنالین و کورتیزول می شود که منجر به 

افزایش فشار خون و تپش قلب می شود«.
۲. محرک

نوشیدن مقدار بالای کافئین که در قهوه، نوشابه و دیگر نوشیدنی های انرژی زا 
است موجب افزایش تپش قلب می شود. به این معنا که قلب خون بیشتری را برای 

اکسیژن رسانی به اعضای بدن پمپاژ می کند.
۳. کم آبی

کم آبی باعث افت فشار خون می شود. در این صورت اندام های بدن پیامی شامل 
کمبود اکسیژن به مغز می فرستند که در این صورت موجب افزایش تعداد پمپاژ قلب 

و خون رسانی به اندام ها می شود.
4. اضطراب

اضطراب شایع ترین نوع بیماری ذهن در آمریکا است که بیش از 40 میلیون از 
بزرگسالان را در بر میگیرد. اضطراب موجب افزایش هورمون های استرس در بدن 

می شود و به این ترتیب تپش قلب عکس العملی طبیعی به این موقعیت است.
5. کم خوابی

کم خوابی یکی از رایج ترین علت تپش قلب و دلشوره است. کم خوابی موجب 
افزایش ضربان قلب و فشار خون می شود. ساعت نرمال خواب برای بزرگسالان بین 

7 تا 9 ساعت است.
6. درد

بر اساس مقاله ای که در مجله پزشکی مایو کلینیکال پروسیدینگ منتشر شد، 
درد برای مغز عکس العملی مانند استرس را می طلبد. بنابراین مغز همان الگو تولید 

هورمون ها موجب افزایش تپش قلب و فشار خون می شود.
۷. حاملگی

زنان حامله اغلب ضربان قلب بالاتری نسبت به حالت پیش از حاملگی دارند. در 
این صورت کمی اضطراب دوران حاملی می تواند موجب افزایش فشار خون و تپش 
قلب شوند. اگر این وضعیت به طور مکرر رخ  دهد باید با یک روانپزشک ملاقات 

کنید؛ زیرا فشار خون بالا برای جنین و مادر مضر است.
8. مشکلات تیروئیدی

غده تیروئید، هورمون های مختلفی را ترشح می کند. با یک آزمایش می توانید از 
کم کاری تیروئید خود با خبر شوید.

9. تب یا لرز
اگر نشانی از تب یا لرز دارید این احساس تپش قلب مربوط به آنها می شود. بهتر 
است بدانید که هر چه سریع تر باید بدن را از این شرایط بیرون بیاورید؛ زیرا ممکن 

است موجب تشنج شود.

تپش قلب در این ۹ مورد کاملا 
طبیعی است

برخی از مواد غذایی دارای عناصر غذایی مانند آنتی اکسیدان های طبیعی 
هستند که می توانند به بهبود سلامت رگ ها و جریان خون کمک کنند. 

غذاهایی که جریان خون بدن را تقویت می کنند باید در رژیم غذایی تان وجود 
داشته باشند؛ زیرا حفظ و بهبود جریان خون برای پیشگیری از بیماری قلبی و 
برخورداری از سلامت ضروریست. بیماری های قلبی و عروقی اخیراً علت اصلی 

مرگ ومیر در دنیا هستند.
خون به واسطه ی سیستم گردش خون در بدن جاریست. از این رو، مواد مغذی 
و اکسیژن به سلول ها می رسند و ضایعات از آن ها دفع می شوند. در این مطلب، به 
بسیاری از ویژگی های یک سری از مواد غذایی اشاره می کنیم که باید برای بهبود 

جریان خون آن ها را مصرف کنیم.
لیموترش و لیمو سنگی

الاستین  و  کلاژن  تشکیل  برای  که  هستند   C ویتامین  از  سرشار  مرکبات 
ضروری اند. این مواد به صورت پروتئین درآمده و به تشکیل دیواره ی مویرگ ها 
کمک می کنند. نوشیدن آب لیمو در صبح، راهی بسیار خوب برای بهبود جریان 
خون در بدن است. حتی بهتر است مقداری از پوست لیموترش یا لیمو سنگی 
به نظرتان  لیموترش  اگر  آنتی اکسیدان است.  زیرا دارای  نیز مصرف کنید  را 
کنید.  استفاده  سالاد  چاشنی  عنوان  به  آن  از  است،  اسیدی  و  ترش  خیلی 
آنتی اکسیدان های موجود در این نوع مرکبات به کاهش اکسیداسیون لیپوپروتئین 
LDL در بدن کمک می کنند که می تواند سبب پایین آوردن خطر ابتلا به پلاک 
آتروم )انسداد سرخرگ( شوند. سیر دارای خاصیت ضدانعقاد خون است و از 
این جهت به جریان بهتر خون در بدن کمک کرده و جلوی تشکیل لخته خون 

را می گیرد. سیر می تواند گردش خون را در بدن افزایش دهد؛ درست مانند پیاز
زردچوبه

زردچوبه دارای خواص ضدالتهابی است و بیشتر فواید آن از جهت بهبود جریان 
خون، از تأثیرات آنتی اکسیدانی آن ناشی می شود. زردچوبه می تواند فعالیت 
رادیکال های آزاد و سموم موجود در بدن را خنثی کند. به طور طبیعی بدن، 
رادیکال های آزاد طبیعی را خنثی سازی می کند؛ اما اگر این رادیکال های آزاد زیاد 

تولید شوند، انواع آسیب ها را ایجاد می کنند، مانند:
. افزایش احتمال بیماری های قلبی و عروقی

. افزایش احتمال سرطان
. تسریع فرایند پیری

. افزایش احتمال بیماری پارکینسون و آلزایمر 
. افزایش احتمال تصلب شرایین 

. افزایش احتمال ابتلا به دیابت
زنجبیل

مصرف منظم زنجبیل به افزایش انرژی کمک کرده و با رقیق کردن خون، 
گردش خون در بدن را بهبود می دهد. متخصصین تغذیه توصیه می کنند روزانه 
زنجبیل مصرف کنید، چه به صورت تازه و چه به شکل پودر شده. شما می توانید 

زنجبیل را به انواع سس، غذاها، چای و ... اضافه کنید.
دانه آفتابگردان

دانه آفتابگردان علاوه بر تأمین اسیدهای چرب ضروری برای بدن، غنی از 
ویتامین E است. دانه آفتابگردان دارای فعالیت قوی آنتی اکسیدانی بوده و این 

یکی از نقاط قوت قابل توجه آن است. مصرف روزانه یک قاشق غذاخوری دانه 
آفتابگردان به شما کمک می کند نیازتان به ویتامین E را تأمین کرده و ضمناً به 
سلامت گردش خون بدنتان کمک کنید. همچنین اسیدهای چرب امگا 3 موجود 
در این ماده غذایی منجر به کاهش التهاب سیستمیک می شود، از این رو از ریسک 

بیماری های قلبی و عروقی می کاهد.
سیر

سیر دارای خاصیت ضدانعقاد خون است و از این جهت به جریان بهتر خون 
در بدن کمک کرده و جلوی تشکیل لخته خون را می گیرد. سیر می تواند گردش 
خون را در بدن افزایش دهد؛ درست مانند پیاز! برای اینکه از خواص سیر به طور 
کامل بهره ببرید سعی کنید روزانه یک حبه سیر خام مصرف کنید. مصرف سیر به 

صورت خام باعث می شود اینولین موجود در آن از بین نرود.
آب بنوشید تا جریان خون بهتری داشته باشید

نوشیدن آب زیاد برای افزایش جریان خون بدن عالی است و ضمناً به سایر 
عملکردهای بدن کمک می کند. حتماً می دانید که آب مایه ی حیات است. آب 
کمک می کند سموم از بدنتان دفع شوند و بدون تردید دفع سموم به سلامت 
جریان خون کمک کرده و جلوی تشکیل لخته خون را می گیرد. بنابراین سعی 
کنید هر روز 6 تا 8 لیوان آب بنوشید تا بدنتان را به خوبی آب رسانی کنید. ضمناً 
نوشیدن آب فراوان باعث می شود تمام مواد مغذی لازم به اندام ها و بافت های 

بدنتان برسند.
گردو

بدن کمک  بهبود جریان خون  به  که  بالایی است   B3 ویتامین دارای  گردو 
می کند. ضمناً اسیدهای چرب موجود در گردو با کلسترول و التهاب در سیستم 

جریان خون مبارزه می کند.
گوجه فرنگی، هندوانه و طالبی

این مواد غذایی دارای لیکوپن هستند که یک آنتی اکسیدان بوده و جریان خون 
 LDL را تقویت می کند و جلوی مشکلات قلبی و ضمناً اکسیداسیون لیپوپروتئین
را می گیرد. ضمناً، گوجه فرنگی به پیشگیری از بیماری های عروقی مانند تصلب 

شرایین کمک کرده و از تشکیل ذرات چربی در خون پیشگیری می کند.
سایر توصیه ها برای بهبود گردش خون

شما باید رژیم غذایی مناسبی داشته باشید تا هم از سلامت خوبی برخوردار 
باشید و هم جلوی ابتلا به بیماری ها را بگیرید؛ اما علاوه بر رژیم غذایی سالم، به 
یک سری از عادت های سالم نیز نیاز دارید، مانند فعالیت بدنی منظم و نوشیدن 

آب فراوان که در بالا گفتیم. همچنین می توانید:
. روزی چند بار پاهای تان را بالا نگه دارید تا از تورم شان کم شود.

. از پوشیدن لباس های تنگ خودداری نمایید.
. مصرف غذاهای سرشار از پتاسیم کمک می کنند آب از طریق کلیه ها دفع 
شده و جلوی نوسانات فشار خون گرفته شود. با خوردن غذاهایی که گردش خون 
را تقویت می کنند، رژیم غذایی تان را ارتقاء دهید علاوه بر غذاهای گفته شده، 
مواد غذایی زیاد دیگری نیز هستند که به بهبود جریان خون بدن کمک می کنند. 
بهانه ای برای استفاده نکردن از مواد غذایی توصیه شده در رژیم غذایی تان وجود 
ندارد و به راحتی می توانید آن ها را در سبک زندگی سالم خود جای دهید. با این 
روش، احساس خیلی بهتری نسبت به خودتان خواهید داشت و می توانید جلوی 
بیماری های قلبی و عروقی را بگیرید. در نهایت یادتان باشد ورزش کردن برای 

پیشگیری از بیماری های قلبی و عروقی لازم است، پس حرکت کنید!

نوع ماده ی غذایی برای بهبود جریان خون و سلامت رگ ها؛

کنجد سیاه؛ از بهبود فشارخون تا سلامت پوست و مو؛غذاهایی که گردش خون بدنتان را تقویت می کنند

مروری بر خواص شگفت انگیز کنجد سیاه
 Sesamum indicum کنجد سیاه دانه هایی ریز و صاف و چرب هستند که در میوه ی گیاه
رشد می کند و هزاران سال است کشت می شود. دانه های کنجد در رنگ های متنوعی رشد 

می کنند، از جمله سایه هایی از رنگ سیاه، قهوه ای، خاکستری، طلایی و سفید. 
دانه های کنجد سیاه ابتدا در آسیا تولید شدند؛ اما خیلی زود در تمام دنیا شهرت پیدا 
کردند. این شهرت فراگیر می تواند به دلیل این باور باشد که کنجد سیاه برای سلامتی مفیدتر 

است، اما شاید این سؤال برایتان مطرح شود که آیا واقعاً این ادعا درست است؟
کنجد سیاه منبع قابل توجهی از ماکرومینرال ها و ریزعناصر است. بدن شما فقط به مقدار 
کمی ریز عناصر نیاز دارد، در حالی که به ماکرومینرال ها )درشت عناصر( به مقدار زیادی 
نیاز دارد. مصرف بیشتر درشت عناصری مانند کلسیم و منیزیم می تواند ریسک فاکتورهای 

بیماری های قلبی، مانند فشار خون بالا را بهبود دهد.
تنظیم  برای  و منگنز،  به ویژه آهن و مس  ریزعناصر موجود در کنجد سیاه،  از  برخی 
متابولیسم، عملکرد سلولی و سیستم ایمنی و ضمناً جریان اکسیژن در سراسر بدن اهمیت 

دارند.
بیش از نیمی از دانه کنجد از چربی تشکیل شده و به همین دلیل کنجد، منبع خوبی از 
چربی های تک غیراشباع و چند غیراشباع محسوب می شود. جدیدترین شواهد علمی نشان 
می دهند جایگزین کردن غذاهای پُر از چربی های اشباع با غذاهایی که سرشار از چربی های 

غیراشباع هستند می تواند خطر بیماری های قلبی را کاهش دهند.
مقایسه ی کنجد سیاه با کنجد معمولی

این باور وجود دارد که کنجد سیاه یا کنجد از رنگ های دیگر، کامل هستند یعنی پوسته ی 
بیرونی شان حفظ شده است، در حالی که کنجد سفید یا معمولی، بدون پوسته است. این 
باور تا حدود زیادی درست است؛ اما باید مدنظر داشته باشید که بعضی از کنجدهای با 
پوست نیز به رنگ سفید یا سفید مایل به زرد هستند، به همین دلیل به سختی می توان 
کنجدهای پوست کنده را تشخیص داد. بهترین کار این است که بسته بندی محصول را 

خوب بررسی کنید تا متوجه شوید کنجد پوست کنده است یا با پوست.
کنجد با پوست معمولًا تُردتر بوده و در مقایسه با کنجدهای بدون پوست که نرم تر و نسبتاً 
سفید هستند، عطر و طعم قوی تری دارند. اما تفاوت میان کنجد با پوست و بدون پوست 
فقط به ظاهر و طعم آن مربوط نمی شود؛ این دو نوع کنجد از نظر ارزش غذایی و مواد مغذی 
نیز می توانند تفاوت های قابل توجهی داشته باشند. در جدول زیر به برخی از تفاوت های 
قابل توجه یک قاشق غذاخوری )9 گرم( کنجد پوست کنده و کنجد با پوست اشاره شده 

است.
برخی از مواد شیمیایی گیاهی مفید در دانه های کنجد، مانند لیگنان ها، به مقدار زیاد در 
پوسته ی بیرونی این دانه ها وجود دارند. بنابراین کنجد سیاه با پوست، حاوی لیگنان های 
بیشتری نسبت به کنجد سفید پوست کنده است. همچنین پژوهش ها نشان می دهند 
کنجد سیاه و کنجد سفید از جهت محتوای مواد شیمیایی گیاهی مفید، اسیدآمینه ی 
پروتئین ها و آنتی اکسیدان ها با هم تفاوت هایی دارند. ظاهراً کنجد سیاه دارای لیگنان ها و 

برخی از اسیدهای چرب غیراشباع مفید بیشتری است.
اما مطالعات کمی در مورد تفاوت های کنجد سیاه و کنجد سفید انجام شده است و برای 

فهم دقیق تر این مسئله به پژوهش های بیشتری نیاز است.
فواید کنجد سیاه برای سلامتی

دانه های کنجد سیاه سرشار از مواد مغذی هستند که به سلامتی کمک زیادی می کنند 
و مصرف منظم آن ها دارای خواص منحصربه فردی است. یکی از دلایل بسیار مفید بودن 
کنجد سیاه برای سلامتی، تأثیر آن بر استرس اکسیداتیو، به ویژه برای افرادی است که با یک 

بیماری مزمن زندگی می کنند.
در مطالعه ی 8 هفته ای روی موش ها، مصرف 0.45 تا 0.9 میلی گرم عصاره کنجد سیاه 
به ازای هر پوند از وزن بدن به صورت روزانه توانسته بود مقاومت به انسولین را کاهش داده، 

استرس اکسیداتیو در کبد را درمان کرده و از موش ها در برابر چاقی محافظت کند.
ضمناً بعضی از مطالعات انسانی نیز نشان داده که کنجد سیاه می تواند به کاهش استرس 
اکسیداتیو کمک نماید. مطالعه ای که روی 30 نفر انجام شد، مصرف 2.5 گرم کپسول 
کنجد سیاه در روز و به مدت 4 هفته توانسته بود میزان مالون دی آلدهید )MDA( را که یکی 
از پُرکاربردترین بیومارکرهای استرس اکسیداتیو است به میزان قابل توجهی کاهش دهد؛ 
اما مطالعات انسانی تا این زمان محدود بوده و به پژوهش های گسترده تری نیاز است. ضمناً 
به دلیل این که برخی از مطالعات از عصاره ی کنستانتره ی کنجد استفاده کرده اند، ممکن 
است نتایج گرفته شده با نتایج حاصل از مصرف کنجد سیاه پوست دار یکسان نباشند. از این 

رو، به مطالعات کنترل شده ی بیشتری روی انسان نیاز است.
سرشار از آنتی اکسیدان

آنتی اکسیدان ها موادی هستند که نقش مهمی در پیشگیری و کُند کردن انواع آسیب های 
سلولی در بدن دارند. یک نوع از آسیب سلولی که گفته می شود آنتی اکسیدان ها می توانند 
از آن ها پیشگیری کنند، استرس اکسیداتیو می باشد. استرس اکسیداتیو طولانی مدت 
می تواند منجر به خیلی از بیماری های مزمن از جمله دیابت و بیماری قلبی و سرطان شود. 
برخی از غذاها نسبت به بقیه، منابع بهتری از آنتی اکسیدان ها هستند. میوه ها، سبزی ها، 

مغزها و غلات کامل، برخی از بهترین منابع آنتی اکسیدان ها به شمار می روند.
همه ی کنجدها حاوی آنتی اکسیدان ها و مواد شیمیایی گیاهی مفیدند اما کنجد سیاه، 
منبع غنی تری محسوب می شود. همچنین شواهد نشان می دهند جوانه کنجد سیاه 
می تواند دارای مقدار بیشتری از برخی از آنتی اکسیدان ها نسبت به دانه های جوانه نزده ی 

کنجد باشد.
بهبود فشار خون

مطالعه ی کوچکی که روی 30 فرد بزرگسال انجام شد دریافت مصرف روزانه یک کپسول 
حاوی 2.5 گرم کنجد سیاه به مدت 4 هفته توانسته بود فشارخون سیستولیک را به میزان 

زیادی کاهش دهد، در حالی که گروه دارونما ظاهراً تغییری را تجربه نکرده بود.
ضمناً، یک مرور سیستماتیک روی تحقیقاتی که درباره ی اثرات کنجد سیاه بر فشارخون 
انجام شد دریافت پنج هفتم مطالعات بالینی، بهبودهای قابل توجهی در فشارخون نشان 
داده اند. محققان می گویند مطالعاتی با روش های دقیق تری نیاز است تا این یافته های اولیه 
را با قطعیت به اثبات برساند. همه ی کنجدها حاوی آنتی اکسیدان ها و مواد شیمیایی گیاهی 
مفیدند اما کنجد سیاه، منبع غنی تری محسوب می شود. همچنین شواهد نشان می دهند 
جوانه کنجد سیاه می تواند دارای مقدار بیشتری از برخی از آنتی اکسیدان ها نسبت به 

دانه های جوانه نزده ی کنجد باشد
خواص ضد سرطانی

طی سال های اخیر، درباره ی خواص ضد سرطانی دانه های کنجد مطالعاتی انجام شده 
است. دو ترکیب موجود در کنجد سیاه، سسامول و سسامین، دارای خواص ضد سرطانی 

هستند. خواص ضد سرطانی سسامول در چند مطالعه ی حیوانی ثابت شده است.
این پژوهش ها، توانایی سسامول کنجد برای مبارزه با استرس اکسیداتیو و تنظیم مراحل 
گوناگون سیکل زندگی سلولی و کانال های سیگنال دهی را مورد مطالعه قرار داده اند که هر 
یک، نقشی در ایجاد سرطان دارند. سسامین دارای نقشی مشابه در جلوگیری از سرطان 
است. این ترکیب در افزایش تخریب سلول های سرطانی به واسطه ی آپوپتوسیس )مرگ 

برنامه ریزی شده ی سلولی( و اوتوفاژی )حذف سلول های آسیب دیده( نقش دارد.
مطالعات انسانی و همچنین مطالعاتی که با خود دانه های کنجد انجام شده اند )نه 
بنابراین در حال حاضر معلوم نیست خوردن  و محدودند.  عصاره ی کنجد(، بسیار کم 

دانه های کنجد سیاه، چگونه بر ریسک سرطان اثر می گذارد.
کمک به سلامت پوست و مو

روغن کنجد اغلب در محصولات تقویت کننده ی پوست و مو به کار می رود؛ مثلًا در صابون 
و شامپو و مرطوب کننده. بنابراین شاید این سؤال برایتان مطرح شود که آیا خوردن کنجد 
سیاه نیز برای پوست و مو مفید است یا نه. چند مطالعه به بررسی مستقیم چگونگی تأثیر 
مصرف کنجد سیاه بر سلامت پوست و مو پرداخته اند و معلوم شد این دانه ها حاوی خیلی 
از مواد مغذی هستند که گفته می شود به سلامت پوست و مو کمک می کنند. برخی از این 
مواد مغذی شامل آهن، زینک )روی(، اسیدهای چرب و آنتی اکسیدان ها می شوند. سایر 
مطالعات نیز به بررسی مصرف موضعی روغن کنجد پرداخته اند؛ مثلًا مطالعه ای در سال 
2011 دریافته روغن کنجد می تواند جلوی 30 درصد از پرتوهای مضر خورشید را بگیرد. پرتو 
فرابنفش نه تنها سبب آفتاب سوختگی می شود، بلکه می تواند منجر به چین و چروک پوست، 
علائم زودهنگام پیری پوست و حتی سرطان پوست شود. یک مطالعه ی جدید دیگر روی 40 
نفر که بابت تروما در پاها در اورژانس تحت درمان بودند نشان داد، ماساژ پاهای آسیب دیده 
با روغن کنجد، به میزان زیادی از دردشان کاسته بود؛ اما هیچ کدام از این مطالعات به طور 

خاص از روغن گرفته شده از کنجد سیاه استفاده نکرده بودند.
چگونه از کنجد سیاه استفاده کنیم؟

دانه های کنجد به روش های بسیار متنوعی قابل مصرف اند و به راحتی می توانید آن ها را در 
انواع سالاد، نودل، برنج و ... استفاده کنید. این دانه ها حتی در انواع نان و کیک و شیرینی یا 
به عنوان یک چاشنی تُرد برای ماهی کاربرد دارند. دانه های کنجد سیاه را می توانید در شیر 

استفاده کنید و روغن آن را نیز می توانید مثل دیگر روغن های خوراکی به کار ببرید.
عصاره ی کنجد سیاه به صورت کپسول مکمل نیز وجود دارد. در حال حاضر دستورالعملی 
درباره ی این که چه مقدار عصاره ی کنجد سیاه باید مصرف شود وجود ندارد، بنابراین بهتر 
است قبل از مصرف این مکمل با پزشکتان مشورت کنید. هرچند کنجد سیاه برای بیشتر 
افراد بی ضرر است؛ اما برخی افراد ممکن است نسبت به آن واکنش آلرژیک نشان دهند. 

بنابراین بهتر است کنجد سیاه را بااحتیاط مصرف کنید.
کلام پایانی

کنجد سیاه، دانه های روغنی مغذی هستند که هزاران سال است کشت می شوند. برخی 
شواهد نشان داده اند مصرف کنجد سیاه به بهبود فشارخون و کاهش اکسیداسیون در 
بدن کمک می کنند؛ اما برای درک بهتر میزان مصرف کنجد سیاه و کسب تأثیرات مفید آن 
هنوز به پژوهش های بیشتری نیاز است. کنجد سیاه برای بیشتر افرادی که به آن حساسیت 

ندارند، مفید و بی ضرر است و می تواند یک چاشنی خوشمزه برای بیشتر غذاها باشد.

تسکین سرفه خشک در بیماران کرونایی
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گزارش از هنگامه ملکی

پخش  وجود  با  کرونایی،  اوضاع  این  در   
جای  همچنان  تلویزیونی،  مختلف  سریال های 
استقبال  مورد  که  کمدی  مجموعه های  خالی 
هم  آن  است؛   خالی  دارد،  قرار  جامعه  اقشار 
تکرار  ویروس،  شیوع  روزهای  در  که  حالی  در 
بر  چندانی  تاثیر  تلویزیون،  طنز  مجموعه های 
روحیه بخشی و امیدآفرینی به مردم نداشته است. 
یافت، نشستن مردم در خانه  کرونا که شیوع 
آنها  اصلی  برنامه های  از  یکی  تلویزیون،  پای  و 
شد. اما تلویزیون دستش خالی بود و سریال های 
در  شده،  نما  نخ  طنز  مجموعه های  و  تکراری 

شبکه های مختلف پخش شد.
از  نه  و  بود  خبری  جدید  طنزهای  از  نه  دیگر 
سریال های امیدآفرین. در واقع رسانه ملی حتی 
در روحیه بخشی به مردم نیز دچار ضعف شد. اما 
نکته جالب اینکه، هنوز برنامه های طنز قدیمی 
و تکراری تلویزیون، طرفداران بیشتری نسبت به 

سریال های جدید دارد.
چرا باید همچنان سریال های طنز تکراری که در 
سال های گذشته ساخته شده از کیفیتی بهتری 
نسبت به کارهای تازه برخوردار باشد و با گذشت 
داشته  طرفدار  همچنان  تولیدشان  از  سال ها 
باشند؟ آیا این روند نشان دهنده افت آثار تلویزیون 
این  است؟  جدید  طنز  محتوای  تولید  تهیه  در 
مساله از کجا نشات می گیرد و ایراد کار کجاست؟

برای یافتن پاسخ این پرسش ها با دکتر بهروز 
بهزادی استاد پیشکسوت رسانه، کریم نیکونظر 
منتقد و روزنامه نگار و امیر وفایی نویسنده برنامه 
خ«،  »نون  همچون  سریال های  و  »دورهمی« 
»عطسه«، »دیوار به دیوار« و »شوخی کردم« و به 

گفت وگو پرداختیم.
وظایف رسانه ملی در اوضاع کرونایی

و  امیدآفرینی  درباره  بهزادی  بهروز  دکتر 
روحیه بخشی تلویزیون به مردم همزمان با شیوع 
را  تلویزیون  باید  ابتدا  در  گفت:  کرونا  ویروس 
بسیاری  در  کرد.  ارزیابی  ملی  رسانه  عنوان  به 
و  دولتی  دارد؛  وجود  رسانه  نوع  دو  کشورها  از 
خصوصی. در کشور ما رسانه دیداری و شنیداری 
یعنی رادیو و تلویزیون. این رسانه  که رقیب بخش 
خصوصی ندارد، وظایف زیادی دارد؛ از جمله در 
دوران بحرانی مانند حال حاضر، باید بتواند در 
جهت بیان افرادی عمل کند که مسائل مربوط 
واقع  در  می کنند؛  مدیریت  را  همه گیری  به 
باید جامعه را در حالتی  نگه دارند که بتوانند از 
استاد  این  یابند.  رهایی  به سلامت  بحران  این 
ملی  رسانه  در  که  آنچه  افزود:  روزنامه نگاری 
می بینیم این است که با چنین نیروها و هزینه ها، 
نتوانسته به آن خوبی این مساله را پوشش دهد 
و افکار عمومی را راضی کند همه مسائل مربوط 
به پیشگیری و جلوگیری از این ویروس را رعایت 
کنند. اکنون این سوال پیش می آید که چطور یک 
سریال خیلی خوب در هنگام پخش از یک شبکه 
تلویزیونی، باعث می شود یک شهر از رفت وآمد 
خلوت  شود و همه آن را ببینند؛ هرچند چنین 
مجموعه هایی اندک هستند؛ اما رسانه ای مانند 
تلویزیون باید توانایی و آمادگی داشته باشد که در 
این دوران نیز بتواند مانند همان تاثیرگذاری که در 
پخش یک سریال اتفاق می افتد را داشته باشد؛ 

بتواند افکار عمومی را فرماندهی کند.
کاستی ها به دلیل نگاه سیاسی تلویزیون

داد:  ادامه  اینگونه  را  ماجرا  مثالی  با  بهزادی 
همیشه این مشکل وجود داشته که وقتی چند 
شلوغ  شمال  جاده های  می شود،  تعطیل  روز 
شده و همه برای مسافرت به آنجا می روند. رادیو و 
تلویزیون می تواند این مشکل را به راحتی و حتی 
از نظر زمانی هم مدیریت کند. چون در تک تک 
ماشین هایی که به مسافرت می روند یک رادیو 
وجود دارد که آن رادیو در اختیار صداوسیماست. 
و  مردم  نظر  مورد  تاثیرگذاری  رسانه  این 
کارشناسان را کمتر داشته است. حال شاید به 
دلیل نگاه سیاسی است که در رسانه ملی وجود 

دارد و بیشتر به آن سمت توجه می کند.
خبرنگار  به  پیشکسوت  روزنامه نگار  این 
ایرناپلاس در پاسخ به این پرسش که آیا تلویزیون 
چگونه باید گم بردارد، گفت: همیشه وقت برای 
جبران هست و این فرصت وجود دارد که رسانه 
ملی ارتباطش را با مردم قوی تر و به گونه ای عمل 
کند که مردم حرف هایش را گوش دهند. یکی 

از مشکلات این است که نوع نگاه رسانه ملی به 
گونه ای بوده است که مردم کمتر به آن اعتماد 
کرده اند. اما همیشه این فرصت وجود دارد که 
رسانه بتواند این اعتماد را با نزدیک شدن به مردم 
ایجاد کند. به طور نمونه، در یکی دو مورد دیده ام 

که خوب عمل کردند.
سانسور نویسنده را ضعیف می کند

ضعف تلویزیون در اطلاع رسانی و آگاهی بخشی 
و  امیدبخش  برنامه های  در  ضعف  سو،  یک  از 
روحیه دهنده مانند سریال ها و فیلم های طنز از 
سوی دیگر، به شدت خود را در دوران کرونا نشان 

داده است.
کریم نیکونظر از روزنامه نگاران منتقد، درباره 
چرایی ضعف سریال های طنز تلویزیون نسبت 
به سالیان گذشته به خبرنگار ایرناپلاس گفت: 
برای  متری  چه  که  کنیم  مشخص  باید  ابتدا 
وجود  سریال ها  بودن  ضعیف  و  قوی  سنجش 
دارد؟ اما به عنوان تماشاگری که این سریال ها را 
می بیند، اگر فرض را بر این بگیریم که این کارها 
خنده دارند یا نه و معیار ما خنده دار بودن باشد، 
برای ضعف سریال های طنز سال های اخیر، سه 
دلیل عمده مطرح می شود. نخست، متن است. 
اصولا نوشتن متن طنز با توجه به محدودیت های 
موجود در جامعه ما کار سختی است. چون درباره 
چیزهایی باید نوشت که گاهی خط قرمز است. 
البته این به معنای آن نیست که اگر سانسور نباشد 
ما متن های بهتری خواهیم داشت بلکه نسبت به 

حال حاضر متن ها بهتر می شوند.
به دلیل آنکه یکی از جنبه های کمدی، نقد است 
و وقتی شما نمی توانید در مورد مسائل مهم نقد 
کنید و بنویسید، توهمی می شوید و داستان های 
ذهنی می نویسید. از این رو بیشتر کمدی های 
ما خانوادگی است و در این نوع کمدی، خانواده 
درگیر ماجراهای ساده ای می شود و این سادگی 
خوبی  نمونه های  چون  نمی دهد.  جواب  دیگر 

توسط رضا عطاران در دوره ای ساخته شد. 
طنز نوشتن سخت تر است

وی در ادامه با بیان اینکه نویسنده های ما کمتر 
بلدند طنز بنویسند، افزود: طنز نوشتن یک فن 
نوشتن داستان های اجتماعی  از  است و حتی 
نیز سخت تر. باید در این زمینه تخصص داشته 
باشید؛ ریتم و دیالوگ را به خوبی بشناسند؛ توان 
بازیگر را بدانید و شوخی نویس باشید و توانایی این 
کار را داشته باشید که همه را به هم متصل کنید و 
زنجیره ای بسازید. به طور مثال وقتی می خواهند 
یک قصه ای با موضوع اجتماعی بسازند، ضعف ها 
این  البته  پردازش می کنند.  بیشتر  با شدت  را 
شیوه درام نویس ایرانی است. برای نمونه اعتیاد را 
سخت تر و تلخ تر نشان می دهند و ضعف فیلمنامه 
را می پوشانند اما در کمدی ها این امکان وجود 

ندارد.
نابغه های سینما کمدین ها هستند

این منتقد درباره تاثیر بازیگران آثار طنز در بالا 
بردن موفقیت یک اثر کمدی در سینما و تلویزیون 
افزود: نکته دیگر، توجه به بازیگرهاست. کمدین 
چیزی متفاوت از بازیگر ساده است. کمدین ها 
تاریخ سینما همواره متفاوت بوده اند. شاید  در 
در جریان نقد به آنها آنچنان بها داده نشده است 
اما نابغه های سینما، کمدین ها هستند. باستر 
کیتون، جک لمون و چارلی چاپلین نابغه های 
سینما هستند که خوب بلدند دیالوگ بگویند و 
حضورشان در آن اثر شیرین است. ژاله صامتی 
بازیگری حرفه ای است که در کمدی نیز بسیار 
تمام  »زیرخاکی«  سریال  در  او  است.  خوب 
سکانس ها را یک تنه می گرداند. یعنی حضور او 
دلنشین بود. او خوب دیالوگ می گفت و شکل 
به  خوبی  به  را  حس ها  و  داشت  دقیقی  بازی 
نگرانی،  عصبانیت،  می کرد.   منتقل  تماشاگر 
شوخی و لحن را خوب در می آورد. به همین اندازه 
باعث می شد پژمان جمشیدی نیز در صحنه های 
مقابلش خوب بازی کند. البته جمشیدی شاید 
در صحنه های تکی خوب بازی نکند، اما حضور 
او دلنشین بود و آزار دهنده نبود. ما بازیگرانی که 
توانایی اجرایی چنین کارهایی را داشته باشند، 

خیلی کم داریم.
بازیگری جایگزین رضا عطاران نداریم

نیکونظر با بیان اینکه به نظر می رسد بازیگران 
کمدی زیادند اما بازیگران کمدی دلنشین بسیار 
کم شده اند، درباره دلایل ماندگاری و موفقیت 
برخی از چهره های طنز و پرطرفدار بودن تکرار 

کارهایشان گفت: رضا عطاران یک تنه می تواند 
کمدی های ما را بگرداند و ما بازیگری جایگزین 
او نداریم. جواد عزتی هم در لحظاتی می تواند 
دارد.  پیچیدگی هایی  یک  البته  باشد،  این طور 
به طور مثال وقتی درباره کمدی هایی که جواد 
عزتی در آن حاضر است صحبت می کنیم، جنس 
آن کمدی ها، دو نفره است. کمدی های مهران 
مدیری هم همین طور. مثلا سریال »دردسرهای 
عظیم1و2« فیلمنامه بسیار خوبی داشت که از 
لحن طنز نیز برخوردار بود؛ با وجود اینکه جواد 
عزتی بازیگر با استعدادی بوده و کمدی را خوب 
بلد است، اما اگر فیلمنامه یا کارگردانی ضعیف 
باشند بعید می دانم جواد عزتی هم از پس کار بر 
بیاید و باید به کسی مثل عطاران رجوع کرد که به 
شکل ذاتی جذاب است و این کار را بلد است و 
خود به تنهایی راهکاری برای خنداندن شما پیدا 

می کند. 
یک ایده مرکزی جالب که به هدر رفته

این منتقد و نویسنده در نقد سریال های در حال 
پخش از تلویزیون گفت: سریال »آخر خط« که 
این شب ها پخش می شود، ایده مرکزی جالبی 
و  رفته  هدر  چیز  همه  می بینید  شما  اما  دارد 
بازیگران  است.  نیامده  در  آن  در  شوخی  هیچ 
دلنشین نیستند و یک ایده خوب به دلیل انتخاب 
بازی های اشتباه و کارگردان نابلد و عدم طراحی 
سکانس ها نابود شده است. در مورد بسیاری از 
وقتی  به همین صورت است؛   فیلم ها وضعیت 
متن، کارگردانی و بازیگری را ندارید و سانسور هم 
وجود دارد و به طور کلی هیچ فکری برای آن اثر 
نشده باشد، شاهد تولیدات ضعیف هستیم. در 
حالی که اگر یکی از اینها ضعیف باشد و عوامل 
بعدی قادر به پوشش دادن آن نباشند کار ضعیف 

از آب در می آید.
طنزی که به بی احترامی محکوم شد

در سال های گذشته این موضوع ثابت شده که 
هرگاه مجموعه های طنز مانند »بزنگاه«، »متهم 
گریخت« و ... واقعیت های خانواده و اجتماع را 
به تصویر کشیده اند، مردم ارتباط بهتری با آنها 
برقرار می کنند. نیکو نظر در پاسخ به این پرسش 
که تا چه اندازه دور شدن آثار طنز از واقعیت های 
ارتباط  برقراری  عدم  باعث  جامعه،  و  خانواده 
مخاطب با چنین آثاری شده است، گفت: اگر 
دوباره  امروز  را  آثاری  چنین  بخواهد  تلویزیون 
بازپخش کند به طور حتم با دردسرهایی این کار 
را می کند. اگر به یاد بیاورید سریال »بزنگاه« در 
همان زمان پخش به مشکل برخورد و گفته شد 
در  است.  کرده  بی احترامی  به خانواده  اثر  این 
شوخی  خود  پدر  با  حتی  نمی توانید  سریال ها 
پزشک،  با  می خورید  بر  مشکل  به  چون  کنید 
معلم، همسر و ... هم همین طور. در حالی که باید 

ظرفیتی برای شوخی وجود داشته باشد.
به حاشیه راندن کاربلدها و اتفاقات ناگوار

تلویزیونی  برنامه های  نویسینده  وفایی  امیر 
درباره دلایل ضعف سریال های طنز ساخته شده 
در این سال های اخیر نسبت به سال های گذشته 
به خبرنگار ایرناپلاس گفت: البته در این سال ها 
آثار خوب هم ساخته شده اند اما نسبت به گذشته 
را  دلایل  این  همه  می کنم  فکر  بوده اند.  کمتر 
نمی توان از چشم نویسنده، کارگردان یا عواملی 
که در یک پروژه دخیل اند بدانیم. بخشی از این 
اتفاق ها به سیاست گذاری ها و کسانی برمی گردد 
که درباره اهمیت کیفی خروجی کار برای ساخت 
سریال، سیاست گذاری می کنند. زمانی که افراد 
امتحان پس داده به حاشیه رانده  شوند، چنین 
اتفاقاتی هم می افتد. وی ادامه داد: به طور نمونه 
وقتی یک سریال طنز بعد از 15 سال دوباره از یک 
شبکه تلویزیونی بازپخش می شود و همه مردم 
هم آن را می بینند، اما در تیتراژ آن، نام کسانی به 
عنوان عوامل تولید در آن مجموعه اند که حالا به 
هر دلیل، اثری از آنها ساخته و پخش نمی شود، 
توقع کار قوی و جذاب داشت.  دیگر نمی توان 
ساختن و نوشتن یک اثر کمدی تخصص لازم 
دارد. وقتی یک کارگردانی 10 فیلم موفق ساخته 
طور  به  بسازد،  هم  طنز  فیلم  می خواهد  است 
مسلم اینجا اتفاق خوبی برایش نمی افتد. چون 
ساخت اثر کمدی یک غریزه جداگانه، شناخت و 
موقعیت پردازی می خواهد اما همه نمی توانند این 
کار را بکنند. وقتی کسانی که تخصص این کار را 
دارند از این  عرصه جدا می شوند همین اتفاقات 

می افتد.

رئیس کل دادگستری استان قم:
۵3 زندانی جرائم غیر عمد در قم آزاد شدند

 رئیس کل دادگستری استان قم گفت: از ابتدای سال جاری تا پایان تیرماه 53 تَن 
از زندانیان جرایم غیر عمد که مجموع کل بدهی آنها 32 میلیارد ریال بود، از زندان 

آزاد شدند. 
حجت الاسلام و المسلمین علی مظفری ضمن تشریح بخشی از اقدام های ستاد 
دیه استان در جهت آزادی زندانیان جرایم غیر عمد در چهار ماهه نخست سال 99 
اظهار داشت: اقدام های ستاد دیه  قم از ابتدای سال جاری سبب آزادی 53 تَن از 
زندانیان جرایم غیرعمد با مبلغ کل بدهی 32 میلیارد و 140 میلیون ریال شد که از 

این تعداد 51 تَن مَرد بودند.
رئیس هیات امنای ستاد دیه قم همچنین خاطرنشان کرد: ستاد دیه استان با 
دعوت از شکات و تشکیل جلسه های مستمر موفق به اخذ گذشت از شکات به مبلغ 

17 میلیارد ریال از 32 میلیارد و 140 میلیون ریال شد.
وی ضمن قدردانی از اقدام خیران برای تامین بخشی از مبلغ یاد شده بیان کرد: با 

کمک خیران استان مبلغ 9 میلیارد ریال از مجموع کل بدهی تامین شد.
رئیس کل دادگستری قم با اشاره به تامین بخشی از مجموع بدهی با استفاده از 
اعطای تسهیلات قرض الحسنه به زندانیان جرایم غیرعمد، افزود: مبلغ سه میلیارد و 
840 میلیون ریال از بدهی این زندانیان از طریق معرفی به بانک های عامل و اعطای 
تسهیلات قرض الحسنه و همچنین مبلغ 2 میلیارد و 300 میلیون ریال نیز توسط 

خانواده زندانیان فراهم شد.
  وی در ادامه با اشاره به اقدام های انجام شده در زمینه کاهش جمعیت کیفری 
زندانیان جرائم غیر عمد، اذعان کرد: در پی سیاست های کلان دستگاه قضایی و 
تاکیدهای قوه قضائیه در زمینه کاهش جمعیت کیفری، موجودی زندانیان جرائم 
غیر عمد هم اکنون 95 تَن بوده که فقط 50 درصد از آنان مشمول کمک ستاد دیه 

می باشند که تشکیل پرونده و فرآیند کمک به آنان در حال اقدام است.
 رئیس هیات امنای ستاد دیه قم در بخش دیگری از سخنان خود ضمن قدردانی 
از خیران استان بیان کرد: شهروندان می توانند کمک های مالی خود را جهت آزادی 
زندانیان به حساب های ستاد دیه به شماره های 0201231618009 نزد بانک 
ملی، 1530085593 نزد بانک تجارت، 1822288724 نزد بانک ملت و همچنین 

کارت بانکی تجارت به شماره 5859837002576623 واریز کنند.
 

مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات استان قم اعلام کرد :

اتصال ۷۸۸ مدرسه قم به شبکه ملی اطلاعات
 مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات قم با اشاره به برنامه ریزی برای اتصال تمام 
مراکز آموزشی و حوزوی استان به شبکه ملی اطلاعات گفت: تاکنون 178 مدرسه 

روستایی و 610 مدرسه شهری به شبکه ملی اطلاعات متصل شده است. 
آموزشی،  مراکز  اتصال  و  مدارس  هوشمندسازی  افزود:  موسوی  سیدرضا 
دانشگاهی و حوزوی استان به شبکه ملی اطلاعات به عنوان یک اولویت مهم در 

دستور کار قرار دارد.
وی افزود: با اتصال تمامی این مدارس به شبکه ملی اطلاعات، 30 تا 70 گیگابایت 
اینترنت رایگان متناسب با تعداد شیفت مدارس و به مدت 2 سال در اختیار آن ها 

قرار می گیرد.
مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات قم همچنین با اشاره به پایان امکان سنجی 
اتصال دانشگاه ها و مراکز حوزه های علمیه قم به فیبر نوری گفت: با شیوع کرونا و 
بهره گیری مراکز دانشگاهی و حوزوی از ظرفیت های آموزش مجازی، توسعه اتصال 
تمام این مراکز به شبکه ملی اطلاعات و دسترسی به اینترنت پرسرعت پهن باند در 

دستور کار دولت و وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات قرار گرفت.
وی گفت: در این راستا، به منظور اجرای طرح توسعه دسترسی مراکز دانشگاهی 
و مراکز حوزوی بر پایه فیبر نوری، طرح امکان سنجی زیرساخت های ارتباطی و 
پهنای باند این مراکز به عنوان نخستین گام تحقق این هدف گذاری در استان اجرا 
شد و به اتمام رسید. موسوی با اشاره به توسعه خدمات رسانی بیشتر به دانشگاه ها 
و مراکز آموزش عالی و حوزه های علمیه افزود: وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات 
در نظر دارد باهدف بهبود و توسعه زیرساخت های ارتباطی، تمام دانشگاه ها و مراکز 

حوزه های علمیه در سراسر کشور را به فیبر نوری متصل کند.
مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات قم بابیان اینکه ظرفیت زیرساختی تمام 48 
دانشگاه و همچنین همه مراکز حوزوی استان در این مرحله مورد ارزیابی قرار گرفت، 
ادامه داد: با اجرای این طرح دانشجویان و طلاب مراکز آموزش عالی و حوزوی 

استان از مزایای افزایش پهنای باند و سرعت بالای اینترنت برخوردار می شوند.
ملی  شبکه  به  استان  حوزوی  و  آموزشی،  دانشگاهی  مراکز  تمام  اتصال  وی 
اطلاعات را اقدامی بزرگ و ماندگار در توسعه زیرساخت های فناوری ارتباطات و 
اطلاعات استان دانست و گفت: اجرای این طرح در زمان شیوع کرونا برای برگزاری 
کلاس های آموزشی غیرحضوری و در شرایط عادی نیز به عنوان یک زیرساخت مهم 

می تواند بسیار اثرگذار باشد.

رییس سازمان جهاد کشاورزی استان قم: 

مصرف آب دربخش کشاورزی قم
 بهینه می شود

 رییس سازمان جهاد کشاورزی استان قم گفت: مصرف آب در بخش کشاورزی قم 
با اجرای سامانه های نوین آبیاری در سطح باغ ها و مزارع بهینه شده و تا حد زیادی 

کاهش می یابد. 
عباس پورمیدانی بیان کرد: مهمترین عامل در حفظ و توسعه سطح زیر کشت 
محصولات کشاورزی قم، دسترسی به منابع آبی پایدار است و در همین راستا به 
دنبال استفاده بهینه از این منابع ارزشمند هستیم تا فعالیت های کشاورزی استان 

براساس راهبرد جهش تولید روز به روز افزایش یابد.
وی ادامه داد: اجرای طرح تغییر الگوی کشت که موجب افزایش کاشت گیاهان 
کم آبر و متناسب با شرایط آب و هوایی قم می شود، در کنار مجهز کردن باغ ها و 
مزارع استان به سامانه های نوین آبیاری که مصرف آب را تا حدود 50 درصد کاهش 

می دهد،  از مهمترین برنامه های سازمان جهاد کشاورزی قم در این رابطه است.
وی افزود: با توجه به نقش تاثیرگذار اجرای سامانه های نوین آبیاری در کاهش 
مصرف آب بخش کشاورزی،  دولت از کشاورزانی که مزارع  و باغ های خود را به این 
سامانه ها مجهز کنند حمایت می کند و بیشتر هزینه اجرای آن را برعهده می گیرد 
که این مساله امکان خوبی برای توسعه هرچه بیشتر این گونه روش های آبیاری 
در قم است. پورمیدانی گفت: استان قم بیش از 105 هزار هکتار زمین کشاورزی 
قابل کشت دارد که امکان به کارگیری سامانه های نوین آبیاری در حدود 60 تا 70 
درصد آن فراهم است و درهفت سال گذشته این سامانه ها در 20 هزار هکتار از 

زمین های زراعی و باغی استان به کار گرفته شد.
وی بیان کرد: همچنین بر اساس ارزیابی های صورت گرفته در سال 98، قم رتبه 
سوم توسعه سامانه های نوین آبیاری را در میان استان های کشور به دست آورد که 

دستاوردی بزرگ برای بخش کشاورزی استان است.

 کارشناس مرکز بهداشت شهرستان قم:

شهروندان زمان خرید از فروشگاه ها را 
محدود کنند

 کارشناس مسوول بهداشت محیط مرکز بهداشت شهرستان قم گفت: شهروندان 
برای پیشگیری از خطراتی که شیوع ویروس کرونا تهدید می کند، زمان خرید از 

فروشگاه ها و مغازه ها را محدود کنند. 
از  خرید  هنگام  در  کاربردی  و  ساده  نکات  به  اشاره  با  باباخانی  محمدحسین 
فروشگاه ها،  افزود: مراجعه شهروندان به مراکز خرید باید به صورت انفرادی باشد و 
از مراجعه گروهی و خانوادگی خودداری کنند. وی با تاکید بر کاهش مواجهه چهره 
به چهره با کارکنان فروشگاه ها،  اضافه کرد: برای جلوگیری از آلودگی های احتمالی، 
پرداخت پول باید به صورت الکترونیکی و با کارت بانکی باشد. وی ادامه داد: با 
توجه به این که در ورودی فروشگاه های بزرگ معمولا تب سنجی انجام می شود، 

درصورتی که افراد تب بالای 37.8 داشته باشند،  نباید وارد اماکن عمومی شوند.

ذوالنوری مدیرکل فنی و حرفه ای قم: 

آموزش فنی و حرفه ای از حلقه های 
مفقوده حل اشتغال است

 نماینده قم و رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای 
اسلامی، یکی از حلقه های مفقوده در حل اشتغال کشور آموزش های فنی و 

حرفه ای دانست. 
حجت الاسلام والمسلمین مجتبی ذوالنوری در دیدار "محمود تقی پور" مدیرکل 
و مسوولان اداره کل فنی و حرفه ای قم با وی به مناسبت هفته مهارت، گفت: در 
دانشگاه ها سعی در بدست آوردن مدرک تحصیلی است در حالی که مراکز آموزش 

فنی و حرفه ای نیروی انسانی متخصص تربیت می کنند.
التحصیلان دانشگاهی  فارغ  و  وی اظهار داشت: معمولا تحصیل کرده ها 
دنبال پشت میز نشینی هستند و این مساله خود یک معضل است. نماینده مردم 
قم در مجلس شورای اسلامی افزود: درکشور مشاغلی تعریف شده که شامل 
عناوین مختلفی است و همه علاقه دارند پست های مدیریتی و شغل های پشت 
میزنشینی داشته باشند در حالی که نیاز کشور به افراد متخصص و کاربلد است. 
رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی افزود: 
وضعیت فارغ التحصیلان دانشگاهی به گونه ای است که تمایل به کار اداری دارند 
و مهارت لازم برای کارهای تخصصی را ندارند. نماینده مردم قم در مجلس شورای 
اسلامی در بخش دیگری از سخنان خود عنوان نمود: یکی از حلقه های مفقوده 
در حل اشتغال کشور آموزش های فنی و حرفه ای است در حالی که این آموزش 
ها جایگاه واقعی خود را پیدا نکرده اند و دولت و مجلس برای این مهم باید اهتمام 
داشته باشند. ذوالنوری عنوان کرد: معمولا از دانشگاه آدم ماهر و کاربلد بیرون 
نمی آید ولی افرادی که از مراکز آموزش فنی و حرفه ای مهارت یاد می گیرند افراد 
موثر و کاربلد هستند و این افراد توان انجام کارهای مهارتی را دارند و توقع مدیریتی 
ندارند که این خاصیت فنی و حرفه ای است. وی عنوان داشت: چون این افراد 
مهارت های کاربردی یاد گرفته اند مشغول به کار می شوند لذا ضرورت دارد 
آموزش های فنی و حرفه ای بسط و توسعه یابد. وی در خاتمه عنوان نمود سهم 
آموزش های فنی وحرفه ای در لایحه بودجه باید پررنگ تر شود و این مساله باید 

بعنوان مطالبه جدی مسئولین فنی و حرفه ای و نمایندگان مردم باشد.
مدیرکل فنی و حرفه ای قم: 

سهم فنی و حرفه ای از آموزش های مهارتی ناچیز است
مدیرکل آموزش فنی و حرفه ای قم گفت: سهم آموزش های فنی و حرفه ای از 
بودجه در مقایسه با سایر آموزش ها بسیار ناچیز است درصورتی که بخواهیم مساله 
اشتغال حل شود باید به موضوع آموزش های فنی و حرفه ای جدی تر پرداخته 
شود. تقی پور افزود:توجه به توسعه آموزش های مهارتی می تواند زمینه اشتغال 
جوانان و افراد جویای کار را فراهم نماید. وی ادامه داد: دغدغه امروز خانواده ها در 
یک نگاه کلی موضوع اشتغال جوانان است و آموزش های فنی و حرفه ای علاوه 
بر ایجاد اشتغال موجب کاهش آسیب اجتماعی می گردد. مدیرکل آموزش فنی و 
حرفه ای استان قم در بخش دیگری از سخنان خود اظهار داشت: اگر جوان بیکار 
باشد به نوعی تهدید برای جامعه است و جوان دارای شغل کمتر در معرض خطرات 
و آسیب های اجتماعی است لذا هدایت جوانان و جامعه به سوی مهارت آموزی 
ضروری است. تقی پور عنوان کرد: برای پیشبرد اهداف مجموعه اداره کل آموزش 

فنی و حرفه ای استان قم دست یاری و کمک به سمت مسئولین 
 

معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری قم :

اجازه ورود پسماند صنعتی دیگر استان ها 
به قم را نخواهیم داد 

معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری قم گفت: فرآیند جذب سرمایه گذار 
و واگذاری زمین برای احداث سایت پسماند ویژه و صنعتی قم باید هرچه سریع تر 

انجام شود. 
محسن بهشتی روز چهارشنبه در جلسه کارگروه مدیریت پسماند استان قم  
افزود: با توجه به مجموعه عوامل و مؤلفه ها، بهترین مکان برای احداث سایت 
پسماند ویژه و صنعتی قم انتخاب شده و باید هرچه سریع تر مراحل اجرایی و 

واگذاری ساخت پروژه به سرمایه گذار مناسب انجام شود.
وی با بیان اینکه به هیچ عنوان اجازه ورود پسماند صنعتی دیگر استان ها به قم 
را نخواهیم داد، خاطرنشان کرد: سرمایه گذار برای ارزیابی توجیه اقتصادی این 
پروژه باید بداند که فقط اجازه دریافت پسماندهای ویژه و صنعتی استان قم را 
خواهد داشت. معاون عمرانی استانداری قم در ادامه افزود: برای جذب سرمایه 
گذاران متخصص جهت احداث سایت جمع آوری پسماند ویژه و صنعتی استان 
قم باید فراخوان انجام شده و ارزیابی های زیست محیطی طرح های پیشنهادی 
و اهلیت سنجی سرمایه گذاران به سرعت انجام شود. بهشتی با اشاره به مدیریت 
پسماندهای بیمارستانی در ایام شیوع کرونا با همکاری و هماهنگی دستگاههای 
اجرایی ذیربط در استان قم، تصریح کرد: برای برطرف کردن مشکل زباله گردها 
در قم نیز باید با سرشبکه های آنها برخورد کنیم، زیرا این شبکه ها ناهنجاری ها و 
تخلفات دیگری را نیز به دنبال دارند. وی با بیان اینکه حجم پسماندهای کرونایی 
مربوط به بیماران قرنطینه در منازل اندک است، بر ضرورت آموزش و فرهنگسازی 
جهت تفکیک و جمع آوری مناسب این پسماندها توسط شهروندان تأکید کرد 
و گفت: رسانه ها و صدا و سیما برای اطلاع رسانی و آگاهی بخشی درباره این 

موضوع وظیفه مهمی برعهده دارند.
 6 هکتار زمین برای احداث سایت پسماند صنعتی واگذار می شود

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم نیز در این جلسه با اشاره به تصویب 
توسعه  و  ریزی  برنامه  شورای  در  صنعتی  و  ویژه  پسماند  سایت  احداث  مکان 
استان گفت: در این پهنه مصوب در جوار سایت پسماند البرز، حدود 6 هکتار 
در اختیار سرمایه گذاران قرار می گیرد. سید رضا موسوی مشکینی با اشاره به 
تخلفات گسترده در تخلیه پسماندهای صنعتی در استان قم، بر اهمیت تسریع در 
احداث و بهره برداری از این سایت تأکید کرد و گفت: فراخوان برای جذب سرمایه 
گذاران متخصص و باتجربه برای ساخت این پروژه به زودی انجام می شود. وی 
با بیان اینکه مدیریت پسماندهای عفونی بیمارستان ها با وجود افزایش بیش از 
30 درصدی  در ماه های گذشته به نسبت مطلوب بوده است، اظهار داشت: با 
توجه به اینکه در حال حاضر تمامی بیمارستان ها یک بخش را به بیماران کرونایی 

اختصاص داده اند، باید دقت و نظارت در این مسأله افزوده شود. 
وی در پایان با اشاره به دادن پروانه کسب به بیش از 300 واحد جمع آوری و 
تفکیک زباله و ضایعات در قم، آن را مغایر با تمامی قوانین دانست و گفت: این 
گاراژهای ضایعاتی مشکلات متعدد بهداشتی و زیست محیطی داشته و چرخه 

تفکیک و بازیافت پسماندها را نیز خدشه دار می کنند.
 

مدیرکل امور اقتصادی و دارایی استان قم :

خرید خودروهای بی کیفیت در 
دستگاه های اجرایی ممنوع است

مدیرکل امور اقتصادی و دارایی استان قم گفت: خرید خودروهای بی کیفیت و با 
هزینه بالا را در دستگاه های اجرایی استان ممنوع کرده ایم.

از خودروهای دولتی، مجوز استفاده  آیین نامه استفاده  افزود:  عادل علیپور 
از خودروی دولتی را به معاونان دستگاه ها نداده است و بعضا شاهدیم که سه یا 
چهار معاون دستگاه از خودروی دولتی استفاده می کنند که غیرقانونی بوده و 
هزینه های دستگاه را افزایش می دهد؛ درحالی که در این شرایط اقتصادی، همه 

توجه دستگاه باید به سمت پرداخت های پرسنلی برود.
وی اضافه کرد :بر اساس قانون بودجه، سهم استان قم در مولدسازی دارایی های 

دولت حدود 775 میلیارد تومان لحاظ شده است. 
مدیرکل امور اقتصادی و دارایی استان قم  تصریح کرد :سعی و اهتمام اداره 
کل امور اقتصاد و دارایی، احصاء این سهم از محل شناسایی اموال مازاد دولت 
و مولدسازی خواهد بود. وی با پیشنهاد این که 100 امتیاز برای ارزیابی عملکرد 
سالانه دستگاه ها برای معرفی اموال مازاد لحاظ شود، اضافه کرد: اموال منقول 
و غیرمنقول در اختیار دستگاه های اجرایی که در راستای وظایف ذاتی دستگاه 
استفاده نمی شود باید توسط دستگاه اجرایی به صورت خود اظهاری  معرفی شود.

اجتماعی

بررسی جای خالی طنز و امیدبخشی در روزگار کرونایی؛

طنازی های تلویزیون
 به آخر خط رسیده است؟
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اقتصادی

سهام،  بازار  کل  ارزش  از  درصد  پنج  تنها  شدن  نقد   
بیش از 400 هزار میلیارد تومان نقدینگی بی ثبات ایجاد 
می کند که می تواند موجب ایجاد تلاطم فزاینده در هر 
بازاری شود. بنابراین برخی گام های جدید دولت در زمینه 
بازار سهام را می توان پاسخی به تقاضای فعالان این بازار و 

راهی برای آرام گرفتن نقدینگی در بورس تلقی کرد. 
آمارهای منتشر شده توسط بانک مرکزی نشان می دهد 
حجم کل نقدینگی کشور در پایان خردادماه امسال به 
این  است.  رسیده  تومان  میلیارد  هزار   2657 از  بیش 
موضوع، نشان دهنده افزایش بیش از  185 هزار میلیارد 
ماه نخست  در سه  و  بهار 1399  در  نقدینگی،  تومانی 
سال جاری است. بر این اساس، میزان رشد نقدینگی در 
خردادماه امسال نسبت به مدت مشابه سال گذشته 34.2 

درصد بوده است.
موضوع دیگری که در رابطه با رشد نقدینگی اهمیت 
دارد، ترکیب اجزای آن است. نقدینگی دارای دو جزء پول 
و شبه پول است. پول، مجموع اسکناس، مسکوکات و 
حساب های جاری است و براساس آمارهای بانک مرکزی، 
حجم آن در پایان خرداد سال جاری با رشد 61.5 درصدی 
نسبت به خرداد پارسال به بیش از 502 هزار میلیاد تومان 
رسیده است. شبه پول نیز حجم کل سپرده های مدت دار 
با رشد 29.1  پایان خرداد امسال  را نشان می دهد، در 
هزار   2155 از  بیش  به   98 خرداد  به  نسبت  درصدی 

میلیارد تومان رسیده است.
افزایش سهم پول در نقدینگی

در سه ماه نخست امسال، سهم پول در ترکیب نقدینگی 
در حال افزایش بوده و از 17 درصد در فروردین ماه، به 
18.2 درصد در اردیبهشت و 18.9 درصد در خردادماه 
رسیده و به  همین نسبت، سهم شبه پول از نقدینگی در 

حال کاهش بوده است.
بورس  و  بازار سهام  به  پول،  از  به نظر می رسد بخشی 
وارد شده است. حسن قالیباف، رئیس سازمان بورس، 
چندی پیش از ورود بیش از 50 هزار میلیارد تومان در 
سه ماه نخست سال جاری به بازار سهام خبر داده بود. 
ورود نقدینگی به بورس، نسبت به ورود آن به سایر بازارها 
مزایایی دارد، اما از طرف دیگر احتمال حبابی شدن بازار 

سهام را افزایش می دهد.
با عرضه   در این میان برخی اقدامات دولت در رابطه 
اولیه شرکت های دولتی و همچنین افزایش سهم شناور 
شرکت های بورسی وابسته به دستگاه های دولتی می تواند 
مانع ایجاد حباب در بازار سهام شود.یک کارشناس بازار 
سرمایه می گوید برخی مصوبه های جدید در زمینه بازار 
سهام، پاسخی به تقاضای فعالان این بازار و راهی برای آرام 

گرفتن نقدینگی در بورس است.
نگرانی ها درباره رشد فراتر از تصور بازار سهام

با  رابطه  در  سرمایه،  بازار  کارشناس  قمی،  نادی  ولی 
رشد و توسعه بازار سهام در دو سال اخیر گفت: این رشد، 
فارغ از انحراف یا عدم انحراف آن از ارزش های بنیادین 
به  نسبت  را  بسیاری  که  بوده  اندازه ای  به  اقتصادی،  و 

چشم انداز آینده اقتصاد خوش بین کرده است.
اقتصادی  کارشناسان  از  دسته  این  داد:  ادامه  وی 
معتقدند که در سایه توسعه بازار سهام، ضمن چشم انداز 
کارآفرینان،  مالی  تأمین  امکان  مطلوب  حکمرانی 
شرکت های  و  پروژه ها  متوسط،  و  کوچک  شرکت های 
بزرگ فراهم خواهد آمد و بازار بدهی نیز به عنوان یک بازار 
نوظهور و نوپا گسترش خواهد یافت و بنابراین بازار سرمایه 
به معنای واقعی خود شکل خواهد گرفت. این کارشناس 
بازار سرمایه افزود: در این بین رشد فراتر از تصور بازار سهام 
برابری،  رشد 10  یعنی  تاکنون  سال 1398  ابتدای  از 

بسیاری از کارشناسان اقتصادی را نگران کرده است.
حساسیت سیاست گذار به علامت دهی 

قیمت های بازار سهام
سهام  بازار  در  قیمت ها  رشد  یادآوری  با  قمی  نادی 

گفت: به نظر می رسد سیاست گذاران پولی و مالی نیز در 
خصوص آثار علامت دهی رشد قیمت ها در بازار سهام به 
سایر بازارها و ایجاد تلاطم در آنها حساسیت پیدا کرده اند.
وی درباره مصوبه های جدید در زمینه بازار سهام گفت: 
اعلام افزایش سهام شناور آزاد شرکت ها، دستور فروش 
سهام دستگاه های اجرایی، افزایش سرمایه از محل صرف 
سهام و نیز به طور همزمان، رشد سود سپرده های بانکی را 
می توان در راستای مدیریت دغدغه های رشد یک باره بازار 

سهام تفسیر کرد.
افزایش عمق بازار سهام با عرضه های دولتی

این کارشناس بازار سرمایه با تأکید بر اینکه با افزایش 
عرضه دستگاه های اجرایی، ضمن تأمین کسری بودجه 
و افزایش سهام شناور شرکت ها، به اشتهای خرید فعالان 
چنین  اگرچه  گفت:  می شود،  داده  پاسخ  سهام  بازار 
عرضه هایی موجب افزایش عمق بازار سهام می شود، اما 

نباید موجب ترس فعالان این بازار شود.
وی ادامه داد: این تصور که دولت به بازار سهام فقط به 
عنوان محل تأمین کسری بودجه خود نظر دارد و حمایت 
به موقع از سهام شرکت های عرضه شده اهمیت ندارد، 
موجب ایجاد هراس در بین مشارکت کنندگان بازار و خروج 

منابع خواهد شد.
الزامات آرام گرفتن نقدینگی در بازار سرمایه

نادی قمی به نقدینگی موجود در بازار سهام اشاره کرد 
و گفت: نقد شدن فقط 5 درصد از ارزش کل بازار سهام 
بیش از 400 هزار میلیارد تومان نقدینگی بی ثبات ایجاد 
می کند که می تواند موجب ایجاد تلاطم فزاینده در هر 

بازاری شود.
این کارشناس بازار سرمایه، توسعه بازار بدهی با افزایش 
فعالان این بازار، برای تعیین نرخ مناسب تأمین مالی را  
از الزامات آرام گرفتن نقدینگی در بازار سرمایه دانست و 
افزود: برای حبس نقدینگی در بازار سهام، ضمن حمایت 
شرکت های  اولیه  عرضه های  است  لازم  سیاست گذار، 
بزرگ نفتی، پتروشیمی، پالایشی، معدنی و صنعتی بر 
اساس یک برنامه منظم زمان بندی شده در دستور کار قرار 

گیرد.
برنامه های دولت برای رونق بورس

اهمیت بورس برای دولت به اندازه ای رسیده که رئیس 
جمهوری در هفته های اخیر در جلسه های مختلف به 

ضرورت توجه به این بازار سرمایه تاکید دارد.
در همین رابطه وی روز سه شنبه 7 مرداد در جلسه ستاد 
هماهنگی اقتصادی دولت با یادآوری مباحث مطرح شده 
درباره عرضه سهام شرکت های دولتی در بورس گفت: با 
طراحی  و برنامه ریزی های خوبی که از سوی دستگاه های 
کشور  بورس  بود  امیدوار  می توان  شده،  انجام  مختلف 
در مسیر حرکتی منطقی و پایدار باشد. این فرآیند که در 
راستای مردمی سازی اقتصاد کشور و هدایت نقدینگی به 
سمت بازار سرمایه است، می تواند تولید کشور را نیز رونق 

ببخشد.
همه  روحانی،  حسن  المسلمین  و  حجت الاسلام 
و  قواعد  براساس  کرد  موظف  را  دولتی  دستگاه های 
دستورالعمل های مصوب ستاد درخصوص واگذاری سهام 

کارخانجات در بورس، اقدامات خود را تسریع بخشند.
وی از وزارت امور اقتصادی و دارایی خواست با توجه 
در  اخیر  سال های  در  که  گسترده ای  سرمایه گذاری  به 
شرکت های بزرگ کشور شده و ارزش سهام دولت در این 
شرکت ها افزایش یافته، واگذاری بخشی از سهام دولت 
برنامه  اساس  بر  و  مستمر  و  منظم  طور  به  را  بورس  در 

زمان بندی شده ادامه دهد.
روحانی با یادآوری نقش تعیین کننده شرکت های بزرگ 
دولتی در سرعت بخشیدن به عرضه سهام در بورس افزود: 
با توجه به تجربه موفق عرضه سهام شرکت های بزرگی در 
ماه های اخیر، سایر شرکت های بزرگ نیز می توانند این 

تجربه را تکرار کنند.

نگاهی به مشکلات بازار سرمایه و راه حل های دولت؛ 

بهره برداری از پنج پروژه مرتبط با پویش »تدبیر و امید برای جهش تولید«:بورس چگونه از حباب خارج می شود؟

سرمایه گذاری ۵۶ هزار میلیارد ریالی در 
راستای جهش تولید

 روز پنجشنبه پنج واحد بزرگ صنعتی - معدنی با اعتبار بیش از پنج هزار و 600 
میلیارد تومان و ایجاد اشتغال برای یک هزار و 700 نفر با دستور رئیس جمهوری به 

بهره برداری رسید. 
طرح توسعه تولید انواع تخته MDF شرکت آرین شیمی در استان مازندران و 
طرح های سیلوی فلزی 30 هزار تنی اقلید، سیلوی فلزی 40 هزار تنی داراب در 
استان فارس، تولید شمش و میلگرد مجتمع فولاد روهینا جنوب در خوزستان و 
طرح تولید کربنات سدیم کاوه در استان فارس پنج طرح ملی و بزرگی بودند که روز 

)پنج شنبه نهم مرداد( با دستور رئیس جمهور به بهره برداری رسیدند.
در شانزدهمین هفته از افتتاح طرح های مهم ملی عمرانی، تولیدی و زیربنایی 
با شعار »تدبیر و امید برای جهش تولید« با بهره برداری از پنج پروژه عظیم وزارت 

صنعت، معدن و تجارت با سرمایه گذاری 56 هزار و 80 میلیارد ریالی برگزار شد.
پروژه هایی که رئیس جمهوری معتقد است آن ها حکایت از حرکت ایران در مسیر 
تولید و توسعه دارند و افتتاح شان مانند خاری در چشم دشمنان اسلام و ایران است.

درخواست صدور مجوز برای واحدهای سلولزی
مازندران  استان  در  شیمی  آرین  شرکت   MDF تخته  انواع  تولید  توسعه  طرح 
نخستین طرحی بود که با حضور »حسین مدرس خیابانی« سرپرست وزارت صنعت، 

معدن و تجارت به صورت ویدیو کنفرانس به بهره برداری رسید.
افتتاح مجتمع فولاد روهینا جنوب

فاز دوم مجتمع فولاد روهینا جنوب با تولید سالانه 900 هزار تن محصولات طویل 
و مفتول فولادی با سرمایه گذاری ارزی 150 میلیون دلاری و سه هزار میلیارد سرمایه 
ریالی دیگر پروژه هایی بود که امروز در شهرستان دزفول با دستور رئیس جمهوری به 

بهره برداری رسید.
با افتتاح این مجموعه سالانه در بخش نورد میلگرد 450 هزار تن و در بخش 
فولادسازی، ریخته گری و نورد پیوسته، 450 هزار تن محصول فولادی تولید می شود. 
یکی از ویژگی های این مجتمع فولادی این است که تنها سه کارخانه با این فناوری 
پیشرفته در دنیا وجود دارد و تلاش شده از آخرین پیشرفت های علمی در تولید فولاد 

در این کارخانه استفاده شود.
کارخانه کربنات سدیم فیروزآباد، سیلوهای گندم فارس

فاز نخست کارخانه کربنیات سدیم کاوه در شهرستان فیروزآباد که بزرگ ترین 
کارخانه در نوع خود در خاورمیانه به شمار می رود، از امروز با ظرفیت تولید سالانه 
320 هزار تن محصول فعالیت خود را آغاز کرد. این کارخانه با سرمایه گذاری 2 هزار و 

67 میلیارد تومان و در زمینی به مساحت 280 هکتار احداث شده است.
بخش قابل توجهی از ماشین آلات به کار رفته در این کارخانه از داخل و بخشی 
هم از کشور چین تأمین شده و محصولات تولیدی آن نیز در صنایع شیشه سازی و 

شوینده مورداستفاده قرار می گیرد.
همچنین امروز دو سیلوی گندم به ظرفیت 70 هزار تن در شهرستان های اقلید 
و داراب به بهره برداری رسید که به گفته سرپرست وزارت صنعت، معدن و تجارت 
با افتتاح این دو سیلو، ظرفیت ذخیره سازی کشور در این محصول راهبردی به 22 

میلیون تن می رسد در حالی که این میزان پیش از انقلاب 70 هزار تن بود.
افتتاح پنج طرح صنعتی - معدنی و ایجاد ۱۷00 شغل

این پنج طرح صنعتی و معدنی که امروز در شهرهای مختلف کشور به بهره برداری 
رسید، به ترتیب برای 1700 نفر به صورت مستقیم و پنج برابر آن به صورت غیرمستقیم 

شغل ایجاد کرد.
در واحد تولیدی سلولزی ام دی اف، بیش از 300 نفر مشغول به کار هستند. 
مجتمع فولاد روهینا جنوب برای 500 نفر به صورت مستقیم و 2 هزار نفر به صور 

غیرمستقیم ایجاد شغل خواهد کرد.
  

دبیر انجمن قطعه سازان:

سود دلالان و تولیدکنندگان مواد اولیه در 
آشفته بازار خودرو

 دبیر انجمن صنایع همگن نیرو محرکه و قطعه سازان گفت: وضعیت بازار خودرو 
به ویژه تاکید شورای رقابت بر تداوم شیوه قیمت گذاری دستوری خودروها، سبب 
شده تا دلالان و تولیدکنندگان مواد اولیه داخلی بیشترین سودها را از این آشفته بازار 

کسب کنند. 
این روزها بازار خودرو همچنان در التهاب به سر می برد. در حالی که خریدار و 
فروشنده واقعی در بازار نیست، فروشندگان متناسب با نرخ ارز در هر روز قیمت های 

جدید و بالایی برای خودروهای خود مطالبه می کنند.
به اعتقاد کارشناسان، تبدیل شدن خودرو از یک کالای مصرفی به سرمایه ای در 
سال های گذشته وضعیت کنونی قیمت ها را رقم زده است، به طوری که صاحبان 
خودرو به طمع افزایش قیمت ها به موازات افزایش نرخ ارز، از فروش امتناع کرده یا 

قیمت های بالای غیرواقعی بر خودروها قرار می دهند.
و  محرکه  نیرو  همگن  صنایع  انجمن  دبیر  محبی نژاد«،  »آرش  پیوند،  این  در 
قطعه سازان  در گفت وگو با ایرنا افزود: فقط دو راهکار برای تنظیم بازار خودرو و ایجاد 
تعادل در آن وجود دارد که نخستین آنها، تعمیم قیمت گذاری دستوری به کل زنجیره 

تامین است.
وی که از منتقدان جدی قیمت گذاری دستوری خودرو در سال های گذشته است، 
ادامه داد: اگر سیاست گذار اصرار بر تداوم این شیوه قیمت گذاری دارد، باید به همان 
شیوه مواد اولیه فولاد، پتروشیمی، مس و غیره داخلی، همچنین خدمات تولید 

خودرو و قطعه قیمت گذاری شده و به همان نسبت نرخ ارز تعدیل شود.
این مقام صنفی بیان داشت: علاوه بر موارد اولیه خارجی که به طور مستقیم متاثر 
از نرخ ارز است، تولید مواد اولیه داخلی نیز به طور عمده از سوی شرکت هایی انجام 
می شود که بر اساس مصوبه مجلس شورای اسلامی در بورس عرضه شده و بر مبنای 

نرخ فوب )FOB( خلیج فارس منهای پنج درصد قیمت گذاری می شوند.
محبی نژاد ادامه داد:  بر این اساس وقتی نرخ ارز افزایش می یابد قیمت مواد اولیه 

داخلی نظیر مس، فولاد، محصولات پتروشیمی و غیره نیز تحت تاثیر قرار می گیرد.
وی تاکیدکرد:  ارائه چنین فرمولی برای قیمت گذاری مواد اولیه که رابطه مستقیم با 

نرخ ارز دارد، سیاست گذاری غلطی است.
دبیر انجمن صنایع همگن نیرو محرکه و قطعه سازان درخصوص راهکار دوم نیز 
گفت: اگر پذیرفتیم که قیمت مواد اولیه، نرخ ارز و نرخ نهاده های تولید باید آزاد باشد، 

آنگاه انتظار می رود قیمت خودرو نیز آزاد محاسبه شود.
وی تاکیدکرد:  هرگونه راهکار سومی در این زمینه منجر به رانت، فساد و اخلال 

خواهد شد.
محبی نژاد اضافه کرد:  امروز قیمت خودروها به صورت دستوری تعیین، اما قیمت 
مواد اولیه به کار رفته در آن آزاد محاسبه می شود، بنابراین قیمت تمام شده خودرو به 

مراتب از آنچه به طور رسمی از سوی خودروساز اعلام می شود بیشتر است.
وی خاطرنشان کرد:  در این شرایط، دلالان و تولیدکنندگان مواد اولیه داخلی 
از سودهای سرشار برخوردار شده، اما در عوض خودروسازان و قطعه سازان ضرر 

می کنند.
به گفته محبی نژاد، انحصار موجود در تولیدات مواد اولیه داخلی نظیر ورق های 
فولادی، مس، آلومینیوم و محصولات پتروشیمی سبب شده در برخی موارد، حتی 

واردات آنها با وجود همه هزینه های حمل ونقل، گمرک و غیره به صرفه باشد.

آگهی ابلاغ اجرائیه کلاسه: ۱۳98040۳00۱۱00۳۷۷۳/۱
بدین وسیله به 1( شرکت فولاد امین قم )سهامی خاص( شماره ثبت: 416543 تاریخ ایجاد: 1385/10/26 شناسه ملی: 010861010410 و 2( آقای حسن اشعری فرد  نام پدر: مهدی  تاریخ تولد: 1334/01/01 شماره ملی: 0381955151 

شماره شناسنامه: 2479 بدهکاران پرونده کلاسه فوق با شماره بایگانی 9804046که برابر گزارش مامور پست شناخته نگردیده اید. ابلاغ می گردد که بموجب دو فقره چک صادره به شماره های
366492-8728/07 تاریخ چک: 1391/12/24 تاریخ بازگشت: 1391/12/24، بانک ملی ایران شعبه بورس کالای ایران کد 459، شماره گواهی نامه: 210337 و 07-8728/366473، تاریخ چک: 1391/12/16، تاریخ بازگشت: 1391/12/16، 
شماره گواهی نامه: 819322، بانک ملی ایران شعبه بلوار فردوس کد 1611 مبلغ 14/000/000/000 ریال به آقای رهبر حسین نژاد نام پدر: نقی تاریخ تولد: 1388/01/15 شماره ملی: 1530151627 شماره شناسنامه: 15173 بدهکار می باشید که 
بر اثر عدم پرداخت وجه بستانکار درخواست صدور اجراییه نموده است و پس از انجام تشریفات قانونی اجراییه صادر شده و به شماره کلاسه ی فوق در این اداره مطرح می باشد، لذا طبق ماده 18 آیین نامه ی اجرایی مفاد اسناد رسمی به شما ابلاغ می گردد 
که از تاریخ انتشار این آگهی که تاریخ ابلاغ اجراییه محسوب است و فقط همین یک نوبت در روزنامه منتشر می گردد، ظرف مدت ده روز نسبت به پرداخت بدهی خود اقدام نمایید، در غیر این صورت بدون انتشار آگهی دیگری عملیات اجرایی طبق مقررات 

علیه شما تعقیب خواهد شد. )م الف 12797(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم – مهدی روزخوش

--------------------------------------------------
آگهی ابلاغ اجرائیه کلاسه: ۱۳99040۳00۱۱00۱۱84/۱

بدین وسیله به ورثه مرحوم آقای عباس بهرامی گائینی: 1( مهدی بهرامی گائینی نام پدر: عباس تاریخ تولد: 1367/03/25 شماره ملی: 0385982585 شماره شناسنامه: 8647 و 2( مصطفی بهرامی گائینی نام پدر: حسنقلی تاریخ تولد: 1322/01/01 
شماره ملی: 038709376 شماره شناسنامه: 70200 و 3( زهرا بهرامی گائینی نام پدر: عباس تاریخ تولد: 1370/09/16 شماره ملی: 0370592123 شماره شناسنامه: 0370592123 بدهکاران پرونده کلاسه 139904030011001184/1)با 
شماره بایگانی 9901273( که برابر گزارش مامور ابلاغ اداره پست شناخته نگردیده اید ابلاغ می گردد که برابر سند ازدواج شماره 360 دفتر ازدواج 12 قم بین مورث شما )مرحوم آقای عباس بهرامی گائینی( و خانم اعظم گائینی مبلغ یک میلیون و پانصد و 
دو هزار ریال که وفق تبصره یک ماده 1082 قانونی مدنی به نرخ روز به مبلغ 805/095/779 ریال بدهکار می باشید که بر اثر عدم پرداخت وجه بستانکار درخواست صدور اجرائیه نموده پس از تشریفات قانونی اجرائیه صادر و بکلاسه فوق در این اجرا مطرح 
می باشد لذا طبق ماده 18/19 آئین نامه اجرائی مفاد اسناد رسمی بشما ابلاغ می گردد از تاریخ انتشار این آگهی که تاریخ ابلاغ اجرائیه محسوب است فقط یک نوبت در روزنامه ایمان درج و منتشر می گردد ظرف مدت ده روز نسبت به پرداخت بدهی خود 

اقدام و در غیر اینصورت بدون انتشار آگهی دیگری عملیات اجرائی طبق مقررات علیه شما تعقیب خواهد شد. )م الف 12801(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم- مهدی روزخوش

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی 
هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های 
تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند
1- رای شماره 139960330002001183مربوط به پرونده کلاسه 1397114430002001768 مربوط به حسین 
سعادتی  فرزند قربان درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بناشده به مساحت 129/40 مترمربع پلاک 
شماره 2181 اصلی واقع در قم بخش دو حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از سید 

احمد فاتحی )م الف 6712(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر 
گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو 
قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به 
مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور 

مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار نوبت اول99/04/۲8 
تاریخ انتشارنوبت دوم:99/05/۱۱
عباس پورحسنی حجت آبادی- رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

--------------------------------------------------
    آگهی ماده ۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی 

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده 
تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده 

اند.
1- رای شماره 139960330001002987مربوط به پرونده کلاسه 1398114430001001663 مربوط به عباس 
اسعدی فرزند احمدعلی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 95 مترمربع پلاک شماره باقیمانده24فرعی 
از10254 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی شماره 63660 مورخ 1391/03/10 

دفترخانه 24 قم و اقرارنامه اصلاحی شماره 40854 مورخ 1399/12/03دفترخانه 42قم )م الف 6706(
به  مربوط   1399114430001000074 کلاسه  پرونده  به  139960330001002789مربوط  شماره  رای   -2
الهه کوه پیما فرزند تقی درسه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ57 متر مربع پلاک 
شماره 10980 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی  به شماره 114001مورخ 

1398/03/12دفترخانه 9 قم )م الف 6707(
 3- رای شماره 139960330001002787 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430001000073 مربوط به اکرم 
محمودی فرزند یداله درسه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ57 متر مربع پلاک شماره 
10980 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی شماره 114001 مورخ 1387/03/12 

دفترخانه 9 قم )م الف 6708(
به  مربوط  کلاسه 1399114430001000025  پرونده  به  مربوط  شماره 139960330001002353  رای   -4
حمیدرضا نظری فرزند علی اکبر در دو دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ173/75 متر 
مربع پلاک شماره 10921 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر 

الکترونیکی 139720330001027442 )م الف 6709(

5- رای شماره 139960330001002529 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430001000023 مربوط به 
محمدرضا غلامی فرزند حسین دردو دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ173/75 متر 

مربع پلاک شماره10921 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره  در 
دفترالکترونیکی 139720330001027443  )م الف 6710(

6- رای شماره 139960330001002352 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430001000024 مربوط به محمد 
حسین نظری فرزند علی اکبر دردو دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ173/75 متر 
مربع پلاک شماره10921 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره  در 

دفترالکترونیکی 139720330001027441  )م الف 6711(
به  مربوط   1398114430001001817 کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330001000081 شماره  رای   -7
سیدحسین حسینی فرزند سیدسرور در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 91/06 متر مربع پلاک شماره  
1/688/3374 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره  در دفترالکترونیکی 

139720330001007901  )م الف 6713(
به  مربوط   1398114430001000845 کلاسه  پرونده  به  مربوط   139860330001016086 شماره  رای   -8
محمدرضا آقاجانی فرزند شمس اله در ششدانگ باب ساختمان به مساحت 198 متر مربع پلاک شماره10994 اصلی 
واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی شماره111634 مورخ1397/04/20 دفترخانه 2قم  )م 

الف 6714(
9- رای شماره 139960330001002025 مربوط به پرونده کلاسه 1398114430001001961 مربوط به حوراء 
نوذری فر فرزند ناصر در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 125/55 متر مربع پلاک شماره110فرعی از10829 
اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به شماره30838 مورخ1398/10/24 دفترخانه 

30قم  )م الف 6715(
10- رای شماره 139960330001000137 مربوط به پرونده کلاسه 1398114430001001233 مربوط به علی 
رضا حیدری خیرآبادی فرزند حسین در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 60 متر مربع پلاک شماره11046 
اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از ابوالفضل بهشتی 

منفرد به موجب سند قطعی شماره 22456 مورخ135/01/31)م الف 6716(
مربوط   1398114430001001695 کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330001002503 شماره  رای   -11
به منیر السادات ابراهیمی غفار فرزند سید حسین در ششدانگ یک  باب ساختمان به مساحت 146/30 متر مربع 
به شماره129041  قم سند قطعی  اداره یک  ملک  ثبت  قم بخش یک حوزه  در  واقع  اصلی  پلاک شماره10273 

مورخ1397/08/14 دفترخانه 5قم  )م الف 6717(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر 
گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم 
تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع 
قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از 

مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود
تاریخ انتشار نوبت اول:99/04/۲8
تاریخ انتشارنوبت دوم: 99/05/۱۱
محمود مهدوی- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم
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مجید روان ستان

معضل اصلی این روزهای فوتبال و شاید ورزش ایران انتظارهای آنچنانی بدون 
توجه به نیاز به درآمد برای هزینه کرد مناسب و اصولی است ؛ اما با این حال با 
همین معضل که سال ها گریبانگیر دو باشگاه استقلال و پرسپولیس نیز شده، 
پرسپولیسی ها برای چهارمین سال متوالی قهرمان لیگ برتر موسوم به جام خلیج 

فارس می شوند، اما چرایی آن از کجا سرچشمه گرفته است؟ 
داشتن یک برنامه ریزی بلندمدت تنها مختص به باشگاه های بزرگ اروپا نیست، 
بلکه بسیاری از تیم ها به علت حفظ سرمایه های مالی و مادی باشگاه، از مدت ها 
قبل به سمت این برنامه ریزی سوق پیدا کرده  و توانستند در بهبود عملکرد فنی و 
اقتصادی خود نقش به سزایی را ایفا کنند. نمونه بارز آن در قطر دیده شده است. 
این کشور کوچک برای آنکه بتواند در فوتبال حرفی برای گفتن داشته باشد ابتدا 

آکادمی آسپایر بنا کرد.
پرورش استعداد

این آکادمی در سال 2004 با هدف گسترش و ارتقای سطح ورزش در کشور 
قطر تأسیس شد و در حال حاضر یکی از مجهزترین کمپ های ورزشی جهان 
بارسلونا و مدیر اجرایی سابق  محسوب می شود. فرن سوریانو، معاون باشگاه 
باشگاه منچسترسیتی در کتاب »توپ شانسی گل نمی شود« از کمپ اسپایر به 

عنوان MIT دنیای فوتبال نام می برد.
این تعریف چندان بیراه نیست زیرا تئوریسن ها و مربیان اسپایر با بهره گیری 
از ابزارهای تکنولوژیک و مدرن، سالیانه 17 هزار آزمون مختلف را پیاده سازی 

می کنند که حاصل تجزیه و تحلیل فلسفه فوتبال کشورهای صاحب سبک است.
استفاده از تئوریسن های تراز اول

به طور کلی باید گفت آکادمی اسپایر در رشته های متعدد و غالباً تیمی به 
پرورش استعداد می پردازد اما این »فوتبال« است که نام آکادمی قطر را سر زبان ها 

انداخت.
قطری ها دو سال بعد از تاسیس این آکادمی یعنی در سال 2006 برای تحقق 
بخشیدن به رویاهای خود در فوتبال سراغ »فیلیکس سانچز باس« رفتند که به 
مدت 10 سال در آکادمی بارسلونا موسوم به »لاماسیا« فعالیت داشت؛ اما امکانات 

فوق العاده اسپایر او را متقاعد کرد تا »لاماسیا« را رها و راهی قطر شود.
سانچز از سال 2006 تا 2013 مشغول تربیت و پرورش استعدادهایی بود که 
از کشورهای مختلف و به ویژه آفریقا، بورسیه این کمپ را پیدا کرده بودند. نتیجه 
استفاده از تئوریسن های تراز اول فوتبال دنیا، سرمایه گذاری روی استعدادهای 

درخشان و کار پایه ای منجر به قهرمانی قطر در جام ملت های آسیا می شود.
محصولات آکادمی اسپایر

فیلیکس سانچز در سال 2014 نیز موفق شده بود تیم زیر 19 سال قطر را به 
قهرمانی آسیا برساند. المعز علی که توانست آقای گل جام ملت های آسیا شود 
به همراه سعد الشیب، یوسف حسن، طارق سلمان، تمیم المهازا، عاصم مادیبو، 
سلمان الهجری، عبدالرحمان مصطفی و اکرم عفیف همگی از محصولات آکادمی 

اسپایر هستند.
این شگفت انگیر است که چطور این کمپ توانست در 13 سال قطر را به قهرمانی 

جام ملت های آسیا برساند؟
بر اساس بیانیه رسمی آکادمی اسپایر که در وب سایت خود منتشر کرده، آنها 
چشم انداز بلند مدتی برای حضور ورزشکاران این کمپ در مسابقات جام جهانی 
بار دیگر نام این کشور را در فهرست  تا فوتبالیست های قطر  2022 نیز دارند 

برترین های ورزش جهان قرار دهند.
۱940 روز پیش

1940 روز پیش یعنی 5 سال و 3 ماه و 21 روز پیش محمدحسین نژادفلاح، به 
عنوان قائم مقام باشگاه پرسپولیس برای مذاکره با برانکو ایوانکوویچ راهی استانبول 
شد و پس توافق نهایی و امضای قرارداد، برانکو به مدت یک فصل و دو ماه هدایت 

سرخ پوشان پایتخت را برعهده گرفت.
یک انتخاب درست سبب شد تا پرسپولیس پس از سال ها دوباره در یک مسیر 
درست قرار گیرد. نژادفلاح در این رابطه می گوید: »بعد از بررسی های مختلف در 
نهایت به دو گزینه رسیدیم. قطبی و برانکو، در مورد افشین قطبی فکر کردیم و 
دیدیم آمدن او به پرسپولیس نمی تواند اتفاق تازه ای باشد. بی سروصدا به سراغ 
برانکو رفتیم و مذاکره با او را شروع کردیم. برانکو در همان صحبت های اولیه برای 

حضور در پرسپولیس ابراز تمایل کرد، اما مشکل اصلی بدهی مالیاتی اش بود.«
آینده نگری برانکو

بدهی مالیاتی برانکو را باشگاه پرسپولیس متقبل شد. با نتایجی که پرسپولیس 
تا پیش از حضور برانکو کسب کرده بود تا حدودی باعث دلزدگی هواداران این تیم 
از فوتبال دلزده شده بود، اما هیچکس باور نمی کرد که این مربی کروات تا پایان 
قراردادش دوام بیاورد. شروع فصل اول حضور »پروفسور« خیلی خوب نبود و این 
هواداران بودند که با حمایت همه جانبه خود باعث یک بازگشت رویایی شدند. از 
دست دادن قهرمانی تنها به خاطر تقاضل گل، برانکو را بر آن داشت تا فصل دوم 
حضورش را با حفظ شاکله تیم، آینده نگری کرد و برنامه هایش را به خوبی پیش برد 

و نتیجه آن قهرمانی در چهار فصل متوالی بود!
اوج کار برانکو

اوج کار او با همه کمبودها و دو پنجره بسته نقل وانتقالات، به فینال رساندن 

پرسپولیس در لیگ قهرمانان آسیا بود تا نشان دهد چقدر کار خود را خوب بلد 
است. گفتیم چهار فصل متوالی پرسپولیس را به قهرمانی رساند، بله! این تیمی 
که در مسجد سلیمان برای چهارمین بار به قهرمانی رسید، حاصل دسترنج برانکو، 
در راس آن مدیریت وقت و حمایت هواداران است که با وجود کسب نتایج ضعیف، 

»پروفسور« را حفظ کردند و به جایگاه کنونی رسیدند.
در واقع برانکو معماری این پرسپولیس  انجام داده و این تیم در این سال ها با 
کمترین تغییر و حفظ اسکلت اصلی به این جا رسیده است. پرسپولیس یحیی 

گل محمدی را باید از لیگ بیستم دید!
معماری »برانکوئیست«

حتی گابریل کالدرون نیز نتوانست تفکرات خود را در این تیم جاری سازد و به 
همین دلیل به همان روش بازی برانکو روی آورد و با همان معماری »برانکوئیست« 

توانست پرسپولیس را به صدر جدول برساند.
بنابراین، بانی »پوکر« قهرمانی سرخ پوشان، برانکو ایوانکوویچ است، کسی که 

پایه گذار این تیم بود و نقش مهمی در قهرمانی های متوالی پرسپولیس  ایفا کرد.
نام برانکو در تاریخ 56 ساله باشگاه پرسپولیس ماندگار خواهد بود. در واقع 
می توان گفت پرسپولیس با وجود تغییراتی که در مدیریت باشگاه صورت می گرفت 
موفق شد »پوکر« کند. »فوتبال ساده است، اما ساده بازی کردن سخت است« این 
جمله معروف از برانکو ایوانکوویچ بوده و پرسپولیس در این سال ها با همین روش 

یعنی ساده بازی کردن موفق به کسب عنوان قهرمانی شده است.  
حاج رضایی: نباید در فوتبال از چیزی تعجب کرد

امیر حاج رضایی، درباره چرایی موفقیت پرسپولیس به ایرناپلاس گفت: »شاید 
موفقیت چهار ساله پرسپولیسی ها در لیگ ایران کمی عجیب باشد زیرا در ایتالیا، 
یوونتوسی ها نهمین قهرمانی متوالی خود در سری آ )A( را کسب کردند؛ در آلمان 
نیز بایرن مونیخ برای هشتمین سال متوالی به عنوان قهرمانی بوندس لیگا دست 
یافت و در فرانسه  پاری سن ژرمن برای هفتمین سال متوالی فاتح لوشامپیونا شد. 
اینها را مثال زدم تا بگویم نباید در فوتبال از چیزی تعجب کرد. اما پاسخ مستقیم 
سوال شما در واقع این است که چندین سال پیش، من به واسطه نزدیک بودن نه 
به باشگاه، بلکه آقای جعفر کاشانی فقید، با هم صحبت های زیادی داشتیم. نقش 

اصلی این موفقیت به آقای برانکو برمی گردد.«
 یک اتفاق نادر و یک اتفاق خوب رخ داد

این کارشناس با سابقه فوتبال، در ادامه افزود: »همواره در ایران، انتخاب مربی 
سطحی و بدون تحقیق، مطالعه و بررسی است، اما این بار در یکی از باشگاه های 
بزرگ ما یک اتفاق نادر و در واقع یک اتفاق خوب رخ داد، با یک مطالعه و بررسی 
کامل یک مربی خوب را به پرسپولیس آوردند. حضور آقای کاشانی فقید در هیأت 
مدیره باشگاه پرسپولیس و نقش موثرش در انتخاب برانکو به دلیل آشنایی او با 
فوتبال ایران باعث شد مسیر باشگاه پرسپولیس با دیگر تیم های حاضر در لیگ برتر 
عوض شود. انتخاب درست به این دلیل بود که آقای برانکو سالیان سال در ایران 
بود؛ اول به عنوان دستیار بلاژوویچ و بعد به عنوان سرمربی تیم ملی کشورمان و با 

شرایط فرهنگی - بومی کشورمان آشنایی داشت.«
هیچوقت برانکو شکوه و شکایتی نکرد

پرداخت  دلیل عدم  به  »وقتی  اضافه کرد:  ملی کشورمان،  تیم  اسبق  مربی 

تعهدات، پرسپولیس از پنجره نقل وانتقالات محروم شد و حتی آقای طارمی هم از 
این تیم رفت اما هیچوقت برانکو شکوه و شکایتی نکرد. با آن ادبیاتی که در فوتبال 
ما رایج است، کمتر مربی ای شاهد بودیم که بیاید و شکست را از دریچه فنی ببیند 
و خودش را مقصر بداند، بلکه همیشه این شکست ها را به مسائل بیرون از زمین 
احاله می داد و اگر یک مربی ایرانی بود در آن زمان برای توجیه شکست خود 
می گفت پنجره نقل وانتقالات بسته بود و من نمی توانستم بازیکن به خدمت بگیرم 
و از این دست مسائل، اما این مربی ایستاد و با ایمان و اعتقادی که داشت، این 
موفقیت ها را بدست آورد و آن صحنه با شکوه فینال لیگ قهرمانان آسیا را در تهران 

رقم زد که همه سران فوتبال جهان به ایران آمدند.«  
در بخش مدیریتی کار خوب صورت گرفت

امیر حاج رضایی، در پایان با موثر دانستن نقش آقای کاشانی و همکاران شان 
در این انتخاب گفت: »به خوبی به یاد دارم در اولین سال حضور برانکو، وقتی 
پرسپولیس با تفاضل گل قهرمانی را به استقلال خوزستان داد، روی نیمکت 
نشست، چون نتایج را می دانست و فهمید دیگر قهرمان نیست، بلند شدن این آدم 
که در لحظات آخر، عنوان قهرمانی را از دست می دهد، کار هر مربی ای نیست که 

بلند شود و از نو شروع کند.
به عقیده من، در بخش مدیریتی، کار خوب صورت گرفت؛ قبل از انتخاب آقای 
برانکو، بعد نقش برانکو و مهم تر از همه، در ایران اتفاق کم سابقه ای رخ داد که برای 
جذب یک مربی مطالعه شد، بررسی کردند و حالا این قهرمانی یک پیام دارد؛ 
پیامش این است که می شود با کار درست به فوتبال ایران کمک کرد. آرزو می کنم 
که استقلال، سپاهان و تراکتور بتوانند به رأس قدرت نزدیک شوند تا تنور فوتبال ما 
داغ شود؛ هر چقدر این مسابقات تنورش داغ شود به سود فتبال ملی ما خواهد 

بود.«
پناهگر: در این چهار سال اسکلت تیم حفظ شد

قاسم پناهگر از مدیران، مفسران و مربیان باسابقه فوتبال کشور در رابطه با اینکه 
ریشه چهار سال متوالی قهرمانی پرسپولیس در لیگ برتر از کجا آب می خورد به 
ایرناپلاس گفت: »اگر بخواهیم از دوره های اول مدیرعاملی آقای طاهری بگویم، 
یک ثبات مدیریتی بوده است؛ اما اگر بخواهیم درباره قهرمانی این فصل که آقای 
عرب و بعد آقای انصاری فرد و اکنون رسول پناه در رآس مدیریتی قرار گرفتند، 
می توانیم بگوییم مدیریت هیچ نقشی در این موفقیت نداشته است. نکته کلیدی 
آن این بوده که در این چهار سال اخیر اسکلت تیم حفظ شده که بسیار مهم است؛ 

شما بازیکنان خود را برای چهار فصل متوالی در احتیار داشته باشید.«
برانکو یک ناخدا بود

بازیکن تیم تاج سابق که در نخستین قهرمانی این باشگاه در جام باشگاه های 
آسیا نیز حضور داشت، در ادامه اظهار کرد: »مربیان موفق، مربی هایی هستند 
در  حتی  شود  گسترده  تغییرات  این  اگر  چون  دارند،  را  تغییرات  کمترین  که 
چیدمان شان به مشکل می خورند. منچستر یونایتد در دوران فرگوسن کمترین 
تغییرات را داشت، اما بعد از رفتن این مربی بزرگ می بینید که به چه روزگاری افتاده 
است! نقش مربی ها و بازیکنان در موفقیت و یا ناکامی یک تیم بی تاثیر نیست. 
همانطور که در تیم ملی بازیکنان از کی روش اطاعت می کردند، در پرسپولیس نیز 
از برانکو حرف شنوی داشتند. واقعاً او را یک ناخدا می دانستند؛ در واقع یک رهبر 

که همه نسبت به مسائل مدیریتی، تفکرات چیدمان او تمکین کردند.«
نقش باقری را نباید نادیده گرفت

سرمربی اسبق تهرانجوان با اهمیت دانستن هدف بین مربی و بازیکن افزود: 
»برانکو در پرسپولیس به بازیکنان یاد داده بود برای رسیدن به قله باید هدف شان 
یکی باشد. باشگاه پرسپولیس گرچه در بخش مدیریت متزلزل نشان داده، اما بین 
بازیکنان یک هماهنگی خاصی ایجاد شده که اکنون نتیجه آن را می بیند و همه 

اینها را مرهون تلاش مربی ای به نام برانکو است.
از طرفی سرمایه های اصلی این تیم که تماشاگران هستند، با همبستگی خود 
مانع فروپاشی تیم شدند. نقش کریم باقری را هم نباید نادیده گرفت. همه این 
مسائل در قهرمانی این فصل پرسپولیس دیده شد. من می خواهم بگویم که حالا 
آقای گل محمدی در کوتاه مدت چه تغییراتی را می توانست ایجاد کند؟ یعنی 
پرسپولیس الان با پرسپولیس آقای برانکو چقدر از لحاظ تاکتیک، از نظر روند 

حرکتی چه تغییراتی را داشته است؟«
گل محمدی دیکته برانکو را ادامه داد

هم تیمی اسبق امیر حاج رضایی در تیم کیان در پایان گفت: »این همان دیکته 
است، این ادامه همان انشاء است که ایشان می نویسد. ولی وقتی آقای کالدرون 
آمد، یک کارهایی کرد، مثلًا سیدجلال را بیرون گذاشت، تاکتیک تیم پرسپولیس 
را عوض کرد، اما به او فرصت نداند که تفکرات خود را به تیم دیکته کند و او نیز 
دوباره به روش برانکو که بازیکنان با آن شکل گرفته بودند، روی آورد. هیچگاه 
مربی را نمی توان در کوتاه مدت سنجید. آقای استراماچونی، تاکتیک دان بود، 
می دانست که باید چه کار کند و از جایی آمده بود که فوتبال را خوب معنا می کرد و 
به آن روح می بخشید، اما آقای گل محمدی در کوتاه مدت تنها تاثیر روحی و روانی 
گذاشت، از نظر فنی به هیچ عنوان نمی توانست در این مدت اندک، تاثیرگذار باشد 
و این قهرمانی نتیجه کارهایی است که برانکو در چهار سال گذشته در پرسپولیس 
پایه گذاری کرده است. در واقع در قالبی که آقای برانکو ساخته این تیم توانست 

پوکر کند.«
مازیار: پرسپولیس ثبات مدیریت و بازیکن داشته است

اصغر مازیار از دیگر کارشناسان فوتبال، در رابطه با قهرمانی پرسپولیس چند 
عامل را موثر دانست و گفت: »اول، بحث ثبات مدیریتی در تیم است، به ویژه در سه 
فصل اول قهرمانی این تیم با برانکو، هرچند در فصل اخیر جابه جایی زیادی اتفاق 
افتاد. اما اینکه چرا با وجود این همه تغییرات، تیم توانست نتیجه بگیرد، برمی گردد 

به بحث دوم یعنی ثبات بازیکن.
باشگاه پرسپولیس یک ویژگی که در این فصل های اخیر داشته به لحاظ بازیکن 
برخلاف استقلال کمتر دچار تغییر شده است. در واقع چند سال قبل با حضور 
برانکو این تیم بازیکنانی را به خدمت گرفت با قراردادهای طولانی مدت و بعدها نیز 
آنها را حفظ کرد و این موجب شد از حدود سه چهار سال پیش ترکیب تیم تقریباً 

ثابت بوده است.
در دروازه همیشه علیرضا بیرانوند حضور داشت؛ در دفاع همیشه سیدجلال 
حسینی، شجاع خلیل زاده، محمد انصاری، محمد نادری بوده، یکی و دو تغییر 
مثلًا حسین ماهینی می رود و جای او مهدی شیری می آید اما در همان حد و در 

همان سطح بازی می کند.«   
ثبات و هماهنگی تیم

کارشناس، مربی و مدرس فوتبال و AFC در ادامه اضافه کرد: »هافبک های این 
تیم در این سال ها ثابت بوده  و کمترین تغییر را داشته اند؛ به فورورادها نگاه کنید، 
فقط یکی و دو تا تغییر کوچکی داشته است؛ مثلًا علیپور ثابت بوده و این نشان 
می دهد این بازیکنان به دلیل در تیم ثبات داشته  و هماهنگ بوده اند با رفتن آقای 

برانکو، مربیانی که آمدند کار راحت تری می توانستند داشته باشند.
دلیل سومی، ضعف حریفان بوده که یکی از نکات بسیار مهم است؛ ببینید ما 
اکنون با گذشت 26 هفته می بینیم پرسپولیس چهار باخت داشته و سپاهان که 
تیم رده دوم جدول است سه باخت دارد اما سپاهان 12 مساوی دارد و پرسپولیس 
تنها 2 مساوی داشته؛ در فوتبال سه امتیازی امروز، یک برد و یک باخت سه امتیاز 

دارد اما تیمی که نباخته و دو مساوی گرفته، تنها دو امتیاز دارد!«
گاهی ضربات شما به گل تبدیل نمی شود

سرمربی پیشین ذوب آهن و جوانان استقلال در پایان خاطرنشان کرد: »در 
نتیجه می بینیم عملکرد حریفان نزدیک هم بسیار ضعیف بوده که به این قهرمانی 
زودهنگام پرسپولیس کمک می کند. اگر بازی هایی که سپاهان بارها در طول این 
فصل، مساوی کرده را مرور کنیم، می بینیم برتری هایی را داشته اند، اما خب فوتبال 
هست و گاهی وقت ها ضربات شما به گل تبدیل نمی شوند. تیمی که وارد زمین 
شده و برای برد آمده، در اثر موقعیت هایی که خراب می کند و یا بازی عقب افتاده 
خود را نمی برد و به مساوی رضایت می دهد، موجب خشنودی سایر رقبا می شود.

وقتی تراکتور نتیجه نمی گیرد، استقلال فرصت سوزی می کند و یا سایر تیم ها در 
نتیجه گرفتن ناکام می مانند، اینها همه موجب می شود تا پرسپولیس بتواند برای 

چهارمین بار جام را بالای سر ببرد.«
شاید اگر کج سلیقگی ایرج عرب در قبال برانکو نبود، او نیز می توانست به مانند 
سرآلکس فرگوسن و آرسن ونگر در تیم های منچستریونایتد و آرسنال سال های 
متمادی در پرسپولیس باقی بماند و حتی به مانند فرگوسن با کسب عناوین 
قهرمانی در پرسپولیس تاریخ ساز شود. سرآلکس فرگوسن با کسب 13 قهرمانی 
در لیگ برتر انگلیس نامش در جهان ماندگار شد و دیگر هیچگاه تکرار نخواهد شد.  

در گفت وگو با کارشناسان فوتبال  مطرح شد:

پوکر پرسپولیس با معماری »برانکوئیست«

آگهی مفقودی 
برگ سبز خودرو سواری پژو ۲06 به رنگ نقره ای – متالیک مدل 

و شماره شاسی ۱088495۳  به شماره موتور ۱4۱860009۷8   ۱۳86
به پلاک 66 ق ۱۳8 ایران ۱6 متعلق به خانم فاطمه عرب خراسانی فرزند 

مرتضی مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.

آگهی ماده ۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی
هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی 
متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک 

موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.
1-رای شماره 139960330002003055 مربوط به پرونده کلاسه 1398114430002001730 
آقای سید امیر حسینی فرزانه فرزند سیدداود درسه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث 
بنا شده به مساحت 110 مترمربع پلاک شماره 2594/20 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو 

قم مبایعه نامه عادی خریداری  از حمیده ایاز افشرد ثبت دفتر 117 صفحه 214 الی 220 )م الف 6660(
2- رای شماره 139960330002003056 مربوط به پرونده کلاسه 1398114430002001731 
خانم حمیده ایاز افشرد فرزند ماشاءاله در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث 
بنا شده به مساحت 110 مترمربع پلاک شماره 2594/20 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 

دو قم مالکیت متقاضی طی سند مالکیت مشاعی ثبت دفتر 117صفحه 214الی 220)م الف6659(
3- رای شماره 139960330002003548 مربوط به پرونده کلاسه 1397114430002000733 
آقای ابن یامین بنچه فرزند جواد در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
62.50مترمربع پلاک شماره 2190 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی خریداری مع الواسطه از حسن کاشف ثبت دفتر 18صفحه 547)م الف6661(
4- رای شماره 139960330002001841 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430002008071 
آقای ابوالفضل آرام فرزند حسین در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت 124 مترمربع پلاک شماره فرعی از 2607/48 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 

دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از تقی و محمد رحمانی خریداری نموده است)م الف6662(
5- رای شماره 139960330002003204 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430002006609 
آقای علی احسان علیجانی فرزند عینعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین به مساحت 202/5مترمربع 
پلاک شماره 2190اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع 
الواسطه از محمد خطیبی ورثه حسن خطیبی به میزان 4/50متر مربع و محمد حنیفه سرو دلیر به میزان 

200مترمربع)م الف6664(
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت 
رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا 
چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض 
خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم 
اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این 
اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به 

دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: ۱۳99/04/۲5 تاریخ انتشار دوم: ۱۳99/05/۱۱
عباس پورحسنی حجت آبادی رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

-------------------------------------------------
آگهی ماده ۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی 
متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک 

موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.
1-  رای شماره 139360330001018069 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001002693 
آقای صمد یونسی فرزند غلامعلی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 52/28 مترمربع پلاک 
شماره 11240 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع 

الواسطه از آقای سید احمد رضوی صادره در دفتر 319 صفحه 219)م الف 6663(
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت 
رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا 
چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض 
خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم 
اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این 
اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به 

دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: ۱۳99/04/۲5  تاریخ انتشار دوم: ۱۳99/05/۱۱
محمدرضا ادیبان- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

-------------------------------------------------
آگهی ماده ۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان 
پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در 

پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.
1-رای شماره 139960330002001411 مربوط به پرونده کلاسه 1398114430002001369 
آقای محمود بیات فرزند علی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
70/92 مترمربع پلاک شماره قطعه هشتم از 2277 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از علی زحمت کش )م الف 6665(
2- رای شماره 139960330002003381 مربوط به پرونده کلاسه 1392114430002001560 

خانم فاطمه عبدی فرزند علیرضا در قسمتی از ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت 115/55مترمربع پلاک شماره 2596/37 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 

دو قم مالکیت متقاضی طی سند رسمی می باشد )م الف6666(
3- رای شماره 139960330002001613 مربوط به پرونده کلاسه 1397114430002002259 
آقای مهدی گزلخانی فرزند اسمعلی در قسمتی از ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت 60مترمربع پلاک شماره 2143 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی خریداری مع الواسطه از علی اکبر محققی )م الف6667(
4- رای شماره 139960330002000638 مربوط به پرونده کلاسه 1398114430002000697 
آقای قدرت خوه فرزند جعفر در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
اداره دو قم  84/30 مترمربع پلاک شماره 1947/155 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
مبایعه نامه عادی خریداری ازعلی و داود و محسن همگی صفائی آرش ثبت دفتر 158صفحه 451)م 

الف6668(
5- رای شماره 139960330002002497 مربوط به پرونده کلاسه 1398114430002001260 
خانم معصومه رستمی آتدره سی فرزند خداویردی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین به مساحت 
91مترمربع پلاک شماره 1941/162 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 
عادی خریداری مع الواسطه از علیرضا چراغی به میزان 33 سهم و قنبرعلی چراغی به میزان 65/3 سهم 

ثبت دفتر 280 صفحه 60)م الف6669(
6-رای شماره 139960330002003446 مربوط به پرونده کلاسه 1398114430002002064 
آقای علی رضا سروی فرزند مهدی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت 144 مترمربع پلاک شماره 2549 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 
نامه عادی خریداری مع الواسطه از وراث محمد صادق طاهری قزوینی ثبت دفتر 4 صفحه 595)م الف 

)6670
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت 
رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا 
چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض 
خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم 
اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این 
اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به 

دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: ۱۳99/04/۲5 تاریخ انتشار دوم: ۱۳99/05/۱۱
عباس پورحسنی حجت آبادی رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم
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پیام های صریح تهران به دوستان و دشمنان ؛
رزمایش پیامبر اعظم )ص( ؛پیام های صلح و اقتدار

 چهاردهمین رزمایش پیامبر اعظم واجد پیام های صریح تهران به دوستان و 
دشمنان است؛ پیام آن به دوستان صلح و دوستی، و به کسانی که به فکر تهدید ایران 

و ایجاد تنش هستند، اقتدار است. 
مرحله نهایی رزمایش بزرگ و مشترک پیامبر اعظم )ص( 14 با مشارکت نیروی 
دریایی و هوافضای سپاه پاسداران انقلاب اسلامی با رمز مقدس »یا علی بن ابی 
طالب)ع(« در حالی از روز سه شنبه هفتم مرداد ماه در منطقه عمومی استان 
هرمزگان، غرب تنگه هرمز و خلیج فارس تا عمق کشور، در عرصه های زمین، هوا، 

دریا و فضا آغاز شده  بود روز پنجشنبه به کارخود پایان داد.
یکی از بخش های مهم این رزمایش تمرین جنگ دو نیروی هوافضا و دریایی سپاه 
در کنار یکدیگر است که در طول مراحل مقدماتی و نهایی رزمایش با ایجاد سامانه 
فرماندهی و کنترل مشترک و ترکیب تاکتیک ها و شیوه های رزم دونیرو، تقابلی 

غافلگیرکننده با دشمن را به نمایش گذاشتند.
آن طور که روابط عمومی سپاه اعلام کرده، در مرحله نهایی این رزمایش یگان های 
موشکی، شناوری و پهپادی نیروی دریایی سپاه و یگان های موشکی، پهپاد و راداری 
نیروی هوافضای سپاه به اجرای عملیات و سناریوهای رزمایش پرداختند. اتفاق 
مهمی که در این رزمایش مورد توجه قرار گرفت، شلیک موفق موشک های بالستیک 
از اعماق زمین به صورت کاملًا استتار شده بود که برای نخستین بار اجرا شد. این 
دستاورد مهم می تواند سازمان های اطلاعاتی دشمن را در خطاهای محاسباتی 

رویارویی احتمالی با چالش های جدی مواجه کند.
به گفته سردار امیرعلی حاجی زاده فرمانده نیروی هوا فضای سپاه این پرتاب ها 
بدون داشتن سکو و تجهیزات مرسوم انجام می شود که موشک های مدفون شده به 

یکباره زمین را می شکافند و اهداف خود را مورد اصابت قرار می دهند.
فرمانده نیروی هوافضای سپاه عبور از سپر موشکی و منهدم کردن سامانه های 
پدافندی دشمن را اقدامی نو و بدیع در رزمایش پیامبر اعظم)ص( 14سپاه عنوان و 
تصریح کرد: در این رزمایش برای اولین بار سامانه ای را مستقر کردیم و با موشک های 
ضد رادار آن را مورد هدف قرار دادیم؛ همچنین پهپادهای رزمی هوافضای سپاه از 
فاصله دور اهداف از پیش تعیین شده بویژه پل فرماندهی ماکت ناو هواپیمابر آمریکا 

را با دقت مورد هدف قرار دادند.
و  باور  و  مهاجر   ،181 شاهد  پهپادهای  از  استفاده  که  است  حالی  در  این 
جنگنده های سوخو 22 با موشک های بالدار نیروی هوافضای سپاه برای حمله به 
ناو هواپیمابر شبیه سازی شده و دیگر اهداف دشمن فرضی با سطح مقطع کم و از 

فاصله دور بود.
اجرای عملیات رزم موشکی موفق با شلیک دو فروند موشک زمین به زمین 
"هرمز" و "فاتح" و یک فروند موشک بالستیک به سمت اهداف از پیش تعیین شده، 
همچنین اجرای آتش پدافند هوایی نقطه ای از دیگر از دیگر بخشهای این رزمایش 

بود.
علاوه بر این در این رزمایش،  نوعی جدید از لانچر موشک های بالستیک کلاس 
فاتح به کار گرفته شد لانچری که در ابعادی کوچکتر از نمونه های قبلی و با استفاده 
از کاورهای مشابه خودروهای تجاری، پیش از این دیده نشده بود. این لانچر قابلیت 
شلیک دو فروند موشک را دارد در حالی که پیش از این لانچرهای تک فروندی در 

این کلاس عملیاتی شده بود.
از نکات قابل توجه دیگر در این رزمایش، استفاده از لانچر جدید برای پرتاب 
موشک کروز "نصر" به شکل یک کامیون غیرنظامی استتار شده بود. در مدل های 
قبلی برای شلیک می بایست ابتدا کاور پشت کامیون را کنار زده و سپس لانچر 
آماده شلیک شود، ولی در این مدل تمام قسمت پشتی متحرک است که این باعث 
می شود سرعت آماده سازی و شلیک لانچر افزایش یابد؛ علاوه بر این، استتار 
لانچرهای موشک به شکل کامیون های غیرنظامی شناسایی آن را برای دشمن 

بسیار مشکل می کند.
اجرای آتش انواع تیربار، آرپی جی و سلاح های سبک نیروهای رزمی جهادی در 
خط و دژهای پیرامون جزایر، عملیات موشکی سطح به سطح شناوری، اجرای رزم 
موشکی توسط بالگرد و شلیک موشک های ساحل به دریا، اجرای آتش سنگین 
توپخانه و ادوات، همچنین عملیات مین ریزی آفندی برای قطع خطوط مواصلاتی 
شناورهای دشمن فرضی از دیگر برنامه های اجرا شده رزمایش پیامبر اعظم 14 بود 

که با موفقیت اجرا شد.
همچنین در این رزمایش بر مبنای فیلم منتشر شده از مراحل مقابله و انهدام ماکت 
ناوهواپیمابر، در مرحله نخست ماکت شناور آمریکایی آماج حملات موشک های 
بالستیک و کروز دریایی از ساحل، دریا و هوا قرار می گیرد. راکت اندازهای نیروی 

دریایی سپاه نیز به اجرای آتش دقیق علیه هدف شناور پرداختند.
در ادامه این سناریو بالگرد بل-206 نیروی دریایی سپاه یک فروند موشک کروز 
ضدکشتی از نوع نصر هواپایه با برد 35 کیلومتر را به سمت ناو آمریکایی شلیک 
می کند.  پس از اصابت موشک ها به ناو، یگان های غواصی با انهدام پل فرماندهی و 
یگان های تکاوری با اجرای عملیات هلی برن بر روی عرشه ناو، آن را به تصرف خود 

درمی آورند.
یکی از نکات قابل توجه در این رزمایش،  اجرای عملیات رصد منطقه عمومی 
رزمایش با استفاده از تصاویر ارسالی از ماهواره نور 1 بود که برای نخستین بار صورت 

گرفت.
از  ایران  اسلامی  جمهوری  نظامی  ماهواره  نخستین  عنوان  به  نور1  ماهواره 
ماهواره بر3 مرحله ای قاصد، 4 اردیبهشت 99 از کویر مرکزی ایران از سوی سپاه 
پاسداران انقلاب اسلامی با موفقیت پرتاب و در مدار 425 کیلومتری زمین قرار 

گرفت.
به گفته سردار حسین سلامی فرمانده سپاه؛ آنچه در این رزمایش در سطح 
نیروهای هوافضا و دریایی به نمایش درآمد سراسر تهاجمی بود. سطح رزمایش های 

سپاه وسیع و نزدیک به واقعیت و با سناریو پردازی بر اساس دشمنان واقعی است.
بر اساس اظهارات سردار سلامی توسعه تجهیزات و تسلیحات منطبق بر تهدید 
و شناخت واقعی از نقاط ضعف و قوت دشمن است و دکترین دفاعی ایران بر پایه 
تولید تجهیزات بومی بوده و در هر رزمایش نسبت به رزمایش قبل کیفیت تجهیزات 
به روز شده و تجهیزات تولید جدید در معرض آزمایش قرار گرفته و در میدان واقعی 

به کار گرفته می شود.
سلامی با بیان اینکه در سطح عملیات و تاکتیک هجومی هستیم و ابتکار عمل را 
به دست می گیریم، عنوان کرد: تهاجم به واحدهای شناوری دشمن در صورتی که 
بخواهند تعرضی به منافع ما داشته باشند، با ترکیبی از عملیات تهاجم  موشکی و رزم 
واحد شناوری در سطح دریا همراه با مین ریزی آفندی توسط شناورهای هجومی در 

این رزمایش به نمایش درآمد.
سرتیپ پاسدار »عباس نیلفروشان« سخنگوی رزمایش، اجرای دفاع ضدموشکی 
بالستیک و کروز و همچنین استفاده از برخی تجهیزات و سلاح های غافلگیرکننده 
مانند موشک های برد بلند بالستیک با قابلیت اصابت به اهداف شناوری متجاوز در 

دور دست از بخش های این رزمایش عنوان کرد.
 ارتقای آمادگی های رزمی در تمامی سطوح، تمرین و حصول اطمینان از اجرای 
طرح های عملیاتی، افزایش سطح هماهنگی در اجرای عملیات مشترک و تمرین 
دفاع و آفند جنگ الکترونیک و پایداری ارتباطات چند لایه،  طرح ریزی مدرن 
با دکترین تهاجمی سپاه،  براساس جنگ های ترکیبی و شبکه محور متناسب 
استفاده حداکثری از توان و تجهیزات مختلف سیگنالی، اپتیکی و با سرنشین و 
بدون سرنشین برای اشراف اطلاعاتی و اجرای رزمایش در شرایط جنگ بیولوژیک 

از اهداف مهم رزمایش پیامبر اعظم)ص( 14 به شمار می رود.

سیاسی

رییس جمهوری گفت: ما شنبه ها به دشمنان نشان خواهیم داد که در برابر 
بیماری کرونا چگونه مقاومت خواهیم کرد و در پنجشنبه ها با کار افتتاح و تولید 

نشان شان می دهیم که برخلاف تحریم ها ما اقتصادمان را زمین نگذاشته ایم.
حجت الاسلام و المسلمین حسن روحانی صبح روز پنجشنبه در آیین بهره برداری 
از طرح های ملی وزارت صنعت، معدن و تجارت به صورت ویدئو کنفرانسی، با بیان 
این مطلب افزود: تقریبا در همه استان ها به جز 2 استان روند درستی برای کنترل 

بیماری کرونا در جریان است و باید در این 2 استان هم تلاش بیشتری کنیم.
وی افزود: روند به سمت ملایمت و عبور از پیک کرونا در کشور است و این موضوع 

در سایه تلاش، ایثار و فدارکاری کادر درمانی عزیز ماست.
روحانی گفت: خیلی مهم است، در شرایط سختی که دشمنان به وجود آورده اند 
به خوبی می بینیم که ملت عزیز و  بزرگوار ایران برابر هر دو پدیده تحریم و کرونا بخوبی 
ایستادگی می کنند. وی افزود: دلیل این ایستادگی گزارش وزارت بهداشت از سه 
استان مازندران، فارس وخوزستان است که نسبت به هفته قبل شرایط بهتری داریم 

و مردم بیش از گذشته پروتکل های بهداشتی را رعایت می کنند.
روحانی گفت: کار اصلی در مقابله با کرونا به دست مردم است هر چه آنها اصول 
بهداشتی را بیشتر مراعات کنند موفقیت ما سریعتر و بیشتر خواهد بود و زحمت 
کادر پزشکی ما کمتر خواهد شد اما انصافا کادر درمانی ما در مدتی که وارد ماه 

ششم آن شده ایم به طور مداوم در حال ایثار و فداکاری هستند.
رییس جمهوری گفت: امروز همین افتتاح ها نشان داد که صنعت در کشور 
ما تا چه حد اهمیت دارد؛ بار بخش بزرگی از نیازهای کشور و صادرات غیرنفتی 
و همچنین بخش بزرگی از توسعه و تولید کشور به دوش صنعت است؛ امروز هم 
صنعت و هم معدن در کنار یکدیگر و صنایع معدنی نقش بسیار ارزشمندی ایفا 
می کنند.  روحانی گفت: امروز تقریبا در زنجیره فولاد در بخش های نهایی هستیم؛ 
بخش شمش و میلگرد را افتتاح کردیم که بخش های نهایی آن طبق قول استاندار 
خوزستان در آینده ای نزدیک در خرمشهر افتتاح خواهد شد که آن هم در زنجیره 
نهایی فولاد است و سایر طرح های زنجیره ابتدایی فولاد، در کنستانتره و گندله و 

آهن اسفنجی در همه مراحل یک حرکت بسیار خوب را مشاهده می کنیم.
رییس جمهوری با قدردانی از تلاش های وزارت صنعت معدن و تجارت در طول 
هفت سال گذشته گفت: در بخش فولاد در آغاز دولت تولید این زنجیره ها تقریباً 
نصف شرایط امروز بود، یعنی ما در زمینه فولاد آنچه در سال 92 داشتیم امروز به دو 
برابر رسیده است و ما در شرایط تحریم در هر سال توانستیم کنسانتره، گندله، آهن 

اسفنجی و فولاد را در مجموع دو برابر کنیم.
روحانی گفت: همانطور که سرپرست وزارت صمت گفت فقط در سال 99، 26 
میلیون تن زنجیره فولاد ما افزوده می شود که از این 26 میلیون تن در 4 ماه اول 
که وارد ماه پنجم شدیم 16 میلیون تن افتتاح شده و 10 میلیون تن باقیمانده که 

تا پایان سال افتتاح خواهد شد و این نشان می دهد که کشور در مسیر تولید است.
رییس جمهوری گفت: من اصرار دارم که در آغاز هفته، ستاد ملی مقابله کرونا 
برگزار شود یعنی آنچه که مربوط به »جان مردم« است و همچنین اصرار دارم در پنج 
شنبه ها افتتاح های بزرگ را انجام دهیم؛ آنچه که به زندگی، نان، حرکت و به کسب 
و کار و تولید اشتغال مردم مربوط می شود. یعنی شنبه و پنجشنبه به عنوان سریالی 

است که هر هفته تکرار می شود و تا پایان سال این سریال را ادامه می دهیم.
وی ادامه داد: تا زمانی که کرونا وجود دارد و هر وقت خدا کمک کرد و کرونا تمام 

شد، برنامه شنبه ما تعطیل می شود ولی برنامه پنجشنبه های افتتاح را به شرط 
حیات تا پایان سال و تا پایان دولت ادامه می دهیم.

رییس جمهوری با بیان اینکه هر هفته چند طرح عظیم و بزرگ در کشور افتتاح 
می شود، اضافه کرد: امروز  5 هزار و 6٠٨ میلیارد تومان طرح در سه استان در 
بخش چوب، فولاد و مواد اولیه شیشه و شوینده ها افتتاح شد که نشان می دهد 
که ما در مسیر حرکت هستیم.  رییس دولت تدبیر و امید تاکید کرد: می خواهم 
شنبه و پنجشنبه هر هفته خاری در چشم دشمنان اسلام و ایران باشد؛ شنبه ها یک 
خار در  یک چشم آنها و پنجشنبه ها نیز خاری دیگر در چشم دیگر آنهاست؛ به آنها 
می گوییم ما در برابر ویروسی که همه عالم را درگیر کرده با همه توان با کمک ایثار 
پزشکان، پرستاران و کادر درمان ایستادگی می کنیم و موفق می شویم و در زندگی 
مردم هم گرچه سختی های فراوانی برای مردم ایجاد کرده اید اما نمی توانید ما را 
به زانو در بیاورید و ما تولید خود را توسعه می دهیم و نشان آن همان است که در 
پایان هر هفته می بینید. روحانی با بیان این که پنجشنبه ها یکی از روزهای افتتاح 
طرح هاست، اظهار داشت: در طول هفته هم در استان های مختلف افتتاح های 
مختلف توسط وزیران و استانداران و مقامات مسئول انجام می شود، بنابراین ما هم 
در تولید ایستادیم و همانطور که رهبری فرمودند سال »جهش تولید« است و ما 
این جهش تولید را با همه توان ادامه می دهیم و تولید و اشتغال مردم را افزایش 
می دهیم. رییس جمهوری گفت: در هر یک از پروژه هایی که امروز افتتاح شد، هر 
کدام یک هزار یا 2هزار اشتغال مستقیم و چند هزار اشتغال غیر مستقیم ایجاد کرده 
است  که نشان می دهد که ما اشتغال را در سال سخت که فشار بیکاری زیاد است، 
افزایش می دهیم. عده ای از مشاغل فاصله گرفته اند زیرا برخی از مشاغل به سفر و 

گردشگری و حمل و نقل ارتباط دارد و دچار مشکل شده اند.
وی یادآور شد: عده ای از مردم شغل شان را از دست دادند به دلیل اینکه بعضی از 
مشاغل ما کاملًا به سفر و گردشگری و حمل و نقل ارتباط دارد و این مشاغل دچار 
مشکل شدند، اما باید در جای دیگر، شغل های دیگر را برای مردم ایجاد کنیم تا 
مسیر ادامه پیدا کند. روحانی افزود: منطقه شمال و استان های مازندران، گیلان و 
گلستان مناطقی هست که آماده برای کشت محصولات کشاورزی و صنعت است؛ 
مخصوصاً این استان ها برای زراعت چوب آمادگی دارد هم وزیر جهادکشاورزی 
قبلی و هم دو نفر از استانداران به من گفتند که درآمد زراعت چوب در شمال از برنج 
هم بیشتر است. رییس جمهوری تاکید کرد: باید بخشی از زمین هایی که باید به 
برنج اختصاص دهیم به کشت برنج اختصاص می دهیم و بخشی را به زراعت چوب 
اختصاص می دهیم و این کار ما را بی نیاز می کند و نیاز به خارج نخواهیم داشت و 
حتی می توانیم صادرکننده چوب و ام دی اف باشیم. روحانی خاطرنشان کرد: در 
فولاد هم اکنون نیاز داخلی را تامین می کنیم و هم صادر می کنیم. امروز در بخش 
بلور و شیشه و در کربنات سدیم هم گفته شد که در فاز بعدی که انجام می شود علاوه 
بر تامین نیازهای داخلی می توانیم حتی صادر کننده هم باشیم.  رییس  جمهوری 
گفت: راه حل ما این است که همه دست به دست هم بدهیم، بخش خصوصی و 
بخش دولتی در کنار هم قرار بگیرند و فضای تعامل سازنده میان همه قوا، بخش 

خصوصی و بخش دولتی برقرار شود و مشکلات مردم توسط دولت حل شود.
وی اظهار داشت: من اعتراف می کنم هنوز هم مشکلاتی برای تولید وجود دارد و 

هنوز هم مواردی وجود دارد که ما می توانیم تسهیل کنیم..
رییس جمهوری تاکید کرد: وزیران، مسوولان و مدیران بانک ها باید بیشتر وقت 

بگذاریم و کار کنند تا مشکلات حل شود، این رابطه نزدیک بین بخش خصوصی و 
بخش دولتی و رفع محدودیت ها سرعت ما را بیشتر و دشمن ما را ناامید می کند و ما 

به حول و قوه الهی می توانیم در همه زمینه ها ملت موفقی باشیم.
رعایت دستورالعمل های ضروری بهداشتی حق الناس است

روسای کمیته های ستاد  در جلسه  پنجشنبه  روز  رییس جمهوری همچنین 
ملی مقابله با کرونا گ حفاظت از سلامتی و جان مردم را اولویت نخست تمامی 
مباحث، دستورالعمل ها و مصوبات ستاد ملی مقابله با کرونا دانست و تاکید کرد: 
در دستورالعمل های برگزاری کنکور و مراسم سوگواری امام حسین )ع( حفاظت 

از سلامتی و جان مردم به عنوان اولویت نخست مورد توجه ویژه قرار گرفته است. 
دقیق  مطالعات  از  پس  گفت:  روحانی  حسن  المسلمین  و  الاسلام  حجت 
صاحبنظران و بهره گیری از نظرات همه دستگاه ها درباره نحوه و روند برگزاری 
کنکور و مراسم سوگواری حضرت اباعبدالله الحسین )ع(، جمع بندی این مطالعات 
ابتدا در کمیته های امنیتی و اجتماعی و درمانی و سپس ستاد ملی مقابله با کرونا 
بررسی شده است. روحانی اظهارداشت: پس از اینکه اعلام شد با ایجاد برخی 
محدودیت ها و رعایت پروتکل های بهداشتی، امکان برگزاری مراسم سوگواری 
حضرت سیدالشهدا و کنکور هست، ستاد ملی مبارزه با کرونا نیز اصل برگزاری 
این مراسم را با حفظ و رعایت کامل دستورالعمل های بهداشتی تصویب و این 
دستورالعمل ها را ابلاغ کرد. رییس جمهوری تاکید کرد که این دستورالعمل های 

ابلاغی نیز کاملا منطبق بر استانداردهای جهانی سازمان بهداشت جهانی است.
اگر لازم بود با متخلفان در راستای حفظ سلامتی مردم، برخورد شود

 روحانی  با بیان اینکه همه دستورالعمل های ضروری بهداشتی برای بویژه برگزاری 
عزاداری های مسوولانه ابلاغ شده است، گفت: این دستورالعمل ها ضروری است 
که به عنوان بخشی از الزامات شرعی و قطعی مراسم عزاداری از سوی متولیان 
مراسم رعایت شود چرا که رعایت این دستورالعمل ها حق الناس است و محیط های 

عزاداری امام حسین)ع( نمی تواند جایی باشد که حق الناس در آنها رعایت نشود. 
رییس جمهوری همچنین نظارت بر اجرای دستورالعمل های بهداشتی را ضروری 
خواند و تاکید کرد: نهادهای نظارتی باید کاملا بر روند اجرای دستورالعمل ها نظارت 

و اگر لازم بود با متخلفان در راستای حفظ سلامتی مردم، برخورد کنند.
 روحانی با اشاره به برگزاری موفق مراسم ماه مبارک رمضان و همکاری و همراهی 
خوب رسانه ملی و شبکه های مجازی در انتقال آن فضای روحانی و معنوی به 
جامعه، گفت: باید در مراسم عزاداری محرم نیز با بهره گیری از ابتکارات جدید و 
همسو با شرایط خاص کشور در موضوع کرونا، بخشی از عزاداری ها به فضای 

مجازی و در حسینه های مجازی انجام گیرد.
 باید شیوه های تازه ای برای عزاداری امام حسین را تجربه کنیم

متولیان  و  متدینین  مداحان،  روحانیون،  داشت:  اظهار  جمهوری  رییس 
هیات های عزاداری بی تردید دارای ابتکارات، طراحی ها و نوآوری های زیادی در این 

حوزه هستند که آنها را باید اجرایی و عملیاتی کنند.
روحانی با بیان اینکه باید شیوه های تازه ای برای عزاداری امام حسین را تجربه 
کنیم و هم سلامت جسم و جان و هم تقویت و تبیین ایمان حفظ شود، گفت: 

سوگواری ها را چنان برگزار کنیم که بعد از ایام محرم کسی سوگوار عزیزانش نشود.
رییس جمهوری با قدردانی از برگزاری جلسات همفکری و توجیهی که کمیته 
درمان ستاد ملی و وزارت بهداشت با مسوولان دستگاه های مذهبی، متولیان و 
برگزارکنندگان هیات های مذهبی، وعاظ و مداحان کشور برگزار کرده است، اظهار 
داشت: بی تردید با همراهی و همفکری میان دستگاه های متولی سلامت و عزیزان 
متولی مراسم مذهبی و با همکاری رسانه های کشور و صدا و سیما و استفاده از 
فضای مجازی می توان نوآوری ها و ابتکاراتی را به کار گرفت که ضمن برگزاری با 
شکوه عزاداری ها، شاهد کاهش تجمعات و برگزاری عمده مراسم در فضاهای باز، با 

هدف ارتقای استانداردهای حفظ سلامت عمومی باشیم.
ایران محدودیتی برای توسعه روابط با قطر ندارد

 رییس جمهوری اسلامی ایران  همچنین در تماس تلفنی با امیر قطر روابط تهران 
و دوحه را دوستانه و برادرانه دانست و بر ضرورت تلاش در جهت توسعه و تحکیم 

مناسبات و همکاری های همه جانبه تاکید کرد. 
جت الاسلام والسلمین دکتر حسن روحانی روز پنجشنبه در تماس تلفنی »شیخ 
تمیم بن حمد آل ثانی« امیر قطر باوی، با تبریک عید سعید قربان به دولت و ملت 
قطر ابراز امیدواری کرد که این عید برای همه مسلمانان جهان مبارک بوده و همگان 
بتوانند از برکات این عید بزرگ استفاده کنند. رئیس جمهور روابط ایران و قطر به 
عنوان دو همسایه قدیمی را مثبت ارزیابی کرد و گفت: جمهوری اسلامی ایران 
ایران هیچ مانع و محدودیتی برای توسعه روابط و همکاری ها با قطر به عنوان کشور 
دوست و برادر ندارد. دکتر روحانی اظهار امیدواری کرد تا با تلاش مسوولان دو کشور 
در کمیسیون مشترک اقتصادی ایران و قطر، شاهد توسعه و تحرک در همکاری ها 
و مناسبات اقتصادی فی مابین بوده و در آینده نزدیک با بهبود شرایط اجلاس 

حضوری مسوولان دو کشور برگزار شود.
رئیس جمهور با اشاره به ضرورت توسعه روابط ایران و قطر با توجه به شرایط 
چارچوب  در  تنها  منطقه  ثبات  و  امنیت  کرد:  خاطرنشان  منطقه،  حساس 
همکاری های منطقه ای قابل دسترس است و مطمئنا با گسترش همکاری ها می 

توانیم شرایط بهتری را برای منطقه به ارمغان بیاوریم.

روحانی در بهره برداری طرح های صنعتی مطرح کرد:

شنبه های مقاومت و پنجشنبه های تولید

ایران اسلامی،  اتحاد ملت   عضو شورای مرکزی حزب 
اصلاحات را روش و انتخابات را ابزار اجرای آن دانست و 
درباره گزینه اصلاح طلبان برای انتخابات ریاست جمهوری 
گفت: وقتی نهاد و ساختار اصلاح طلبان مورد تایید مردم 
قرار گیرد هر شخصی که این سازمان به مردم معرفی کند 

رای می آورد. 
»سعید شریعتی« درباره آینده شورای عالی سیاست گذاری 
اصلاح طلبان و احتمال تشکیل نهادی جایگزین، گفت: با 
اتمام انتخابات اسفند 98، کار شورای عالی به عنوان نهادی 
اجماعی برای اتخاذ استراتژی مشترک میان اصلاح طلبان 
هم به پایان رسید و هنوز هم بحث هایی میان گروه های 
اصلاح طلب در این باره در جریان است که با چه ساختاری 
این نهاد اجماعی بازسازی و ترکیب اعضا و هیات رییسه آن 

چگونه باشد.
اسلامی  ایران  ملت  اتحاد  حزب  مرکزی  شورای  عضو 
ادامه داد: تا جایی که اطلاع دارم بحث هایی در شورای 
هماهنگی اصلاح طلبان و بعضی از احزاب در این زمینه 
صورت گرفته،  اما خروجی مشخص و جدی نداشته است.

در  عارف  محمدرضا  جایگزین  بحث  درباره  شریعتی 
شورای عالی سیاست گذاری، گفت: نظری در مورد گزینه 
مطلوب اصلاح طلبان ندارم. اما با مطالعه و بررسی مجموع 
شرایط می توان به نکاتی اشاره کرد. در دور دوم انتخابات 
ریاست جمهوری سال 84 تمام گروه های اصلاح طلب و 
میانه رو در حمایت از اکبر هاشمی رفسنجانی برابر محمود 
احمدی نژاد وارد ائتلاف شدند که تاکنون قوام داشته است. 
در یک دوره 15 ساله رویکردی کلی بر حرکت اصلاح طلبانه 
و  حداکثری  ائتلاف  بر  مبتنی  هم  شعارش  و  شد  حاکم 
مطالبات حداقلی بود که نتایج این رویکرد را در سال های 

92، 94 و 96 مشاهده کردیم.

صلاحیت ها  بررسی  در  که  موانعی  اما  شد:  یادآور  وی 
سر راه نیروهای اصلاح طلب در سال 98 قرار داد، عملا 
انتخابات را برای اصلاح طلبان بی معنا کرد ضمن اینکه 
و  دلزدگی  نوعی  و 98  حوادث 96  از  پس  کلی  طور  به 
شدن  بی رونق  به  هم  سیاست  از  اجتماعی  رویگردانی 

انتخابات کمک کرد.
شریعتی با بیان اینکه احزاب و گروه های اصلاح طلبی که 
هویت خود را از بدنه اجتماعی و حمایت مردمی می گیرند 
احتمال دارد در استراتژی خود تجدیدنظر کنند، اظهار 
در  رو  پیش  انتخابات  در  دارد  امکان  اصلاح طلبان  کرد: 
نیروهای  آرایش  همچنین  و  اعتمادسازی  اجماع،  شیوه 
اصلاح طلب،  گروه های  بنابراین  کنند.  تجدیدنظر  خود 
به ویژه تشکل هایی که مسیر خود را ادامه طبیعی گفتمان 
رویکردی  است  ممکن  می دانند،   76 خرداد  دوم  جبهه 
جامعه گرایانه در جهت پاسخ به مطالبات اجتماعی اتخاذ 
کنند و حتی به قیمت ریزش ائتلاف قبلی و شکل گیری 
ائتلاف های کوچکتر و با عقبه مردمی گسترده تر، چرخش 

بسوی مردم را محور حرکت و تصمیم خود قرار دهند.
الگوی پارلمانتاریستی بهترین مسیر اصلاح است

شریعتی در پاسخ به این پرسش که »اصلاحات« برای 
شما مهمتر است یا »انتخابات«، گفت: پرسش مهمی و 
قابل تاملی است. بدیهی است اصلاحات اولویت اصلی 
جامعه  آینده  اصلاح طلب  نیروهای  است.  اصلاح طلبان 
را محور عمل خود قرار داده و نگرش آزادی خواهانه دارند 
و  روش  و  ارزش  همزمان  آنها  برای  اصلاحات  طبیعتا  و 

انتخابات هم ابزار اجرای اصلاحات محسوب می شود.
الگوی  را  بهترین مسیر اصلاح  این فعال اصلاح طلب، 
به مطالبات مردم،  اشاره  با  و  پارلمانتاریستی عنوان کرد 
گفت: مطالبات جامعه به حدی قوی و تاثیرگذار است که 

محمود احمدی نژاد را هم با خود همراه کرده است به طوری 
که او در ظاهر هم شده، خود را همراه با خواست عمومی 
برابر  نمی تواند  خیلی  هم  یازدهم  مجلس  کند.  معرفی 

خواسته های مردم از خود مقاومت به خرج دهد.
جامعه به تدریج مشی اصلاح طلبانه را می پذیرد

شریعتی با بیان اینکه اصلاح طلبان، ابزاری جز تعامل، 
گفت وگو و همراهی با خواست مردم ندارند، اظهار کرد: 
قاطبه مردم ایران صبورند و تجربه های تاریخی نابی دارند 
و سطح آگاهی عمومی و سیاسی جامعه در دهه های اخیر 
ارتقا پیدا کرده است، لذا جامعه، مشی اصلاح طلبانه را به 
تدریج می پذیرد. ممکن است فشارهای مختلف منجر قلیان 
احساسات و مطالبات آنها شود اما قاطبه جامعه حرکت 
آرامترین روش خواهند  و  را  کم هزینه ترین  اصلاح طلبی 

پذیرفت.
از  به عنوان بخشی  بیان کرد: اصلاح طلبان  شریعتی 
دوسویه  تعامل  مردم  با  موظفند  کشور  سیاسی  نخبگان 
داشته باشند، یعنی هم با بدنه جامعه در ارتباط تنگاتنگ 
باشند و هم مطالبات جامعه را به تقاضاها و مطالبات متمرکز 
و کانونی شده برای ارائه به حاکمیت تبدیل کنند. سیاست 
و  اصلاح طلبان  و  است  ایران  در  سخت  مشاغل  از  یکی 

فعالان این عرصه از این سختی ها آگاهند.
این فعال اصلاح طلب در این باره که چه کسانی می توانند 
به عنوان گزینه اصلاحات در سال 1400 نامزد انتخابات 
می توانند  زیادی  افراد  گفت:  شوند،  جمهوری  ریاست 
مطرح شوند اما هیچ شخصی به شکل انفرادی نمی تواند در 
این انتخابات برنده شود. در این باره می توان از محمدرضا 
عارف، محمد شریعتمداری، اسحاق جهانگیری، صفایی 
فراهانی، سیدمحمدرضا خاتمی و افراد دیگر می توان نام 
برد. به نظر من شخص مهم نیست بلکه وقتی نهاد و ساختار 

اصلاح طلبان مورد تایید مردم قرار گیرد هر شخصی را که 
این سازمان به مردم معرفی کند رای می آورد.

انتخابات  برای  که  فاکتورهایی  اینکه  بیان  با  شریعتی 
1400 وجود دارد، در عین پیچیدگی بسیار هم ساده اند، 
اظهار کرد: هیچ دوره ای در 40 سال اخیر نتیجه انتخابات 
در آمریکا در انتخابات ریاست جمهوری و آرایش سیاسی 

درون ایران به اندازه این دوره تاثیر گذار نبوده است.
پیروز  ترامپ  دونالد  اگر  افزود:  ایرنا  با  گفت وگو  در  وی 
مسیر  شود  آمریکا  جمهوری  ریاست  ماه  آبان  انتخابات 
کنونی را با شدت بیشتری ادامه خواهد داد و کارنامه دولت 
تحت الشعاع برجام قرار خواهد گرفت و حامیان دولت از 
جمله اصلاح طلبان هم طبیعتا در انتخابات 1400 از آن 
متضرر خواهند شد، لذا حامیان روحانی باید اسب خود را 
زین کنند زیرا باید در دو میدان تهاجمات ترامپ و همچنین 

جناح رقیب رقابت کنند.
شریعتی عنوان کرد: اگر جو بایدن رییس جمهور آمریکا 
شود، هر چند سطحی از فشار بر ایران ادامه خواهد یافت 
در  برابر  رقابت  میدان  یک  شدن  فراهم  صورت  در  ولی 
خواهند  انتخابات  پیروز  اصلاح طلبان  انتخابات 1400، 
بود. اگر نشانه های گشایش در داخل مشاهده شود چون 
سیاست دموکرات های آمریکا با جامعه جهانی است به نظر 
چالش های موجود بین دو کشور ایران و آمریکا کمتر خواهد 

شد.
عضو شورای مرکزی حزب اتحاد ملت خاطرنشان کرد: 
البته برخلاف اوباما که تقریبا جناح چپ حزب دموکرات ها را 
نمایندگی می کرد، بایدن از جناح راست آن حزب است، لذا 
از نظر استراتژی و رویکرد به بیل کلینتون نزدیک است. به 
همین دلیل نمی توان انتظار داشت مسیر جان کری و اوباما 

را ادامه دهد.

فعال اصلاح طلب:

 انتخابات ابزار اجرای اصلاحات است



موافقت وزیر راه با احداث فرودگاه قم 
رئیس مجمع نمایندگان استان قم در مجلس شورای اسلامی از موافقت صریح وزیر راه و 
شهرسازی با احداث فرودگاه قم خبر داد و گفت : تصمیم نهایی چگونگی احداث برعهده 
استانداری قم گذاشته شد .احمدامیر آبادی در گفتگویی از برگزاری جلسه مشترک وزیر 
راه و شهر سازی ، استاندار و نمایندگان قم در مجلس شورای اسلامی خبر داد و افزود : 
در این جلسه آقای اسلامی وزیر راه و شهر سازی موافقت صریح خود را با احداث فرودگاه 
قم اعلام کرد .وی گفت : وزیر راه و شهرسازی تصمیم نهایی ساخت فرودگاه توسط شرکت 
فرودگاههای کشور یا بخش خصوصی را برعهده استان قم گذاشته است .امیرآبادی افزود 
: مقرر شد هفته  جلسه ای با حضور مسئولان استان برگزار و این موضوع مهم در آن تعیین 
تکلیف شود .نماینده مردم در مجلس خاطر نشان کرد : با این وجود وزیر راه و شهرسازی به 
شرکت فرودگاههای کشور دستور داد در صورت موافقت استان برای ساخت فرودگاه قم وارد 
شود .وی همچنین از ضرورت برگزاری جلسه ای با مدیر کل دادگستری استان هم سخن 
گفت و افزود : این جلسه به دستور رئیس قوه قضاییه برگزار و رای دادگاه در مورد آن تعیین 
تکلیف خواهد شد تا در صورت موافقت استان شرکت فرودگاههای کشور وارد کار ساخت 

فرودگاه قم شود .

بقایی در بیمارستان اعصاب بستری شد
مهران عبدالله پور وکیل حمید بقایی، روز پنج شنبه 9 مرداد گفت: آقای بقایی به علت 
بیماری اعصابی که دارد، و به دلیل حاد شدن مشکلات عصبی در مدت یکی دو هفته اخیر، 
از روز گذشته در یکی از بیمارستان های ]روانی[تهران بستری شد و هنوز مشخص نیست 
چه زمانی از بیمارستان مرخص خواهد شد. حمید بقایی در طول یک ماه گذشته تا به امروز 
خبرسازترین چهره نزدیک به محمود احمدی نژاد بود. ماه گذسته بقایی در سفر به غرب کشور 
تصادف شدیدی داشت و دو هفته پیش هم به دلیل گزارشی از روزنامه شرق با تیتر »ماجری 
فرار از کشور معاون احمدی نژاد« به دفتر این روزنامه حضور پیدا کرد که باعث درگیری شد. 
همچنین هفته پیش مهران عبدالله پور وکیل بقایی خبر از تبرئه او از پرونده اختلاس سکه ها 

توسط دیوان محاسبات خبر داده بود. 

احمدی نژاد: من با همه دنیا دوست هستم
رئیس جمهور سابق کشورمان با شبکه قطری العربی:حرفهایم ربطی به انتخابات ندارد. هر 
جا برای صلح اقدامی کردم، ملت ها استقبال کردند. رابطه ما با عربستان خیلی خوب بود/ 
باید برویم به سمتی که همه با هم دوست باشیم. طرح صلح من در منطقه من بعد از آنکه دو 
طرف اعلام آمادگی کردند و با آن ها از نزدیک گفتگو کردند، طرح را اعلام خواهم کرد. اما 
توجه داشته باشید که نکته اصلی تاکید طرح بنده، انسانیت دو طرف است، عدالتخواهی دو 
طرف است، دلسوزی آن ها برای منطقه و مردمشان است. من بر روی شرف انسانی حساب 
می کنم. من نباید آنجا قانون یا قرارداد صلح را بنویسم، من نباید صلح کنم، آن ها باید صلح 

کنند.

تخریب مزرعه صیفی به دلیل آبیاری فاضلاب
 کشاورز متخلف قمی که به جای آب از فاضلاب تصفیه نشده برای آبیاری مزرعه اش بهره 
می برد نقره داغ شد.در گشت مشترک مرکز بهداشت قم و امور آب منطقه ای در منطقه 
حصار سرخ، حدود 6 هزار متر مربع باحکم قضایی و با کمک نیروی انتظامی تخریب شد.این 
مزرعه صیفی جات کنار تصفیه خانه قدیمی اضطراری قرار داشت که به دلیل آبیاری محصول 
خود با آب فاضلاب و در راستای پیشگیری از بیماری های اسهالی، تخریب و محصولات آن 
از گردونه مصرف خارج شد.همشهریان می توانند شکایات بهداشتی خود را به سامانه 190 

گزارش کنند تا در اسرع وقت مورد پیگیری قرار گیرد.
 

آخرین وضعیت شیوع کرونا درقم 
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم ظهردیروز در گفت وگو با خبرنگاران، اظهار کرد: در 
24 ساعت گذشته و منتهی به دهم مرداد ماه 80 نفر پذیرش اورژانس مراکز درمانی قم با 
تشخیص احتمالی و مشکوک به کرونا صورت گرفته است محمدرضا قدیر بیان کرد: از بین 
افراد پذیرش شده در مراکز درمانی استان 40 مورد بستری جدید در بخش ها و تحت نظر 
اورژانس بیمارستان انجام شده است.رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: 29 نفر از کل 
بیمارانی که طی روزهای گذشته بستری بودند هم ترخیص شده اند.وی افزود: در حال 
حاضر 325 نفر بستری مشکوک به کرونا در بیمارستان ها بوده که حال 66 نفر آنها وخیم 

است.

مدیرعامل سازمان زیباسازی شهرداری قم  خبرداد:

ساخت بیش از ۵00 المان
 برای باغ پرندگان 

مدیرعامل سازمان زیباسازی شهرداری قم از طراحی و ساخت 500 
المان بتن گلاسه و 5 المان فیگوراتیو برای باغ پرندگان شهر قم خبر داد.

سید محمد موسوی منش با اشاره به کاربرد المان ها و مبلمان شهری 
در باغ پرندگان شهر قم که قرار است در ماه های آینده افتتاح شود، اظهار 
داشت: برای این مجموعه 500 المان با متریال بتن گلاسه، پنج المان 

فیگوراتیو و دو المان شاخص طراحی و ساخته شده است.
مدیرعامل سازمان زیباسازی شهرداری قم با اشاره به ساخت 110 لانه 
پرنده برای باغ پرندگان قم، گفت: همچنین سازمان برای این مجموعه 

حدود 200 متر مربع دیوارنگاره و 25 تابلوی راهنما طراحی کرده است.
موسوی منش با اشاره به نقش این سازمان در ایجاد مبلمان شهری در 
باغ پرندگان، افزود: پنج آلاچیق، پنچ پرگولا و 50 نیمکت شهری برای باغ 
پرندگان ساخته شده است. وی با اشاره به اینکه عوامل این سازمان در حال 
نصب المان ها در باغ پرندگان هستند، گفت: برای طراحی تابلوی ورودی، 
تجربه های کشورهای دیگر را مد نظر قرار داده و از نشانه طوطی استفاده 
این  در  داد:  ادامه  قم  شهرداری  زیباسازی  سازمان  مدیرعامل  کردیم. 
مجموعه یک سری طرح های دیوارنگاره و نقاشی دیواری توسط سازمان 
اجرا می شود که بخشی تعاملی و بخشی دیگر در حد فضاسازی و منظره 
است. به گفته موسوی منش حتی برای عرصه هایی مانند سطل زباله در باغ 
پرندگان قم طرح هایی با تم پرنده ایجاد شده و همچنین 30 قطعه پرنده 
تکه دوزی شده برای تزئین فنس ها به کار می رود و ساخت تعداد زیادی مرغ 
آمین، ایجاد المان های اوریگامی و ساخت بادسنج ها از دیگر اتفاقاتی است 
که در سازمان زیباسازی برای زیباتر کردن مجموعه باغ پرندگان رخ خواهد 
داد. وی با اشاره به ساخت المان های بازیافتی برای باغ پرندگان قم، گفت: 
فرم های تعاملی در المان ها دیده شده که برای عکس گرفتن مناسب است 
و همچنین کاشی کاری ها به شکل گل و مرغ که نماد هنر ایرانی است، به 

صورت جورچین در معرض دید و استفاده شهروندان قرار می گیرد.
 

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم :

7٠ درصد پسماند فضای سبز شهری 
قابل بازیافت است 

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم گفت: تمام پسماند 
فضای سبز مناطق هشتگانه جمع آوری شده و شاخه های خشک و درختان 
از چرخه تولید کمپوست خارج شده و برای استفاده در صنایع چوب و زغال 

فرستاده می شود.
پیام جوادیان با اشاره به اهمیت کار در حوزه فضای سبز، اظهار داشت: 
مبنا و اصول برنامه های سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم بر اساس 
اصول علمی و مدیریتی بوده و از هرگونه اجرای برنامه ای بدون مطالعات 

جامع و کارشناسی پرهیز می شود.
مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم با تبیین اقلیم 
و شرایط خاک شهر قم در توسعه فضای سبز، افزود: باید بپذیریم اقلیم 
خاص و فقر خاک ازنظر مواد عالی، فعالیت در حوزه فضای سبز را در قم 
با چالش های جدی روبه رو کرده و هیچ برنامه ای را نمی توانیم بدون انجام 
پروسه مطالعاتی دقیق انجام دهیم. مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای 
سبز شهرداری قم یکی از چالش های جدی سازمان را فقر خاک ازنظر 
مواد معدنی دانست و گفت: افزایش کیفیت خاک یکی از دغدغه های 
سازمان برای کاشت گونه های جدید و نگهداری فضای سبز کنونی بوده 
که به صورت جدی به آن پرداخته شده است. جوادیان با اشاره به همکاری 
سازمان پارک ها با سازمان مدیریت پسماند جهت تولید کود کمپوست، 
تصریح کرد: بازیافت پسماند شهری و فضای سبز به عنوان یکی از عوامل 
افزایش بهره وری و حفظ منابع در دستور کار قرارگرفته و امروز شاهد تولید 
کمپوست باکیفیت در شهر قم هستیم. وی ادامه داد: پسماند فضای سبز 
شهری از جمله زائدات چمن زنی، هرس درختان، جمع آوری باغچه های 
یا خطرآفرین ازجمله مواردی است  گل های فصلی، درختان خشک و 
که جهت بازیافت در سطح شهر جمع آوری می شود. مدیرعامل سازمان 
پارک ها و فضای سبز شهرداری قم ٧٠ درصد پسماند فضای سبز شهری 
را قابل بازیافت خواند و خاطرنشان کرد: تمام پسماند فضای سبز مناطق 
هشتگانه جمع آوری شده و شاخه های خشک و درختان از چرخه تولید 
و برای استفاده در صنایع چوب و زغال فرستاده  کمپوست خارج شده 
می شود. جوادیان بازگشت گلدان های پلاستیکی جهت استفاده دوباره در 
گلخانه ها را یکی از راه های حفظ منابع و کنترل هزینه دانست و بیان کرد: 
از گلدان ها چندین مرتبه در انتقال و تولید گل ها استفاده  شده و در صورت 

شکستگی برای بازیافت فرستاده می شود.
 

سرپرست شهرداری منطقه هشت قم خبرداد:

پیشرفت ۴0 درصدی ساخت ورزشگاه 
در مسکن مهر پردیسان

سرپرست شهرداری منطقه هشت قم از پیشرفت فیزیکی 40 درصدی 
پروژه مجتمع فرهنگی ورزشی محله یک مسکن مهر در این منطقه خبرداد.
نیاز منطقه و اهمیت ورزش و سلامت در  به  با اشاره  محمد رمضانی 
فراغت  اوقات  غنی سازی  جهت  برنامه ریزی  راستای  در  گفت:  جامعه، 
شهروندان درصدد هستیم این پروژه فرهنگی ورزشی را هرچه سریع تر به 
بهره برداری برسانیم. سرپرست شهرداری منطقه هشت قم در ادامه بیان 
داشت: این سوله ورزشی واقع در بوستان محله یک مسکن مهر در بلوار 
بصیرت با زیربنای 2500متر مربع می باشد که در فاز نخست تا مرحله 
اتمام اسکلت سازه اقدام شده بود. رمضانی در ادامه میزان هزینه اجرای 
این پروژه را مورد توجه قرار داد و اظهار داشت: طبق برآوردهای بروز رسانی 
شده بر اساس فهرست بهای سال جاری جهت اجرای پروژه مذکور بالغ 
بر 76میلیارد ریال هزینه خواهد شد. وی با اشاره به کاربری های متفاوت 
این مجموعه، ابراز داشت: این سالن فرهنگی و ورزشی محل برگزاری 
انواع کلاس های آموزشی و ورزشی از جمله کلاس های ورزشی عمومی، 
تخصصی و کلاس های فرهنگی و هنری می باشد. سرپرست شهرداری 
منطقه هشت قم در ادامه خاطرنشان کرد: رخت کن، سرویس بهداشتی، 
حمام، بخش های اداری، پارکینگ عمومی و فضای سبز مجاور این سالن 
به مساحت بیش از 5هکتار از جمله قابلیت ها و پتانسیل های این مجموعه 
می باشد که با بهره برداری از آن امیدواریم بتوانیم گام موثری در غنی سازی 

اوقات فراغت شهروندان برداریم.
 

رئیس ستاد شهر هوشمند شهرداری قم :

طرح کاهش وقوع جرایم سایبری 
شهر هوشمند د اجرا می شود

رئیس ستاد شهر هوشمند شهرداری قم از اجرای یک طرح در راستای 
کاهش وقوع جرایم سایبری در شهر هوشمند در مردادماه خبرداد.

همایون یزدان پناه بیان کرد: طرح پژوهشی »آسیب پذیری و مخاطرات 
امنیت سایبری در شهر هوشمند« در راستای ارائه خدمات شهری در قالب 

فضای مجازی و هوشمندسازی در قم اجرایی می شود.

سیاسی، اجتماعی، فرهنگی، علمی، ورزشی و هنری
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پیامبر خدا هر گاه دست به غذا می برد ، می 
گفت : »به نام خدا . بار خدایا! در آنچه به ما روزی 

کردی ، برکت ده ، و این را جای گزین فرما« .

شنبه -یازدهم تیرماه 1399 - سال بیست وسوم- شماره 5086

. مكارم الأخلاق : ج 1 ص 69 ح 81 و ص 310 ح 98٧

طرح:محمدعلی رجبی

عرض ادب به جلاد!!! 

 استاندار قم گفت: آیین های عزاداری ماه محرم تا 
جایی که امکان دارد باید در فضاهای باز و غیرمسقف 
برگزار و از برپایی در مکان های سرپوشیده جلوگیری 
شود.  بهرام سرمست روز چهارشنبه در جلسه ستاد 
مدیریت بحران در سالن کرامت استانداری افزود: 
اصل و تصمیم نهایی استان بر برگزاری آیین های 
پروتکل های  رعایت  کنار  در  محرم  ماه  عزاداری 
بهداشتی و جلوگیری از شیوع بیش ازحد کرونا است.
استاندار قم در ادامه گفت: هنوز قم از سهمیه 17 
هزار ماسکی که باید هرروز از طریق وزارت بهداشت 
نشده  بهره مند  کند  پیدا  اختصاص  استان  این  به 
است. وی اضافه کرد: پیش بینی می شود در فصل 
پاییز شاهد جولان همزمان کرونا و آنفولانزا باشیم 
افزایش  و  سرمایه گذاری  به  نسبت  باید  بنابراین 
ظرفیت های تولید ماسک و مواد ضدعفونی کننده 

برنامه ریزی شود. وی افزود: دستگاه های فرهنگی 
نسبت به اصل فرهنگ سازی نسبت به توزیع ماسک و 
برپایی کارگاه های خانگی تولید ماسک توسط هیات 

های مذهبی برنامه ریزی کنند.
ساعت کاری ادارات قم کاهش یافت

پیشنهاد  کرد:  خاطرنشان  همچنین  سرمست   
اداری  نیروهای  کاهش  در  قم  برق  توزیع  شرکت 
برق  مصرف  کاهش  در  چندانی  اثر  دوسوم  تا  قم 
نداشته و نمی تواند تصمیم موثری باشد. استاندار 
قم عنوان کرد: از امروز تا پایان هفته آینده ساعت 
اداری دستگاه های استان از 7.30 تا 13 خواهد بود 
و بلافاصله بعدازآن باید تمام سیستم های سرمایشی 
و برق مصرفی ادارات خاموش شود. سرمست ابراز 
داشت: بهبود وضعیت مراکز درمانی برای افزایش 
ولتاژ برق از مهم ترین عوامل کاهش ساعت کاری 

ادارات قم است.
انتقاد از وضعیت تجمع و شلوغی 

مطب های درمانی 
وی با انتقاد از وضعیت تجمع و شلوغی مطب های 
درمانی بیان داشت: در این شرایط دیگر نوبت دهی 
حضوری بی معناست و باید با اجرای روند نوبت دهی 
الکترونیک از حضور خطرآفرین بیماران در مطب، 
وی  کنیم.  جلوگیری  درمانی  مراکز  و  داروخانه ها 
نیز  به موضوع ساماندهی کارگران روزمزد  با اشاره 
گفت:کارگران به عنوان یکی از قشرهای آسیب پذیر 
جامعه باید از حداقل های زندگی شهروندی برخوردار 
باشند. سرمست همچنین گفت: خلاقیت و نوآوری 

شورای اطلاع رسانی قم در رابطه با هشدار دهی به 
جامعه نسبت به عادی پنداری کرونا در حد انتظار 

نبوده است.
آمار بالای تصادفات موتورسیکلت نگران 

کننده است 
سرمست همچنین شامگاه چهارشنبه در جلسه 
سالن  در  که  قم  استان  عمومی  فرهنگ  شورای 
جلسات اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان و 
با حضور آیت الله سعیدی امام جمعه و تولیت حرم 
اظهار  شد،  برگزار  )س(  معصومه  حضرت  مطهر 
کاهش  در  مهمی  اصل  سازی  فرهنگ  داشت: 
اینکه  بر  تاکید  با  اجتماعی است. وی  آسیب های 
باید همه دستگاه ها در راستای رسالت خود در امر 
خطیر فرهنگ سازی اقدامات لازم را عملیاتی کنند، 
افزود: عدم رعایت قوانین راهنمایی و رانندگی و به 
تبع آن افزایش تصادفات شهری یکی از معضلات 
در شهر قم است. استاندار قم بیان کرد: متأسفانه 
آمار بالای تصادفات موتورسیکلت در قم امری نگران 
کننده است که باید اقدامات لازم برای کاهش این 
کاهش 47  به  اشاره  با  وی  گیرد.  انجام  تصادفات 
درصدی فوتی های ناشی از تصادفات درون شهری 
و 19 درصدی حوادث رانندگی برون شهری در سال 
گذشته گفت: همه استان در زمینه حوادث حمل و 
نقل درون شهری و برون شهری مسئولیت دارند.
و  شهری  درون  تصویری  پایش  افزود:  سرمست 
احصای نقاط حادثه خیز برون شهری رویکردی مهم 

برای کنترل ترافیک و کاهش تصادفات است.

استاندار قم: 

آیین های محرم در فضاهای باز برگزار شود

فرمانده انتظامی استان قم  خبرداد:

دستگیری سارق مسلح در قم
فرمانده انتظامی استان قم از دستگیری یک سارق مسلح در قم خبر داد.

سردار سید محمود میرفیضی اظهار داشت: در واپسین روزهای تیر99 گزارشی از وقوع یک فقره 
سرقت طلا از یک منزل مسکونی با تهدید اسلحه به پلیس آگاهی استان واصل شد.

وی افزود: بلافاصله اکیپی از کارآگاهان مجرب پلیس آگاهی استان با حضور در محل سرقت، با انجام 
تحقیقات اولیه دریافتند سارق دارای لهجه اتباع یکی از کشورهای همسایه بوده و با تهدید سلاح کمری 
مقادیری طلا به همراه یک دستگاه گوشی تلفن همراه سرقت و از محل متواری شده است. فرمانده 
انتظامی استان قم ادامه داد: با تحقیقات تکمیلی مشخص شد سارق ساکن همان محدوده است، 
بنابراین در یک اقدام غافلگیرانه متهم دستگیر و به پلیس آگاهی منتقل شد. میرفیضی بیان داشت: در 
ادامه با توجه به اعتراف صریح متهم به سرقت ارتکابی، بلافاصله منزل وی مورد بازرسی و در نتیجه یک 
قبضه سلاح کلت کمری  به همراه چند فشنگ جنگی و یک دستگاه شوکر و طلای مسروقه کشف شد. 
فرمانده انتظامی استان قم تصریح کرد: سرانجام متهم به همراه پرونده تشکیل شده به مرجع قضایی 

استان تحویل و درنهایت با صدور قرار بازداشت روانه زندان شد.

سرپرست پلیس راهور استان قم اعلام کرد :

افزایش ۹درصدی فوتی های تصادفات در قم
سرپرست پلیس راهور استان قم با اشاره به وضعیت ترافیکی و تصادفات شهر قم، خاطرنشان کرد: 
در 5 سال گذشته حدود یک هزار و 390 نفر در تصادفات رانندگی در استان جان باخته و 53 هزار و 

918 نفر مجروح شده اند.
سرهنگ غلامرضا صدفی چهارشنبه شب در جلسه شورای فرهنگ عمومی استان قم میانگین گروه 
سنی آسیب دیدگان در تصادفات رانندگی استان قم را 15 تا 40 سال عنوان کرد و افزود: فقط در سال 
گذشته بیش از یک هزار و 414 میلیارد تومان، بار مالی ناشی از فوتی ها و مجروحین تصادفات به کشور 
تحمیل شده است. وی همچنین آمار تصادفات رانندگی در 4 ماهه نخست سال جاری را مورد توجه قرار 
داد و گفت: طی این مدت تعدادی فوتی ها در تصادفات در استان قم 9 درصد افزایش یافته، اما تعداد 
مجروحین و تصادفات خسارتی به ترتیب 23 و 67 درصد کاهش یافته است. وی در پایان با بیان اینکه 
کمبود پارکینگ به ویژه در هسته مرکزی و مراکز تجاری شهر قم و در نتیجه ترافیک های ایجاد شده، 
باعث نارضایتی مردم شده است، اظهار داشت: از همه دستگاههای اجرایی، نهادهای فرهنگی و حوزه 
های علمیه درخواست می کنیم تا از امکانات و ظرفیت های خود در راستای گسترش فرهنگ ترافیک 

در استان قم استفاده کنند.
 

جانشین فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

توقیف ۲۵ دستگاه استخراج ارز دیجیتال
 جانشین فرمانده انتظامی استان قم از کشف 25 دستگاه استخراج ارز دیجیتال »بیت کوئین« به 

ارزش 500 میلیون ریال در این استان خبر داد. 
سرهنگ بهادر اسماعیلی روز پنجشنبه در گفت وگویی اظهار داشت: طرح تشدید مبارزه با قاچاق 
کالا و ارز به منظور جلوگیری از قاچاق و برخورد با مفسدان اقتصادی به صورت ویژه در دستور کار پلیس 
امنیت اقتصادی استان قرارگرفته است. وی گفت: در اجرای این طرح با تلاش کارآگاهان این پلیس 
و تعامل با دستگاه قضایی و همکاری عوامل شرکت برق استان، با حضور در یکی از روستاهای استان 
25 دستگاه بیت کوئین کشف و متهم دستگیر شد. وی بابیان این که این دستگاه ها هیچ گونه اسناد و 
مدارکی نداشته است، ارزش اموال مکشوفه را 500 میلیون ریال اعلام و بر مبارزه بی امان پلیس قم با 
هرگونه فعالیت اقتصادی غیرقانونی تاکید کرد. وی همچنین بر اهتمام پلیس قم در برخورد با جرائم 

اقتصادی و مبارزه با قاچاق کالا و ارز تاکید کرد.
 

مرکز بهداشت قم اعلام کرد؛

معدوم سازی ۲ تن نمک صنعتی غیربهداشتی 
مرکز بهداشت قم از کشف و معدوم سازی 2 تن نمک صنعتی غیربهداشتی در قم خبر داد.

این گزارش می افزاید :این نمک ها در جریان بازرسی از اماکن تهیه و توزیع شهر قم به علت فقدان 
مشخصات و مجوز های لازم بهداشتی و نگهداری طولانی مدت در شرایط غیر بهداشتی در فضای باز و 
در معرض آفتاب، گرد و خاک و باران  از سوی کارشناسان بهداشت دانشگاه علوم پزشکی قم توقیف و 
معدوم شدند. نمک صنعتی نمکی است که درجه خلوص آن کمتر از نمک طعام است و ید دار نیست. 
مرکز بهداشت قم از شهروندان خواست در صورت مشاهده هرگونه تخلف بهداشتی مراتب را به سامانه 

190 اطلاع دهند تا در اسرع وقت در حوزه بهداشت پیگیری شود.

معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری قم از پیش بینی پرداخت 150 میلیارد 
تومان تسهیلات برای تکمیل بیمارستان مادر خبر داد و گفت: تا امروز دو مرحله از 
تسهیلات بانکی به مبلغ بیش از 50 میلیارد پرداخت شده است. محسن بهشتی 
با اشاره به شرایط ایجاد شده در زمان شیوع ویروس کرونا در استان قم اظهار 
داشت: این ویروس تمام دنیا را تحت تأثیر قرار داده و بدون داشتن پیشینه درمانی 

و تاریخی، کشورها را وارد مرحله درمان و مبارزه با این ویروس شدند. وی به تشکیل 
ستاد بحران در ساعت اولیه تأیید شیوع ویروس کرونا در کشور و در شهر قم اشاره 
کرد و افزود: نخستین دستور استاندار قم به عنوان رئیس ستاد پیشگیری و مقابله 
با ویروس کرونا، اطلاع رسانی دقیق به مردم و حضور تمام مسئولان و مدیران شهر 

و استان در جلسات ستاد مقابله با کرونا و ستاد مدیریت بحران بود.

معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری قم  خبرداد:

تسهیلات ۱۵0 میلیاردی برای بیمارستان مادر

معاون دادستان مرکز استان قم از تشکیل تیم بازرسی 
مجازی  فضای  رصد  و  املاک  مشاورین  بر  نظارت  و 

مرتبط با بازار زمین و مسکن خبر داد.
حمزه زارعی ظهر پنج شنبه در جمع خبرنگاران با 
اشاره به نابسامانی قیمت مسکن و افزایش اجاره بها 
در هفته های اخیر، گفت: برای نظارت بیشتر بر بازار 
مسکن از سوی دادستانی تیم های رصد فضای مجازی 
و بازرسی و نظارت بر مشاورین املاک تشکیل می شود. 
از نمایندگان اصناف،  وی افزود: این تیم ها متشکل 

اتحادیّه مربوطه، اداره نظارت بر اماکن و نیروی انتظامی 
بوده و زیر نظر دادستانی به صورت دوره ای بر مشاورین 
املاک، شناسایی دلال ها و معاملات ملکی که موجب 
اخلال در بازار مسکن و افزایش بی رویه و بدون ضابطه 
قیمت مسکن می شوند، نظارت و موارد تخلف و جرم را به 
مراجع مربوط اعلام خواهد کرد. زارعی با اشاره به اینکه 
مشاورین املاک که مجوزهای لازم را ندارند فعالیت آنها 
متوقف می شود، گفت: تمامی معاملات املاک باید 
دارای کد رهگیری باشد و تمامی بخشنامه ها و قوانین 

مربوطه به درستی و کامل اجرا شود تا با شفافیت بتوان 
بر امور مربوط به املاک نظارت و از تخلفات احتمالی 
جلوگیری شود. وی افزود: بازرسی ها از منطقه پردیسان 
شروع خواهد شد و در سایر مناطق استان نیز به صورت 
همزمان ادامه خواهد یافت. معاون دادستان قم با تاکید 
بر جدیت دادستانی قم در پیگیری تخلفات مرتبط با 
بازار مسکن گفت: با کسانی که به هر نحو در بازار زمین 
و مسکن اخلال ایجاد کنند با قاطعیت برخورد و بنگاه 

مشاوره املاک مرتبط با آنها پلمب خواهد شد.

معاون دادستان قم خبر داد؛

مشاورین املاک زیرذره بین نظارت
تمامی معاملات املاک باید دارای کد رهگیری باشد 

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم با بیان اینکه تجمع در آرامستان های قم در 
آخر هفته نگران کننده است، گفت: هر نوع تجمعی می تواند خطر گسترش 

ویروس کرونا را به همراه داشته باشد. 
محمد رضا قدیر درجلسه ستاد پیشگیری, کنترل و مبارزه با کرونای این استان 
اظهار داشت: میزان ابتلا به ویروس کرونا در قم افزایش یافته است. وی افزود: 
روندی که امروز در مورد ویروس کرونا شاهد هستیم کاملا افزایشی بوده و نگرانی 
ما را زیاد کرده است . قدیر گفت: مردم باید همکاری نموده و با استفاده از ماسک 
و رعایت فاصله گذاری از ابتلا به ویروس جلوگیری کنند. رئیس دانشگاه علوم 
پزشکی قم خاطرنشان کرد: متاسفانه حضور در آرامستان ها و توزیع نذورات  
توجه نکردن به پروتکل های بهداشتی را شاهد هستیم که اغلب درآخر هفته ها 
رقم می خورد و از همشهریان می خواهیم نهایت دقت و رعایت مسائل بهداشتی 
را داشته باشند. وی تصریح کرد: میزان مرگ و میر و همچنین درگیری مردم 
به کرونا ویروس بالا رفته و صدای پیک اول به گوش می رسد و از این رو نیازمند 
یک هوشیاری و دقت بالا هستیم. وی با تاکید بر اینکه توزیع ماسک سه لایه 
فقط باید در داروخانه ها انجام شود و استفاده از ماسک های خانگی برای اماکن 
غیر بیمارستانی مناسب است، گفت: بیماران سکته مغزی و سکته قلبی در قم 
برای انجام خدمات اولیه به بیمارستان شهید بهشتی منتقل شده و این بخش در 

قالب کد 247 و 724 به بیماران خدمات ارزشمندی ارائه می کند.
سیستم معیوب توزیع ماسک در قم

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم در این جلسه  خاطرنشان 
مواد  و  ماسک  تولید  واحدهای  مشکل  و  چالش  مهم ترین  اولیه  مواد  کرد: 
ضدعفونی کننده است. مهرداد غضنفری تاکید کرد: 250 هزار ماسک روزانه در 

قم تولید می شود که بخش مهمی از نیاز استان را برطرف می کند.
وی اظهار داشت: ظرفیت سازی قم برای تولید ماسک بیش از یک و نیم برابر 
نیاز واقعی قم است که منتظر تامین مواد اولیه برای راه اندازی خط تولید است.

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم با معیوب دانستن سیستم 
توزیع ماسک ابراز کرد: در حوزه توزیع ماسک و دسترسی مردم و داروخانه ها 
به این محصول مشکل جدی وجود دارد. مهرداد غضنفری یادآور شد: باوجود 
ابلاغیه وزارت درمان بهداشت مبنی بر اختصاص روزانه 17 هزار ماسک به قم 
تاکنون حتی یک عدد ماسک نیز تامین نشده است. وی تاکید کرد: اگر این 
17 هزار عدد ماسک به صورت روزانه در اختیار قم قرار بگیرد در کنار تولید روزانه 
250 هزار ماسک در داخل استان تا 20 درصد نیاز قم به این محصول برطرف 
می شود. معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم گفت: نیاز روزانه مراکز 

بهداشتی و درمانی قم به ماسک بین 15 تا 17 هزار عدد است.
 خطر عادی پنداری کرونا در قم 

ابراز داشت:   ، این جلسه  در  نیز  قم  استانداری  امنیتی  و  معاون سیاسی 
عادی سازی شرایط کرونایی مساله ای است که می تواند موج کرونا را در قم 
شدیدتر کند. بیژن سلیمانپور تصریح کرد: از همه ظرفیت های خبری استان 
به صورت متن، دیداری و شنیداری برای فرهنگ سازی نسبت به خطر موج 
دوم کرونا استفاده خواهد شد. وی اضافه کرد: همچنین از تمام شخصیت های 
خاص قم و هنرمندان استان نیز برای فرهنگ سازی نسبت به خطر شیوع مجدد 
کرونا برنامه ریزی شده است. معاون سیاسی و امنیتی استانداری قم افزود: از 
شیوه های جدید و نوین اطلاع رسانی نسبت به حساسیت بیشتر افکار عمومی 

استفاده می شود.

رئیس علوم پزشکی قم:

تجمع در آرامستان های قم نگران کننده است


